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معاون اول رئیس جمهور:

کاغذ مورد نیاز نشر و مطبوعات تامین می شود 
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معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت به دنبال خودکفایی در تولید کاغذ در کشور است و تلاش می کنیم ضمن تامین نیاز فعلی مطبوعات و نشر و چاپ، موانع پیش 
روی واحدهای تولیدی کاغذ را برطرف کنیم.

 جلسه بررسی مسائل و مشکلات مربوط به خودکفایی تولید کاغذ در کشور و تامین کاغذ مطبوعات و نشر صبح امروز)سه شنبه( به ریاست محمد مخبر معاون اول 
رئیس جمهور برگزار و تصمیمات لازم برای حل این مسائل اتخاذ شد.مخبر در این جلسه با تاکید بر اینکه دولت به دنبال خودکفایی در تولید کاغذ در کشور است، 
اظهار داشت: تلاش جدی دولت این است که ضمن تامین نیاز فعلی مطبوعات و نشر و چاپ، موانع پیش روی کارخانه ها و واحدهای تولیدی کاغذ را نیز برطرف 

کند تا با اتکا به توان داخلی، به سمت خودکفایی در تامین کاغذ حرکت کنیم. mamlekatonline.ir
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مازیار آقازاده 
 »جــو بایدن« رییــس جمهوری آمریــکا دیروز 
)یکشــنبه( در حاشیه نشست ســران گروه بیست 
در شــهر روم ایتالیا در اظهاراتی از تصمیم دونالد 
ترامــپ رییس جمهوری ســابق آمریکا در خروج 
از برجــام انتقاد کــرده و گفت کشــورش درگیر 

پیامدهای این تصمیم اشتباه ترامپ است.

جــو بایدن کــه وارد دهمین ماه دوران ریاســت 
جمهوری خود شــده اســت از دوران رقابت های 
انتخاباتی وعده بازگشــت بــه برجام را داده بود و 
بســیاری گمان می کردند پیروزی او در انتخابات 

به احیای دوباره برجام خواهد انجامید.
اما از زمانی که بایدن پا به کاخ ســفید گذاشــته 
نه تنها قدمی برای احیای برجام برنداشــته بلکه 
تلاش کرده اســت از اهرم های سیاســت »فشار 
حداکثری« ترامپ اســتفاده کــرده و ایران را در 
موضع ضعف و ناچاری به پای میز مذاکره و امتیاز 

دهی بکشاند.
به عبارت دیگر بایدن و دیگر دولتمردان منصوب 
او در هیــات حاکمه آمریکا با وجودی که طی ماه 
های گذشته مدام شعار احیای برجام را داده اند اما 
راهی که آنها برای تحقق این شــعار برگزیده اند 
در واقع ادامه همان سیاست فشارحداکثری ترامپ 
اســت که بارها و بارها بر اشــتباه بودن آن تاکید 
کرده و از آن انتقاد کرده اند؛ سیاستی که اگر قرار 
بود کار کند در دوره ترامپ جواب می داد و ایران 
را از موضع اســتیصال و ضعف به پای میزمذاکره 

با ترامپ می کشاند.
توپ احیای برجام از زمانــی که آمریکای ترامپ 
در اردیبهشت ماه سال 1397 از آن خارج شده در 
زمین آمریکاست و این ایالات متحده آمریکاست 
که باید ضمن جبران خســارات اقتصادی ایران از 
بابت تحمیل 3 ســال تحریم های بی ســابقه، به 
ایران بابت بازگشــت دوباره بــه تعهدات برجامی 

امتیاز بدهد.
دولــت بایدن اگر بــه صراحت بر اشــتباه بودن 
تصمیم ترامپ در خروج از برجام اذعان و اعتراف 
دارد، چرا با برداشــتن گام های عملی این اشتباه 

را جبران نمی کند.
اگر ترامپ آن اشــتباه را مرتکب شــده چرا دولت 
بایدن همچنان پاســدار آن سیاســت هاســت و 
در ماه های گذشــته نه تنها قدمــی از تحریم ها 
علیه ایران عقب ننشســته بلکه بر ســیاهه لیست 
تحریمی ایران چند قلم جدید نیز افزوده است که 
آخریــن نمونه آن تحریم چند روز پیش 4 فرد و 2 

نهاد مرتبط با فناوری پهپادی ایران بوده است.
زمان به ضرر برجام در حال ســپری شــدن است 
اما مســئول به هم خوردن این توافق بین المللی 
دولت جمهوری اســلامی ایران نیست که حتی به 
رغم خروج آمریکای ترامپ در اردیبهشــت 1397 
بیش از 1 ســال به تمامی تعهــدات برجامی خود 
ملزم و متعهد بوده اســت و بنا به اعتراف گزارش 
های فصلی آژانــس بین المللی انرژی اتمی حتی 
بیش از 1 سال پس از متحمل شدن سنگین ترین 
تحریم های تاریخ بــه تعهدات برجامی خود پای 

بند بوده است.
پس از اظهارات دیروز بایدن جای طرح این سوال 
جدی از هیات حاکمه آمریکا وجود دارد که دولت 
بایدن در 10 ماه گذشــته به جز ابراز علاقه برای 
احیای برجام چــه گام عملی ای برای احیای این 
توافق بین المللی برداشــته است؟ به طور نمادین 
هم که شده کدام تحریم دولت ترامپ علیه ایران 
را به نشــانه ایجاد اعتماد و حســن نیت برداشته 
اســت؟ و آیا می توان با ادامه سیاســت فشــار 
حداکثری و عقب ننشســتن از تحریم های وضع 
شــده دولت ترامپ علیه ایران، بــه احیای برجام 

امید داشت؟
در موضــوع احیــای برجام این تنهــا گام عملی 
واشــنگتن و برداشــتن نخســتین گام از ســوی 
آمریکاســت که می تواند گــره کور این پرونده را 
بگشــاید و به جز آن مدیحه سرایی برای احیای 
برجام در حرف و  ادامه سیاســت ترامپ در عمل، 
هیچ تاثیری حتی با وجود آغــاز مذاکرات احیای 
برجــام نخواهد داشــت؛ مگر اینکــه در جریان 
مذاکــرات، مکانیزمی مورد توافــق قرار گیرد که 
برداشتن گام به گام تعهدات متقابل را میسر سازد؛ 
اما حتــی در این صورت نیز ایــن ایالات متحده 
آمریکاســت که باید به خاطر پیش قدم شدن در 
به هم زدن برجــام در دوره ترامپ )اعلام خروج 
یکجانبــه ترامپ از برجام( در زمینه احیای آن نیز 

با برداشتن تحریم هایی، پیشقدم باشد.

بایدن ادامه سیاست ترامپ

 برای رشد اقتصادی
  باید به فکر رشد جمعیت 

باشیم

برنامه شهرداری برای حمایت 
حداکثری از کسب و کارهای 

خانگی

کمیسیون انرژی با تشکیل 
کارگروهی علت گرانی قبوض 

برق را بررسی کند

بانک مرکزی صلاحیت تهیه 
آئین نامه استخراج رمزارز را 

ندارد

پرداخت وام نهضت ملی 
مسکن از یکی دو هفته دیگر 

آغاز می شود
 نایب رئیس کمیسیون مشترک طرح حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت گفت: با تشکیل کمیته 
غربالگری در کمیسیون و همفکری با متخصصان 

مقرر شد غربالگری حذف نشود...

معاون شهردار تهران با اشاره به لطمه ای که شیوع 
کرونا به کسب و کارهای خانگی وارد کرد، گفت: در 
تلاشیم با کمک دستگاههای مرتبط بازارچه های 

شهری برای عرضه این نوع ...

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
انتقاد نماینده صومعه سرا از محاسبه قبوض برق 
مصرفی خانگی با نرخ تجدید پذیر خواستار ورود 

کمیسیون انرژی مجلس به این موضوع شد.

رئیــس انجمن بلاک چین ایــران گفت: بانک 
مرکــزی در جایگاهی نیســت کــه آئین نامه 
بهره برداری از رمزارز را تدوین کند و مسئولیت 

تهیه این دستورالعمل را ...

در حالی که قرار بود پرداخت تســهیلات 3۶0 هزار 
میلیارد تومانی نهضت ملی مسکن از امروز آغاز شود، 
وزیر راه و شهرســازی از تعویق یکی دو هفته ای آن 

خبر داده است.

مردم ذهنیت خوبی از فامیل بازی در انتصابات ندارند
 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هشدار داد: انتصاب های فامیلی یک رانت است

 دانش آموزان وقتی در مدرسه هستند باید حتما ماسک بزنند

چگونگی آماده سازی دانش آموزان برای بازگشت به کلاس های درس

یــک کارشــناس اقتصــادی گفت: دولــت برای 
جلوگیری از کســری بودجه، باید هزینه های دولت 
را کم کند یا مشــکل تحریم ها را حل کند، اما چه 
کرده است؛ نه سیستم مالیاتی بهبود پیدا کرده و نه 
درآمدها تقویت شده یا هزینه ها کاهش یافته است.

با وجود گذشــت حــدود 3 مــاه از فعالیت دولت 
ســیزدهم، دولتی ها همچنان بر این موضوع اصرار 
دارند که مخارج دولت در مهرماه بدون هیچ انتشار 
اوراق بدهی جدید تامین شد. این در شرایطی است 
که کارشناســان این سوال را مطرح می کنند وقتی 
نه هزینه های دولت کمتر شده و نه مشکل تحریم 
حل شده و نه سیستم مالیاتی بهبود پیدا کرده و به 

عبارتی، کاری برای تقویت بخش درآمدی نشــده، 
چطور مخارج دولت تامین شده است؟

در همیــن خصــوص، میثــم رادپور، کارشــناس 
اقتصادی در گفت وگــو با خبرگزاری خبرآنلاین در 
خصــوص اظهارات متفــاوت دولتی ها و رییس کل 
اســبق بانک مرکــزی در خصوص اســتقراض از 
بانــک مرکزی و تامین مخــارج دولت بدون هیچ 
انتشار اوراق بدهی جدید، می گوید: با وقوع کسری 
بودجه، دولت سه راه بیشتر ندارد؛ یا به طور مستقیم 
از بانک مرکزی استقراض کند، یا از بانک ها تامین 
کند یا اوراق بدهی را در بازار بفروشد و فعالان بازار 

که بانک ها، صندوق های سرمایه یا...

تامین کسری بدون تورم؛ افسانه یا واقعیت؟

 دولت کسری بودجه را
 دقیقا از کجا تامین کرده است

2

2

8

6 5 3 24

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

آقاتهرانی:

روحانی منتظر بودآمریکا مشکلات مان 
را حل کند

رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
گفت: دولت روحانی ۸ ســال کشور را معطل غرب و 
آمریکا کرد و منتظر بود تا آمریکا و کشــورهای غربی 

مشکلات مان را حل کنند.
حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی در گفتگو با خبرنگار 
مهر در واکنش به اظهارات برخی از افراد مبنی بر اینکه 
دولت چاره ای جز پذیرش شــروط غربی ها در برجام 
ندارد چرا کــه وضعیت اقتصاد در گرو برجام اســت، 
اظهار داشت: مدافعان ارتباط با غرب هشت سال همین 
مطالب را مطرح کردند اما با وجود برجام، هیچ گشایشی 

در وضعیت اقتصادی کشورمان به وجود نیامد.
وی بیان کرد: دولت روحانی در هشت سال گذشته تمام 
ظرفیت خود را برای تعامل با کشورهای غربی گذاشت 
و نتیجه این تفکر باعث شد که بدترین شرایط اقتصادی 

به مردم ایران تحمیل شود.
رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: دولت تدبیر و امید هشــت سال کشور را 
معطل غرب و آمریکا کرد و آنان منتظر بودند تا آمریکا 
و کشــورهای غربی برای ایران کاری انجام دهند تا 

مشکلات کشورمان حل و فصل شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تأکید 
کرد: کســانی که هنوز هم به دنبــال ارتباط با آمریکا 
هســتند، باید به این مســئله واقف باشند که آمریکا 
هیچ گاه برای ما کاری نخواهد کرد چرا که آنان دشمن 

واقعی جمهوری اسلامی ایران هستند.
آقاتهرانی با تأکید بر اینکه اقتصاد ایران در گرو برجام 
و ارتباط با غرب نیســت، گفت: به هیچ وجه اقتصاد و 
معیشــت مردم ما نباید معطل برجام باشد. ما باید به 

جوانان و متخصصان ایرانی اعتماد کنیم.
وی اظهــار داشــت: ایــران در زمینه هــای مختلف 
ظرفیت های بســیار خوبی دارد، ما بایــد از صنعت و 
تولید داخلی حمایت کنیم و مجلس شــورای اسلامی 
هم آمادگی کامل دارد تا از تولید داخلی حمایت کامل 

داشته باشد.
رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: کسانی که می گویند ما باید تمام شروط غربی ها را 
برای ادامه برجام بپذیریم، حرف باطلی می زنند و ما به 

هیچ وجه زیر بار این مسئله نمی رویم.

آگهی فراخوان مناقصات عمومی

مدیریت مخابرات منطقه مرکزی

مدیریت مخابرات منطقه مرکزی در نظر دارد انجام عملیات به شرح جدول ذیل  را به اشخاص حقوقی واجد شرایط واگذار نماید لذا از کلیه فعالان در این 
زمینه دعوت می شود جهت دریافت اسناد مناقصه به سایت مخابرات منطقه مرکزی برای دانلود مراجعه و یا با در دست داشتن فیش واریزی به مبلغ ۵۰۰،۰۰۰ 
ریال برای هریک از مناقصه ها به شماره حساب جام ۱۶۶۰۸۶۰۸۹۲ نزد  بانک ملت شعبه اراک به نام مخابرات منطقه مرکزی با کد شناسه ۳۱۰۰۰۸۰۶۶۰۱۲۷ 

به نشانی ذیل مراجعه و پس از تکمیل اسناد مذکور، پاکت های پیشنهادی خود را حداکثر تا ساعت  ۱۲ مورخ ۲۵/۰۸/۱۴۰۰ به واحد قراردادها تحویل نمایند.
مبلغ تضمین در مناقصه)ریال(موضوع مناقصهشماره مناقصه

۱،۱۶۱،۰۰۰،۰۰۰نگهداری شبکه کابل و هوایی شهرستان اراک_ناحیه ۲ به تعداد ۸۵،۰۰۰ پورتتجدید ۹/م/۱۴۰۰

۲،۵۹۸،۰۰۰،۰۰۰نگهداری شبکه کابل و هوایی شهرستان اراک ناحیه ۱ به تعداد ۲۰۰،۳۰۹ پورت۱۱/م/۱۴۰۰

۱،۲۶۷،۸۰۰،۰۰۰نگهداری شبکه کابل و هوایی شهرستان ساوه به تعداد ۹۸،۵۵۱ پورت۱۲/م/۱۴۰۰

 ) شرکت کنندگانی که اسناد را از طریق سایت دانلود نمایید نیازی به پرداخت فیش ندارند(.
 نوع تضمین شرکت در مناقصه: واریز مبلغ تضمین به حساب بانکی  شرکت مخابرات ایران _مدیریت منطقه مرکزی ، ضمانت نامه بانکی قابل تمدید دارای 
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مهمان پرست:

اقتصاد اصلاح شود، ایران با موضع قدرت مذاکره می کند
ســخنگوی اســبق وزارت امور خارجه 
گفــت: می توانیــم با حل مشــکلات 
اقتصادی، بحث برجام را در یک شرایط 
مناسب تری دنبال کنیم و در مذاکرات، 

در یک موضع قدرت قرار بگیریم.
رامین مهمان پرســت سخنگوی اسبق 
وزارت امــور خارجــه کشــورمان در 
گفتگــو با خبرنگار مهــر، در خصوص 
ریشه یابی مشــکلات اقتصادی کشور 
گفــت: مهم ترین اقدامی که دولت باید 
در ریشه یابی مشکلات فعلی اقتصادی 
انجام دهد این است که نسبت به تغییر 
ســاختار اقتصاد و ســاختار بودجه یک 
اقدام شــجاعانه، بر اساس منطق اتخاذ 
کنــد.وی ادامــه داد: می توانیم با حل 
مشــکلات اقتصادی، بحــث برجام را 
در یک شرایط مناسب تری دنبال کنیم 
و در مذاکــرات در یــک موضع برابر و 

بهتری قرار گیریم.
مهمانپرســت گفت: زمانــی در احیای 
برجام، بــدون اینکه بخواهیــم امتیاز 

اضافه بدهیم موفق می شویم که موانع 
را برداریــم و همزمان در جهت تقویت 

اقتصاد داخلی حرکت کنیم.
این دیپلمات ارشــد ســابق کشورمان 
تصریح کرد: اگر قرار باشد بودجه سال 
بعد مثل گذشته بســته شود و به جای 
رفع کســری بودجه همچنــان دنبال 
راه هایــی مثل فروش اموال یا انتشــار 
اوراق باشــیم، که نتیجه ای جز افزایش 
نقدینگی و افزایش تورم ندارد، نشــان 
می دهــد که در جهــت تقویت اقتصاد 

حرکت نمی کنیم.
وی ادامــه داد: ولــی اگر واقعاً مســیر 
حرکــت را اصلاح کرده و به ســمت 
درست حرکت کنیم، آن موقع مذاکرات 

ما می تواند با اقتدار انجام شود.
مهمانپرســت اضافه کــرد: قطعاً انجام 
مذاکرات و به نتیجه رســاندن برجام و 
همچنیــن رفع موانــع تحریمی، عامل 
تشدید کننده ای در رشد همکاری ها با 
همسایگان و کشورهای دوست خواهد 

بود.این کارشــناس مســائل سیاسی 
گفت: زمانی کــه اقدامات ما در داخل، 
چشــم انداز مثبتی برای اقتصاد نداشته 
باشد، سیگنالی به طرف مقابل است که 
وضعیت اقتصاد بحرانی تر خواهد شد و 
تورم افزایش پیدا خواهد کرد و مردم نیز 

بیشتر تحت فشار قرار خواهند گرفت.
وی افــزود: این ســیگنال ها می تواند 
طــرف مقابل ما را به ســمتی هدایت 
کند که دســت از فشار برندارد و دنبال 
زیاده خواهی های خودش باشد و شرط 
و شروط جدید مطرح کند.مهمانپرست 

اضافه کرد: لازم اســت یک هماهنگی 
کامل در مسئولین دستگاه های مختلف 
از جمله همــه قوا اعم از قــوه مقننه، 
مجریــه و قضاییه، در کنــار نیروهای 
مســلح بوجود بیایــد و همه روی یک 

طرح جامع به توافق برسند.
وی تصریح کرد: شــاید بهترین محل 
نیز شــورای عالی امنیت ملی باشد. ما 
باید یک طرح بــزرگ و همه جانبه را 
طراحی کنیم که در این طرح بخشی به 
اقتصاد داخلی، بخش دیگر به بازارهای 
صادراتی، بخش دیگر توســعه روابط با 
همسایگان و یک بخش دیگر از آن به 

مذاکرات برجام مربوط باشد.
سفیر سابق کشورمان در لهستان تاکید 
کرد: اگــر این هماهنگی ها به شــکل 
ایده آل و کامل شکل گیرد، آنگاه موضع 
مــا در مذاکرات برجــام، موضع قدرت 
خواهــد بود و می توانــد برطرف کننده 
آن موانعی باشــد که طرف های مقابل 

می خواهند جلوی پای ما قرار دهند.

سیاهکلی:

ادامه بررسی آیین نامه داخلی 
کمیسیون طرح حمایت از کاربران

ســخنگوی کمیســیون طرح حمایت از حقوق کاربران فضای مجازی گفت: بررسی و تصویب آیین 
نامه داخلی این کمیســیون در جلسه امروز ادامه می یابد و امیدواریم روند اداره جلسات کمیسیون به 

تصویب نهایی برسد.
لطف الله ســیاهکلی در گفتگو با خبرنگار مهر، اظهار داشــت: در ادامه برگزاری جلسات کمیسیون 
مشــترک طرح حمایت از حقوق کاربران فضای مجازی و خدمات پایه کاربردی، روز ســه شنبه از 
ســاعت 1۶ تا 1۸، نشست این کمیســیون با حضور نمایندگان عضو برگزار می شود و در این جلسه 
قرار است که بخش های باقی مانده از آئین نامه داخلی کمیسیون مورد بررسی و تصویب قرار گیرد.

وی با بیان اینکه تاکنون حدود دو ســوم از مفاد آئین نامه داخلی کمیسیون مشترک طرح حمایت از 
حقوق کاربران فضای مجازی و خدمات پایه کاربردی، به تصویب رسیده است، ادامه داد: پیش بینی 
می کنیم که در جلسه روز سه شنبه یک سوم باقی مانده از این آئین نامه نیز بررسی شود و روند اداره 
جلسات این کمیســیون به تصویب نهایی برسد.سیاهکلی افزود: پس از این مرحله در جلسات هفته 
آینده بررســی کلیات طرح حمایت از حقوق کاربران فضای مجازی و خدمات پایه کاربردی، مطابق 
آئین نامه اداره جلســات این کمیسیون، آغاز می شــود و به تدریج از مسئولان مرتبط و کارشناسان 
و صاحبنظران دعوت می کنیم که در جلســات این کمیســیون حضور یابند.وی با تاکید بر اینکه به 
طور قطع هدف از تشکیل این کمیسیون، تصویب قانونی جامع در حوزه فضای مجازی است، گفت: 
ما نمی خواهیم در تصویب این قانون از دیدگاه های محدود اســتفاده کنیم. بنابراین از کارشناسان و 
صاحبنظران متعدد دعوت می کنیم که دیدگاه و نظرات خود را در جلسات این کمیسیون مطرح کنند 
و حضور آنها در این جلســات تنها به حضور فیزیکی ختم نشده و آنها نیز می توانند اظهارنظر کرده و 

دیدگاه های خود را برای رسیدگی بهتر این قانون، مطرح کنند.
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خبرسیاست

 برای رشد اقتصادی
 باید به فکر رشد جمعیت 

باشیم
 نایب رئیس کمیســیون مشــترک طرح حمایت از 
خانــواده و جوانی جمعیت گفت: با تشــکیل کمیته 
غربالگری در کمیســیون و همفکری با متخصصان 
مقرر شد غربالگری حذف نشود بلکه اختیاری، علمی 

و با نظر پزشک متخصص انجام شود.
به گزارش ایرنا، فاطمه محمد بیگی امروز سه شنبه 
در نشست خبری درباره طرح اظهار کرد: بررسی های 
بیمه ای نشــان می دهد که تا چهل ســال آینده در 
صورت عــدم حمایت از فرزنــدآوری، صندوق های 
بیمه دچار ورشکستگی می شوند و فروپاشی اقتصاد و 
بحران کار را شاهد خواهیم بود.وی با بیان اینکه برای 
رشد اقتصادی از همین حالا باید به فکر رشد جمعیت 
باشیم، گفت: ما به دنبال رفع موانع فرزندآوری هستیم 
تا پدران و مادران به دلیل مشــکلات معیشــتی از 

فرزندآوری محروم نشوند.
محمدبیگی اظهار داشت: در کمیسیون مشترک طرح 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، کمیته غربال گری 
تشکیل شد و متخصصان زنان در این جلسات حضور 
یافتند و نتیجه بررسی ها این شد که غربالگری حذف 
نشود بلکه اختیاری، علمی و با نظر پزشک متخصص 
مورد توجه قرار گیرد.نماینــده مردم قزوین و آبیک 
و البرز در ادامه ارتقــای کیفیت مراقبت های دوران 
بارداری و ترویج زایمان طبیعی را از مواد طرح حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت عنوان کرد و گفت: علاوه 
بر این از مادران باردار ارزشیابی و نظرسنجی در مورد 
عملکرد کادر بهداشــتی و درمان حین زایمان انجام 
خواهد شد و کارانه کادر بهداشت و درمان مطابق با 
عملکرد آنان خواهد بود. ضمن اینکه تلاش شده با راه 
اندازی پرونده های الکترونیک، ارتقای کیفیت دوران 

بارداری را داشته باشیم.

 تحریم های حوزه دفاعی
 را شکسته ایم

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: با تلاش 
متخصصین صنعت دفاعی بســیاری از تحریم ها در 

حوزه دفاعی با شکست مواجه شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر، نشست اعضای کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با امیر سرتیپ 
آشتیانی در محل وزارت دفاع برگزار شد.براساس این 
گزارش، امیر سرتیپ آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح در نشســت با اعضای کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس با اشــاره به 
تداوم همکاری ها در دوره جدید این وزارتخانه اظهار 
داشت: بحمدالله میزان تعامل وزارت دفاع و مجلس 
شورای اســلامی در ابعاد مختلف توسعه یافته است 
و از آنجایی که نماینــدگان محترم به ویژه اعضای 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس بر 
مسئله امنیت و توسعه پایدار اهتمام دارند؛ تعاملات 
وزارت دفاع و مجلس در سطح مطلوبی پیش می رود.

وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه 
تاکنون بیش از صدها نامه از مجلس شورای اسلامی 
به وزارت دفاع ارجاع داده شــده است، گفت: بخشی 
از این نامه ها به ســایر نیروهای مسلح اعم از سپاه 
پاســداران، ارتش، نیروی انتظامی و ستاد کل ارتباط 
مستقیم داشــته و در تلاشیم برای انجام و پیگیری 
درخواست های مجلس شورای اسلامی از نیروهای 
مســلح، نقش جدیدی بــرای وزارت دفاع تعریف و 

تصویب شود.

خبر

کاغذ مورد نیاز نشر و مطبوعات 
تامین می شود 

معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت به دنبال خودکفایی 
در تولید کاغذ در کشــور اســت و تلاش می کنیم ضمن 
تامین نیاز فعلی مطبوعات و نشر و چاپ، موانع پیش روی 

واحدهای تولیدی کاغذ را برطرف کنیم.
به گزارش خبرگزاری مهر، جلســه بررســی مســائل و 
مشکلات مربوط به خودکفایی تولید کاغذ در کشور و تامین 
کاغذ مطبوعات و نشــر صبح امروز)سه شنبه( به ریاست 
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور برگزار و تصمیمات 
لازم برای حل این مســائل اتخاذ شد.مخبر در این جلسه 
با تاکید بر اینکه دولت به دنبال خودکفایی در تولید کاغذ 
در کشور است، اظهار داشت: تلاش جدی دولت این است 
که ضمن تامین نیاز فعلی مطبوعات و نشر و چاپ، موانع 
پیــش روی کارخانه ها و واحدهــای تولیدی کاغذ را نیز 
برطرف کند تا با اتکا به توان داخلی، به سمت خودکفایی 
در تامین کاغذ حرکت کنیم.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و معاونین امور مطبوعاتی و امور فرهنگی این وزارتخانه نیز 
در این جلسه گزارش هایی از میزان تخصیص ارز و واردات 
کاغذ طی سه سال اخیر ارائه کردند و به تشریح مشکلات 
و نیازهای مطبوعات و نشــر و چاپ کشــور و نیز مسائل 
فراروی کارخانه هــای تولید کننده کاغذ پرداختند.در این 
جلسه که وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز حضور داشت،  
راهکارهای تامین ارز برای رفع نیاز فعلی مطبوعات به کاغذ 
و نیز ملزومات فعال سازی ظرفیت کارخانه های تولید کاغذ 
مورد بحث و بررسی قرار گرفت و مقرر شد در اسرع وقت 
نیازهــا و موانع پیش روی کارخانه های تولید کننده کاغذ 
احصاء و تصمیمات لازم برای حل این مسائل اتخاذ شود.

در این نشست همچنین پس از بحث و تبادل نظر مقرر شد 
کاغذ موردنیاز برای رفع نیاز فعلی مطبوعات بسرعت تامین 
شده و مشکلات پیش روی کارخانه های تولید کننده کاغذ 
حل و فصل شود به گونه ای که کشور ظرف مدتی معین 

به خودکفایی کاغذ برسد.

ایران آماده مشارکت در پروژه های 
زیرساختی ارمنستان است

 سفیر ایران در ارمنســتان با اشاره به اهمیت مسیرهای 
مواصلاتی به عنوان زیرساخت گسترش روابط دو کشور، 
بر آمادگی طرف ایرانی برای مشارکت در پروژه های بخش 

زیرساخت ارمنستان تاکید کرد. 
به گزارش ایرنا به نقل از بخش رسانه ای سفارت ایران در 
ایروان، »عباس بدخشان ظهوری« دیروز دوشنبه با »گنل 
سانوســیان« وزیر مدیریت منطقه ای و زیرســاخت های 
جمهوری ارمنســتان دیدار و گفت وگو کرد.ســفیر ایران 
در این دیدار با تبریک مســئولیت جدید سانوسیان، اظهار 
امیدواری کرد با پیگیری طرفین، روابط دو کشور در قالب 
کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی بیش از پیش 
گسترش یابد و نشست کمیسیون مشترک به زودی برگزار 
شــود.طرفین همچنین درباره وضعیت همکاری های دو 
کشــور در حوزه تبادل انرژی به ویژه تمدید قرارداد تبادل 
گاز و برق، وضعیت اجرای پروژه خط ســوم انتقال برق از 
ارمنستان به ایران و همچنین چشم انداز گسترش روابط در 

چارچوب اتحادیه اقتصادی اوراسیا گفت و گو کردند.
ظهــوری با اشــاره به اهمیت مســیرهای مواصلاتی به 
عنوان زیرساخت گســترش روابط دو کشور در حوزه های 
گوناگون، سفر هیات هایی از وزارت راه و شهرسازی ایران 
به ارمنستان برای بررسی همکاری های دوجانبه در حوزه 
راه را یادآور شــد و بر آمادگی طرف ایرانی برای مشارکت 
در پروژه های بخش زیرساخت ارمنستان تاکید کرد. وی با 
سانوسیان درباره آخرین وضعیت پروژه شمال به جنوب در 
ارمنستان، وضعیت جاده گوریس - کاپان و پروژه های در 
حال اجرا برای فراهم شدن جاده جایگزین تبادل نظر کرد.

 مرزنشینان ما به طور
 پیوسته در تأمین امنیت مشارکت 

فعال دارند
سردار پاکپور گفت: استفاده از الگو و سیره جهادی شهید 
شوشــتری در تقویت وحدت میان هموطنان مرزنشین با 
اقوام و مذاهب مختلف باعث شــده تا نه تنها هموطنان 
ســاکن در مناطق مرزی جنوب شــرق کشور بلکه آحاد 
مرزنشــینان ما به طور پیوسته در تأمین امنیت مشارکت 
فعال داشته باشند و اساساً عناصر ضدانقلاب منطقه نیز از 

همین مسائل وحشت دارند.
به گزارش ایسنا به نقل از سپاه نیوز، سردار سرتیپ پاسدار 
محمد پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه در حاشیه آیین 
نکوداشت شهدای وحدت، با بیان اینکه محرومیت زدایی 
ضروری ترین زیرساخت تأمین امنیت پایدار است، اظهار 
داشــت: محرومیت یکی از عوامل فعالیت گروهک های 
معاند و ضدانقلاب است و دشمن همواره از این مشکلات 
در جهت سوءاستفاده و تحقق اهداف شوم خود استفاده 
می کند؛ لذا سپاه پاســداران انقلاب اسلامی به موازات 
تأمین امنیــت مرزها، در جهت رفــع محرومیت از این 
مناطق نیز گام های مؤثری برداشته و امنیت پایدار را به 
ارمغان آورده اســت.وی ادامه داد: تأمین امنیت در سایه 
رفع محرومیت، آموزه اصیل مکتب شــهید شوشتری و 
شهدای وحدت اســت و  این فرماندهان شهید در عمل 
نشــان دادند که با عمل انقلابــی و روحیه جهادی هم 
می توان بر مشکلات اقتصادی چیره شد، هم آسیب های 
فرهنگی و اجتماعی را رفع کرد و هم سایه شوم تهدیدات 
امنیتی را  از کشور و ملت دور کرد.فرمانده نیروی زمینی 
ســپاه پاسداران ضمن اشاره به وحدت نیروهای مسلح و 
همکاری مشترک ارتش، سپاه، نیروی انتظامی در تأمین 
امنیت کشور خاطرنشان کرد: یکی دیگر از زیرساخت های 
ضروری تأمین امنیت و آرامش، وحدت است و به برکت 
وحدت و همکاری های ســازنده و صمیمانه ای که میان 
رده های مختلف نیروهای مسلح وجود دارد، مظاهر اقتدار 
بازدارنده نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران در هر 
نقطه از مرزهای سرزمینی کشور، ظهور و بروز پیدا کرده 

است.

غلامرضا مصباحی مقــدم از اعضای مجمع 
تشخیص مصلحت نظام اظهار داشت: به آقای 
رییسی توصیه می کنم از انتصاب های حاشیه 

دار در دولت پرهیز کنند.
مدتی اســت که برخی انتصاب ها در دولت و 
دستگاههای اجرایی با عناوینی چون گزینش 
فامیلی، خویشاوند سالاری و رابطه بازی از آن 
یاد می شود که مورد انتقاد شدید افراد و حتی 
برحی تشــکل های سیاسی بوده و برخی آن 
را به عنوان بدتریــن تجربه مدیریتیدر دوران 
اخیر یاد می کنند. این در شــرایطی است که 
برخی چهره های سیاسی که اکنون در مسند 
مسئولیت قرار گرفتند قبلا از از هر نوع فامیل 
بازی تبری جسته و قول شایسته سالاری داده 

اند.
غلامرضا مصباحی مقــدم از اعضای مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به این سوال 
که آیا با انتصاب نزدیکان مقامات سیاسی در 
پست های مختلف موافقید یا خیر؟ نقاط قوت 
و ضعف ایــن انتصابات را چــه می دانید؟ به 
خبرگزاری خبرآنلاین گفت: حقیقت این است 
که در انتصابات فامیلی به فرض اینکه رعایت 
شایسته سالاری صورت گیرد شبهه ناک است. 
شبهه آن این است که همین شایسته سالاری 

و همین شایســتگی ها را ممکن اســت فرد 
دیگری هم داشته باشد.

*مردم ذهنیــت خوبی از فامیل بازی 
بین مقامات سیاسی ندارند

او افزود: من معتقد هستم که مسئولان باید در 
حوزه های مدیریتی خودشان از انتخاب افرادی 
که به آنها وابســتگی دارند باید پرهیز کنند. از 
این جهت بســیار مناسب است که از انتصاب 

نزدیکان دوری و پرهیز شــود تا این شبهه به 
وجود نیاید که فامیل بازی است چون بالاخره 
مردم ذهنیت خوبی از این گونه اقدامات ندارند 
و جلــب اعتماد عمومی و بالا رفتن ســرمایه 
اجتماعی اقتضا می کند که به شــدت از این 

گونه انتصابات خودداری و پرهیز شود.

*هیچ کس حتی با داشتن شایستگی 
کار  به  خویشــاوندش  توسط  اید  ب ن

گرفته شود
این چهره سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این 
سوال که به نظر شما نگاه غالب جامعه به این 
گونه مسائل در بین مقامات سیاسی چیست؟ 
تصریــح کرد:نظر بنده بازتــاب نظر مردم در 
این باره اســت. افکار عمومی نمی پسندد که 
مسؤلان کشور بستگان خودشان را به قدرت 
برسانند و به آنها پُست دهند. در واقع مردم این 
گونه اقدامــات و انتصابات را فامیل بازی می 
دانند. از این جهت حتی اگر طرف شایستگی 
دارد توســط خویشــاوند خودش نباید به کار 

گرفته شود. 

*انتصاب های فامیلی یک رانت است
او در پاســخ به این ســوال که تا چه حد این 
گونه انتصاب های فامیلی رانت آور اســت؟ و 
چه زیان هایی برای کشــور دارد؟ تاکید کرد: 
انتصاب های فامیلی یک رانت اســت. یعنی 
کسی که فامیل و خویشاوند یک مسئول است، 
انتصابش در پُست هایی که به نحوی توسط او 
می تواند رقم بخورد یک رانت است در نتیجه 

باید از چنین رانت هایی خودداری شود. 

*رییسی از انتصاب های حاشیه دار در 

دولت پرهیز کند!
مصباحی مقدم در پاســخ به این ســوال که 
توصیه شــما به دولت آقای رئیســی در این 
خصوص چیست؟ آیا از خویشاوندان شخص 
شما هم در دولت جدید پُست گرفته اند؟ عنوان 
کرد: به آقای رییسی توصیه می کنم از چنین 
انتصاب های حاشیه داری در دولت پرهیز کنند. 
نکته دیگر اینکه، هیچ یک از فامیل های بنده 
در این تغییر و تحولات مسئولیتی پیدا نکرده اند 
و بنده برای هیچ یک از بستگانم واسطه نشدم. 
اگر مواردی هم در فضای مجازی منتشر شده 
است مبنی بر اینکه فلانی خویشاوند مصباحی 
مقدم اســت، دروغ محض است. آنها چنان به 
طور قاطع، این گونه دروغ ها را مطرح می کنند 
که مثلا فرد خودش هم باورش می شود ولی 
حقیقت نــدارد و کذب محض اســت. من از 

خویشاوندانم کسی را به مسؤلیت نرسانده ام. 
این عضو جامعــه روحانیت مبــارز در پایان 
 VOA خاطرنشان کرد: حقیقت این است که
و ظاهرا BBC و منافقین به صورت بســیار 
گسترده ای انتشــار داده اند که داماد مصباحی 
مقدم مســئولیت فلان پُست مهم را بر عهده 
گرفته است. بنده چهار داماد دارم و هیچ کدام 

چنین مسئولیتی ندارند.

رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: با تصویب قانون 
حمایت از خانــواده و جوانی جمعیت، حمایت از خانواده 
و مادران در سیاســت گذاری های فرهنگی و اجتماعی 

کشور در اولویت خواهد بود.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیبــاف در نطق پیش از 
دستور در جلسه علنی امروز )سه شنبه( مجلس شورای 
اســلام در رابطه با طــرح حمایت از خانــواده و جوانی 
جمعیــت اظهار کرد: با تصویب این قانون منافع خانواده 
هــا در اولویت قرار گرفته اســت. در این قانون خانواده 
ها در اولویت تسهیلات مسکن، مشوق های اقتصادی، 
تســهیلات آموزشی و شــغلی قرار می گیرند و در یک 
جمع بندی می توان گفــت حمایت از خانواده و مادران 
در سیاســت گذاری های فرهنگی و اجتماعی کشور در 

اولویت خواهد بود.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه بیان کرد: امروز 
مفتخریــم که قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
پس از گذشــت حدود یک دهــه از تصویب طرح تعالی 
جمعیت و خانواده در شــورای عالی انقلاب فرهنگی در 

مجلس یازدهم به سرانجام رسیده است.
قالیباف یادآور شد: رهبری در تیرماه سال گذشته یک بار 
دیگر تذکر دادند که اقدامات یک دهه گذشــته در حوزه 
جمعیــت و حمایت از خانواده علیرغــم تاکیدات فراوان 
ایشان عملا نتایج چشــمگیر و موثری نداشته است. به 
همیــن دلیل حمایت از خانواده در رســیدگی به دغدغه 
های آنها در تمامی حوزه ها از مهمترین اهداف و اولویت 

های مجلس یازدهم بوده اســت که با اجرای کامل این 
قانون توسط دولت محترم به بخشی از این اهداف دست 
پیدا خواهیم کرد.وی افزود: در فرهنگ ایران اســلامی 
خانواده و منافع آن در اولویت است و سیاست گذار موظف 
اســت که منابع خود را برای حمایت از خانواده ها به کار 
گیرد. در این قانون احکام روشنی صادر شده است که با 
اجرایی شدن آنها توســط دولت محترم، مردم عزیزمان 
تاثیرات آنها را به طور ملموسی در زندگی خود مشاهده 
خواهند کرد.رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
تلاش این مجلس بر این است که در سیاست گذاری و 
قانون گذاری طوری تدبیر شــود که جامعه بیش از دهه 
های اخیر دوســتدار فرزندآوری و تشکیل خانواده باشد 
و خانواده کماکان محوریت خــود را به عنوان مهترین 
جزء تشــکیل دهنده جامعه ایرانی و اسلامی حفظ کند.

قالیباف با بیان اینکه مجلس یازدهم بر این باور است که 
مسائل مربوط به خانواده و جمعیت مساله ای چند بعدی 
و وابسته به زیرساخت های اجتماعی و اقتصادی کشور 
اســت، گفت: عزم این مجلس بر آن است که از پنجره 
جمعیتی باز کنونی در کشور علیرغم فرصت سوزی های 
گذشــته بهره لازم را ببرد. امید است که در کنار تلاش 
برای حل مشکلات اقتصادی مردم به عنوان موثرترین 
راهبرد دولت محترم، طــرح حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیــت یکی از بازوهای حمایتی حــل این بحران در 
کشــور باشد که با برطرف کردن حداقل بخشی از موانع 
بالفعل فرزندآوری جوانان، اولا به تشکیل خانواده و ثانیا 

به پایداری بیشــتر خانواده ها کمک کند.وی تاکید کرد: 
مجلس به طور شفاف به دنبال آن است که حمایت لازم 
را از خانواده هایی که عدم وجود تســهیلات و حمایت 
های کافی مانع تحقق خواست آنها برای فرزندآوری شده 
اســت، پیش بینی نماید.رئیس مجلس شورای اسلامی 
یادآور شد: بر اســاس یکی از گزارش های پژوهشکده 
های آمار، تعداد فرزندان دلخواه زنان متاهل در بازه 1۵ 
تا 49 سال حدود 3 فرزند بوده است و این به آن معناست 
که در شــرایط فعلی میان تعــداد فرزندان دلخواه و نرخ 
بــاروری فاصله معنی دار حتی تــا دو برابر وجود دارد و 
مادران علیرغم میل به فرزندآوری به دلیل حمایت های 
ناکافی، بی توجهی سیاست گذاران و فشارهای اجتماعی 
و اقتصادی از آوردن فرزند بیشتر پرهیز می کنند. در نظر 
گرفتن مشــوق های لازم برای رساندن تعداد فرزندان 
موجود به تعداد دلخواه مادران اقدامی ضروری و در جهت 
کمک به تحقق خواسته های خانواده هاست، نه تحمیل 

خواسته های دیگران بر آنها.
قالیبــاف گفت: در این طرح تلاش شــده اســت که با 
پیش بینی حمایت های لازم خواســته هــای خانواده 
هــا و مادران را در اولویت قــرار دهیم. قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت که روز گذشــته توسط شورای 
محترم نگهبان به تایید نهایی رسید، در زمانی طولانی و 
با حضور کارشناسان متعدد در حوزه های کاری گوناگون 
به سرانجام رسیده است. با تصویب این قانون گام موثری 
در راســتای ریل گذاری قانونــی در جهت از حمایت از 

خانواده و در اولویت قرار گرفتن نیازهای آنها برداشــته 
شــده است و با اجرای موثر آن توسط دولت محترم گام 
عملی در راســتای حمایت از منافع خانواده ها برداشته 

خواهد شد.
وی در ادامه ضمن تقدیر و تشــکر از دولت به خصوص 
رئیس جمهور جهت حضور میدانی و پیگیری مشکلات 
مردم در منطقــه زلزله زده و محروم اندیکا در اســتان 
خوزستان، بیان کرد: سه منطقه زلزله زده بازفت در استان 
چهار محال و بختیاری، منطقه محروم اندیکا در استان 
خوزســتان و منطقه محروم بجنورد در استان خراسان 
شمالی همانگونه که بلافاصله پس از وقوع زلزله در این 
مناطق تاکید کردم نیازمند حمایت های فوری هســتند. 
از دولت محترم انتظار می رود هر چه ســریع تر حمایت 
های لازم به خصوص جهت بازســازی منازل مسکونی 
و مســیرهای مواصلاتی به این مناطق به انجام برسد و 

دغدغه های مردم در این خصوص رفع شود.
رئیس مجلس شورای اســلامی افزود: کمیسیون های 
عمران و کشــاورزی مجلس با پیگیری شــبانه روزی 
و حضــور میدانــی در مناطق زلزلــه زده گزارش های 
تخصصی و مصوبات خود را برای رفع مشــکلات مردم 
تدوین کردنــد و نتیجه این نظارت هــای میدانی روز 
گذشــته با حضور وزرا و مسئولین مربوطه پیگیری شده 
اســت.قالیباف در پایان از اعضای کمیسیون ویژه اصل 
هشتاد و پنجی در رسیدگی به طرح حمایت از خانواده و 

جوانی جمعیت تشکر کرد.

معاون سیاسی وزیر کشــور با بیان اینکه آمریکایی ها 
باید تصمیم ســخت بگیرند و به تعهدات خود در قبال 
ایــران بدون چــون و چند عمل کننــد، گفت: رجال 

آمریکایی باید از تحقیر ملت ها بترسند.
بــه گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر خرمشــاد معاون 
سیاســی وزیر کشور صبح امروز )سه شنبه( در دومین 
همایش بین المللی »افــول آمریکا با رویکرد جهانی 
پســاآمریکا« ضمن گرامیداشــت یاد شــهدای جنگ 
تحمیلــی، مدافع حرم و ســلامت اظهار داشــت: اگر 
امنیتی داریــم و در این مکان گرد هم جمع شــدیم 

مدیون از خود گذشتگی آنها هستیم.
وی عنوان کرد: چرا امروز از جهان پسا آمریکا سخن 
گفته می شود؟ چرا بیست ســال قبل از چنین ادبیاتی 
اســتفاده نمی شد؟ آیا واژه پســا آمریکا ناظر بر افول 
قدرت آمریکا در عرصه بیــن الملل، یا عرصه داخلی 
خود یا هر دو اســت؟ رواج این واژه تا چه حد ناشــی 
از ضعــف و افول قدرت آمریکا و تا چه حد ناشــی از 
ظهور قدرت های جدید مانند چین اســت؟ بحران های 
داخلی یا بحران کرونا یا بحران سیاســی در انتخابات 
آمریــکا یا خروج آن ها از افغانســتان تا چه میزان به 

ترویج واژه پسا آمریکا کمک کرده است؟
معاون سیاســی وزیر کشــور تصریح کرد: شاید همه 
اینها باعث شــده کــه در این همایــش مقالات برتر 
ما این عناوین را داشــته باشند که پاسخ به سوالاتی 
است که مطرح شــد مانند دگردیسی قدرت در بیست 
و یکــم، تاثیر ناکامی نظامی آمریکا در افغانســتان بر 
اعتبار هژمونی آن، نقش تحولات افغانســتان در افول 
آمریــکا و... مجموعه این مقالات شــاید به گونه ای 
پاســخی به پرســش ها باشند.خرمشــاد بیان کرد: با 
مراجعه به این مقالات، می توان به سلســله سوالاتی 
ماننــد اینکه »چرا اکثریت مــردم جهان انتظار جهان 
پســا آمریکا را می کشــند« و »چرا مــردم از جهان 
پسا آمریکا اســتقبال می کنند«، پاسخ داد. شاید یکی 
از پاســخ ها این باشــد که ســتم آمریکا در چند سال 

اخیــر عمیق و غیر قابل تحمل بوده و تعداد زیادی از 
کشورهای جهان را تحقیر کرده است.

وی افزود: از جمله این ســتم ها، این اســت که امروز 
شاهد هســتیم اقتصاد چندین کشــور در سخت ترین 
شــرایط ناشــی از فشــارهای خرد کننده قرار گرفته 

است. مانند سوریه، لبنان، ونزوئلا، ایران و ...
خرمشــاد اضافه کرد: چرا اقتصاد این کشورها با چند 
صــد میلیون جمعیت تحت تاثیر فشــار آمریکا به این 
ســختی در آمده اســت؟ کثرت این ســتم، جهان را 

مســتعد استقبال از جهان پسا آمریکا می کند.
معاون سیاســی وزیر کشــور گفت: این ســوال برای 
مردم ایران مطرح شــده است که چرا علیرغم نشستن 

بر ســر میز مذاکره، تحریم ها تشدید شد؟
وی تصریــح کرد: در ادبیات ایرانیان این اقدام چیزی 
جز ســتم نیست و همانند همان ســتمی است که در 
دوران مصدق انجام گرفت. رجــال آمریکایی باید از 
طوفان برخواســته از تحقیر ملت ها بترسند.خرمشــاد 
تاکید کرد: شــورش ملت ها به دلیل فشــار سخت و 
ناجوانمردانــه آمریکا، ســخت خواهد بود. شــهادت 
ســردار بزرگ حاج قاسم ســلیمانی را به این ستم ها 
اضافه کنیــد. باید اذعان و تاکید کرد آه ملت ایران و 
مقاومت آنها تعیین کننده پایان این ظلم چند دهه ای 
خواهد بود.وی اضافه کرد: به نظر می رســد زمان آن 
فرا رســیده است که آمریکایی ها جمهوری اسلامی را 
به رسمیت بشناســند و بر تردیدهای خود غلبه کنند، 
تصمیم ســخت بگیرند و به تعهدات خود بدون چون 
و چند عمل کنند. بخشــی از ایــن مباحث به صورت 
علمی در این همایش در پنل های هشت گانه به بحث 

گذاشته می شود.
معــاون سیاســی وزیر کشــور در پایان خاطرنشــان 
کرد: چیســتی و ماهیت، ابعــاد اجتماعی، اقتصادی و 
فرهنگی جهان پســا آمریکا، فضای ســایبر در جهان 
پساآمریکا و ســایر موارد امروز در پنل ها مورد بحث 

قرار خواهد گرفت.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هشدار داد: انتصاب های فامیلی یک رانت است

مردم ذهنیت خوبی از فامیل بازی در انتصابات ندارند
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

در قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت منافع خانواده ها در اولویت قرار گرفته است

معاون سیاسی وزیر کشور: 

آمریکا باید به تعهداتش در قبال ایران 
بدون چون و چرا عمل کند

رو نوشت آگهی حصر وراثت
صفیه خضری دارای شــماره شناســنامه 180 بشرح دادخواســت تقدیمی از شورای حل 
اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان حمید خضری به شماره شناسنامه 9988 صادره از گناوه در تاریخ 1400/07/12 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر اســت به: 1 علیرضا 
خضری به شماره شناسنامه 3530032492 متولد 1368 نسبت پسر  2 امیرحسین خضری 
به شماره شناســنامه 3530201545 متولد 1378 نسبت پسر  3 امیرحسن خضری به 
شماره شناســنامه 3530268542 متولد 1382 نسبت پسر 4 پریوش خضری به شماره 
شناسنامه 3530082392 متولد 1370 نسبت دختر  5  فاطمه خضری به شماره شناسنامه 
3530149578 متولد 1374 نســبت دختر  6 صفیه خضری  به شماره شناسنامه 180 
متولد 1336 نسبت همسر ولاغیر را انجام تشریفات مقدماتی درخواست مذبور را در یک 
نوبت آگهی می نماید تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و یا وصیتنامه ای از متوفی نزدشان 
باشد در تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه به شورای حل اختلاف تقدیم والا گواهی صادرمی 
گردد ضمننا هر وصیتنامه ی سری و رسمی که بعد از این موعد ابراز شود از درجه اعتبار 

ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره32
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
محمد علی اژدری شولی دارای شماره شناسنامه 1286 بشرح دادخواست تقدیمی از شورای حل اختلاف 
حوزه شــماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان علی اژدری 
شولی به شماره شناســنامه 621 صادره از گناوه در تاریخ 1362/07/22 در اقامتگاه دائمی خود بدرود 
زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر است به: 1 محمد علی اژدری شولی به شماره شناسنامه 1286 متولد 
1330 نســبت پسر  2 جهانگیر گرددست به شماره شناسنامه 5536 متولد 1316 نسبت پسر  3 نوذر 
اژدری شولی به شماره شناسنامه 3 متولد 1342 نسبت پسر  4 ارسلان اژدری شولی به شماره شناسنامه 
11581 متولد 1351 نسبت پسر  5  حسن اژدری شولی به شماره شناسنامه 1 متولد 1320 نسبت پسر  
6 ولی اژدری شــولی به شماره شناســنامه 1287 متولد 1368 نسبت پسر  7 گل عنبر اژدری شولی به 
شماره شناسنامه 870 متولد  1312  نسبت دختر 8 فاطمه اژدری شولی به شماره شناسنامه 1113 متولد 
1315 نسبت دختر  9 ابریشم اژدری شولی به شماره شناسنامه 16141متولد 1342 نسبت دختر 10 
مرضیه اژدری شولی به شماره شناسنامه 7992 متولد 1347 نسبت دختر 11 مریم اژدری شولی به شماره 
شناسنامه 7145 متولد 1346 نسبت دختر 12 جانی ملک زاده به شماره شناسنامه 1157 متولد 1308 
نسبت همسر ولاغیر را انجام تشریفات مقدماتی درخواست مذبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا چنانچه 
اشخاص اعتراض دارند و یا وصیتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه به 
شورای حل اختلاف تقدیم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصیتنامه ی سری و رسمی که بعد از این 

موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره35
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
خانی علی پور دارای شــماره شناسنامه 407 بشرح دادخواست تقدیمی از شورای حل اختلاف 
حوزه شــماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
حسن بهروزیان به شماره شناسنامه 142 صادره از گناوه در تاریخ 1400/04/27 در اقامتگاه 
دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر اســت به: 1 رضا یهروزیان به شماره 
شناسنامه 629 متولد 1345 نسبت پسر  2 علیرضا بهروزیان به شماره شناسنامه 337 متولد 
1352 نسبت پسر  3 محمد بهروزیان به شماره شناسنامه 24 متولد 1354 نسبت پسر  4 کرم 
الله بهروزیان به شماره شناسنامه 14889 متولد 1357 نسبت پسر  5  معصومه بهروزیان به 
شماره شناسنامه 10229 متولد 1350 نسبت دختر  6 حکیمه بهروزیان به شماره شناسنامه 
10230 متولد 1351 نسبت دختر  7 حلیمه بهروزیان به شماره شناسنامه 1311 متولد  1359  
نسبت دختر 8 خانی علی پئر به شماره شناسنامه 407 متولد 1324 نسبت همسر  ولاغیر را 
انجام تشــریفات مقدماتی درخواست مذبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا چنانچه اشخاص 
اعتراض دارند و یا وصیتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه به 
شورای حل اختلاف تقدیم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصیتنامه ی سری و رسمی که بعد 

از این موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره37
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
اســماعیل حیدری دارای شماره شناسنامه 1070 بشرح دادخواست تقدیمی از شورای حل اختلاف 
حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان سکینه 
شــفیعی به شماره شناسنامه 396 صادره از گناوه در تاریخ 1400/03/30 در اقامتگاه دائمی خود 
بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر اســت به: 1 خسرو حیدری به شماره شناسنامه 561 
متولد 1340 نسبت پسر  2 حسین حیدری به شماره شناسنامه 11913 متولد 1354 نسبت پسر  
3 حسن حیدری به شماره شناسنامه 125 متولد 1357 نسبت پسر  4 اسماعیل حیدری به شماره 
شناسنامه 1070 متولد 1364 نسبت پسر  5  ایران حیدری به شماره شناسنامه 560 متولد 1338 
نسبت دختر  6 جیران حیدری به شماره شناسنامه 1134 متولد 1348 نسبت دختر  7 فاطمه حیدری 
به شــماره شناسنامه 44 متولد  1351  نسبت دختر 8 زهرا حیدری به شماره شناسنامه 10274 
متولد 1352 نســبت دختر  9 لیلا حیدری به شماره شناسنامه 314متولد 1360 نسبت دختر 10 
هانیه حیدری به شماره شناسنامه 314 متولد 1363 نسبت دختر ولاغیر را انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مذبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و یا وصیتنامه ای 
از متوفی نزدشان باشد در تاریخ نشر آگهی ظرف مدت یکماه به شورای حل اختلاف تقدیم والا گواهی 
صادرمی گردد ضمننا هر وصیتنامه ی سری و رسمی که بعد از این موعد ابراز شود از درجه اعتبار 

ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره34
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
زهره حســین پور دارای شماره شناسنامه 13 بشــرح دادخواست تقدیمی از 
شــورای حل اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده 
و چنین توضیح داده که شــادروان عبدالمناف حسن نژاد به شماره شناسنامه 
322 صادره از گنــاوه در تاریخ 1400/07/12 در اقامتگاه دائمی خود بدرود 
زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر اســت به: 1 زهره حسین پور به شماره 
شناســنامه 13 متولد 1350 نســبت همسر 2 زهرا حســین نژاد به شماره 
شناسنامه 3530301361 متولد 1384 نسبت دختر  ولاغیر را انجام تشریفات 
مقدماتی درخواســت مذبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا چنانچه اشخاص 
اعتراض دارند و یا وصیتنامه ای از متوفی نزدشــان باشد در تاریخ نشر آگهی 
ظرف مدت یکماه به شورای حل اختلاف تقدیم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا 
هر وصیتنامه ی ســری و رسمی که بعد از این موعد ابراز شود از درجه اعتبار 

ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره33
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
اصغر لیراوی دارای شماره شناسنامه 16670 بشرح دادخواست تقدیمی از شورای حل اختلاف 
حوزه شــماره 3 گناوه درخواســت گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
محمود لیراوی به شماره شناسنامه 4 صادره از گناوه در تاریخ 1400/07/19 در اقامتگاه دائمی 
خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحصر است به: 1 احمد لیراوی به شماره شناسنامه 
12187 متولد 1359 نســبت پسر  2 محمد لیراوی به شــماره شناسنامه 472 متولد 1363 
نسبت پسر  3 جلیل لیراوی به شماره شناسنامه 642 متولد 1359 نسبت پسر  4 اکبر لیراوی 
به شماره شناسنامه 323 متولد 1360 نسبت پسر  5  اصغر لیراوی به شماره شناسنامه 16670 
متولد 1361 نســبت پسر  6 مختار لیراوی به شماره شناسنامه 0 متولد 1371 نسبت پسر  7 
زینب لیراوی به شماره شناسنامه 8875 متولد  1367  نسبت دختر 8 سکینه خواجه به شماره 
شناسنامه 4052 متولد 1330 نسبت همسر  ولاغیر را انجام تشریفات مقدماتی درخواست مذبور 
را در یک نوبت آگهی می نماید تا چنانچه اشــخاص اعتــراض دارند و یا وصیتنامه ای از متوفی 
نزدشــان باشد در تاریخ نشــر آگهی ظرف مدت یکماه به شورای حل اختلاف تقدیم والا گواهی 
صادرمی گردد ضمننا هر وصیتنامه ی سری و رسمی که بعد از این موعد ابراز شود از درجه اعتبار 

ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره36
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه



 معــاون رئیس جمهوری و رئیس بنیاد شــهید و 
امــور ایثارگران ضمــن تأکید بــر اهمیت ایجاد 
اشــتغال پایدار بــرای خانواده های معظم شــهدا 
و ایثارگــران و همچنین توجه بیــش از پیش به 
موضوع درمان، دستورات لازم را در این زمینه ها 

صادر کرد.
به گزارش خبرنگار حوزه ایثار و شــهادت ایرنا از 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی  »ایثار«، دکتر سید 
روز سه شــنبه در چهارمین دیدار ویدئوکنفرانسی 
خود با ایثارگران استان سیستان و بلوچستان، پس 
از استماع مســائل و درخواست های ایثارگران، به 
ارائه دستورات و نکات لازم به منظور حل مشکل 
ایــن افــراد در موضوعاتی چون تأمین مســکن، 

پرداخت. اشتغال  و  معیشت 
وی در این جلســه ضمن تأکیــد بر اهمیت ایجاد 
اشــتغال پایدار بــرای خانواده های معظم شــهدا 
و ایثارگــران و همچنین توجه بیــش از پیش به 
موضوع درمان، دستورات لازم را در این زمینه ها 

صادر کرد.

رئیــس بنیاد شــهید و امــور ایثارگــران ارتباط 
ایثارگران  با  را  ویدئوکنفرانس  به صورت  تصویری 
در اســتان های مختلف بســیار مثبت و اثربخش 
توصیــف کرد و گفت: با توجه به شــیوع بیماری 
کرونا امکان دیدارهای حضوری محدودتر شده و 

به همین دلیل می تــوان از روش ویدئوکنفرانس 
ایثارگران به خوبی استفاده کرد. با  ارتباط  برای 

قاضی زاده هاشــمی ادامه داد: فارغ از کمک هایی 
که می تواند از سوی بنیاد شهید و امور ایثارگران 
به این عزیزان انجام شــود، مســائل و مشکلات 

ایثارگــران باید به صورت اساســی و پایه ای حل 
شود.

همچنین عبدالرضا عباســپور معاون بهداشــت و 
درمان بنیاد شــهید و امور ایثارگــران و محمود 
پاکدل معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شــهید 
و امور ایثارگران در این دیدار ویدئوکنفرانســی به 
بیان نکاتی در زمینه مشــکلات ایثارگران استان 

پرداختند. بلوچستان  و  سیستان 
منصــور جاویدفر سرپرســت بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران اســتان سیستان و بلوچستان نیز در این 
دیدار ویدئوکنفرانســی ضمن معرفــی ایثارگران 
حاضر در جلســه بــه بیان نکاتــی در مورد آنان 
پرداخت.»علــی تیمــوری بهرام آبــادی«، »آرزو 
امیــد«، »زینــب خــدری«، »مجیــد صباغی«، 
ســرگزی«،  »فاطمــه  مرادقلــی«،  مرضیــه  «
»حســینعلی مختاری«، »خدانظــر هرمکزایی«، 
»روزآتون آذربو«، »ســاحره محرم زاده«، »مجید 
ســنگبری« و »امیرحســین شــهریاری شــاد« 

ایثارگران حاضر در این دیدار بودند.

معاون درمان وزارت بهداشت با اشاره به جایگاه طب 
ایرانی در درمان کرونا و بــا تاکید بر اینکه در موارد 
بســتری توصیه می کنیم به هیچ وجــه خوددرمانی 
اتفاق نیفتــد، گفت: تنها در بیماران ســرپایی کرونا 
مکمل های طب ایرانی که اســاتید دانشگاه روی آن 
کار کردند، قابل اســتفاده اســت، بنابراین استفاده از 
عناب، زعفران، سیر و شــیرین بیان و ... در بیماران 

سرپایی موثر خواهد بود.
به گزارش ایســنا، دکتر قاســم جانبابایی در حاشیه 
جلســه کمیته علمی ستاد ملی مدیریت کرونا، درباره 
جلســه امروز کمیته، گفت: امــروز چند موضوع مورد 
بحــث قرار گرفت که یکی از آنها جایگاه طب ایرانی 
در درمــان کرونا بود. ما طبی غنی و چندهزارســاله 
داریــم که تجربه خوبــی دارد. همانطور که می دانید 
در کرونای ســرپایی درمان خــاص دارویی نداریم و 
درمان ما درمان علامتی اســت و فقط در حد برطرف 
شدن علائم درد، تب یا مشکلات گوارشی می توانیم 
از مکمل های طب ایرانی که اســاتید دانشــگاه روی 
آن کار کردنــد، اســتفاده کنیم. اســتفاده از عناب، 
زعفران، ســیر و شیرین بیان و ... در بیماران سرپایی 

موثر خواهد بود.
وی تاکیــد کــرد: البته حتما باید بعــد از اینکه بیمار 
توسط پزشــک ویزیت شد و مشــخص شد کرونای 
ضعیف گرفته اســت از این مکمل ها اســتفاده کرد 

زیرا اثربخشی قابل توجه دارند.
وی افزود: در موارد بســتری توصیه می کنیم به هیچ 
وجه خوددرمانی اتفاق نیفتد. اســاتید طب ایرانی در 
بیمارســتان ها جهت ارائه مشاوره حضور دارند و حتما 
باید برای موارد بســتری صرفا درمان با طب مکمل 
بر اساس نظر پزشک معالج درصورت نیاز انجام شود.

جانبابایی ادامه داد: موضوع دوم مورد بحث مســئله 
واکسیناســیون بود. آنچه که مطالعات کشوری نشان 
داده اســت، واکسیناســیون با این حجم وسیعی که 
انجام شــده است سبب شــده تا مرگ و میر در افراد 

بالای ۶0 ســال به طور قابل ملاحظــه ای در پیک 
پنجم نســبت به پیک چهارم کاهش یابد. در شــروع 
پیــک پنجم جمعیت بالای ۶۵ ســال و کادر درمان 
واکســینه شــده بودند  که این گروه مبتلایان جدی 
و مرگ و میر زیادی نداشــت. با واکسیناسیون وسیع 
قســمت اعظم گروه هدف واکسینه شدند و با گذشت 

زمان آثار واکسیناسیون عیان تر می شود.
معــاون درمان وزیر بهداشــت گفت: رونــد بیماری 
و بیمــاران بدحال روبه کاهش اســت البته ســرعت 
کاهش میزان فوتی ها اندکی کمتر اســت و بیمارانی 

که به درمان پاسخ نمی دهند فوت می کنند.
او بــا تاکید بر اینکه ما وارد پیک ششــم نشــده ایم، 
اظهار کرد: درحــال حاضر در روند نزولی پیک پنجم 
هستیم. برخی اســتان ها یک مقدار افزایش بیماران 
سرپایی داشــتند که اگر مدیریت شود آنها هم میزان 

مراجعاتشان کمتر خواهد شد.
جانبابایی ادامه داد: بیشترین تاثیر واکسن در کاهش 
مــرگ و میر و کاهش بیماران شــدید اســت. اصل 
این اســت که با واکسیناســیون مرگ و میر کاهش 
یابد. مطالعات بیانگر اثربخشــی واکســن های تولید 
داخل اســت و عوارض آنها قابل چشــم پوشی است 
و کمترین عارضه را دارند. اثربخشــی آنها در بالین و 

در آزمایشگاه ثابت شده است.
او درباره تفاوت دز بوســتر و اضافه واکسنهای کرونا 
نیز گفت: دز بوســتر برای کســانی است که بیش از 
۶ ماه اســت که از تزریق دز دومشــان گذشته است 
و افــراد پرخطر مثل کادر پزشــکی هســتند که باید 
دز یــادآور تزریق کنند. الان بیــش از 100 هزارنفر 
از کادر پزشــکی دز بوســتر دریافت کردند در عین 
حال این بحث نیز مطرح شــد تــا برای افراد پرخطر 
دز سوم مصرف شــود تا زودتر از دز یادآور باشد که 
این موضوع درصورتی که در ستاد ملی مصوب شود، 
قابل اجرا اســت؛ زیرا ســبد واکسیناسیون خوبی در 
کشور شــکل گرفته است. تاکید کمیته علمی استفاده 

از واکســن های داخلی کشــور  برای دز بوستر و دز 
اضافه است.

وی درخصوص صــدور مجوز واکســن های فخرا و 
کووپارس، تاکید کرد: در کشور آزمایشگاه و سازمان 
غذا و دارو داریم و حتی داروها قبل از عرضه ارزیابی 
و بررسی می شــوند. در مورد واکسن هم چنین است 
و هیچگونه اغماضی صــورت نمی گیرد و امروز آثار 
خوب واکســن های پاســتور و برکــت را می بینیم و 
چیزی که مشــخص اســت این است که روند صدور 

مجوز به درستی در حال انجام است.
وی دربــاره روند آنفلوآنزا در کشــور نیــز بیان کرد: 
مواردی از بیماری آنفلوآنزا شناســایی شــد و افتراق 
آن در موارد ســرپایی با کووید19 سخت است؛ چون 
علائم تقریبا مشــابه اســت. از آنجایی که مقرون به 
صرفه نیســت و امکان تست گرفتن از همه را نداریم 
تا هرکس بیمار شد تست آنفلوآنزا بدهد، مراقبت های 
کووید برای آنفلوآنزا هم مهم اســت و مهم تشخیص 
بیماری است. اکنون واکسن در داروخانه ها در اختیار 
است. در مجموع ویروس آنفلوآنزا در کشور شناسایی 
شده است و اینکه بخواهیم افتراق دهیم چقدر موارد 

آنفلوآنزا در کشــور است، مقرون به صرفه نیست.
او درباره واکسیناســیون کرونا نیز گفت: متاسفانه در 
برخی اســتان ها مشــارکت برای واکسیناسیون کمتر 
اســت که در این اســتان ها مقداری روند ســرپایی 
افزایش داشته اســت. قطعا اگر مشــارکت استان ها 
افزایش نیابد باید نگران پیک بعدی در آن اســتان ها 
باشــیم. واکسیناســیون مهم ترین اقدام پیشــگیری 
و درمانی اســت. درصد بیماران بدحال بســتری که 
واکسن زده بودند و مبتلا شدند کمتر از 4 یا ۵ درصد 
بوده اســت، بیش از 9۵ درصد بیماران شدید بستری 

کسانی بودند که واکسن نزده بودند.
وی با اشــاره به اینکه فعلا سویه جدیدی از بیماری 
در ایران و دنیا شناســایی نشده اســت، گفت: حتی 
ســویه مو و لامبــدا هم که مطرح شــد، الان جای 

نگرانی ندارد. الان ســوش دنیا و ایران دلتا اســت؛ 
البته دلتا پلاس هم در برخی کشــورها شناسایی شده 
ولی خوشــبختانه واکســن های جدیدی که طراحی 

شــدند حتی بر سوش دلتا هم اثرگذار هستند.
وی افزود: قســمتی از نظام ارجاع درحال اجرا است؛ 
ولی اینکه کامل اجرا نمی شــود، درست است . بیش 
از 10 برابــر مراجعین بیمارســتانی، مراجعه به مراکز  
بهداشــتی داریم و حتی در کرونا چنین اســت و این 

نشان دهنده وجود نظام ارجاع است.
او در پاســخ به سوال ایسنا درباره ادعای مطرح شده 
پیرامون مفقود شــدن بخشــی از پانســمان بیماران 
EB ، گفــت: الان درمورد پانســمان ایــن بیماران 
مشــکلی نداریم و تا ۶ ماه آینده پانســمان داریم و 
بــرای ۶ ماه بعــد از آن هم تقریبــا ۵0 درصد اقلام 
تامین اســت و تمام پیگیری ها از طریق سازمان غذا 
و دارو و وزارت خارجه درحال انجام اســت . درمورد 
ادعای مطرح شــده حوزه بازرســی و غذا و دارو باید 
ورود کنند. برای من بــه عنوان معاون درمان دپوی 

کافی موجود است.
معــاون درمان وزارت بهداشــت با اشــاره به اینکه 
ظرفیت تولید واکســن داخلی قابــل توجهی داریم، 
تاکید کرد: زیرســاخت ها تهیه شــده است تا از یک 
روزی در واکسیناســیون کرونا خودکفا شویم و قرار 
نیســت تا همیشه واکسن وارد کنیم؛ زیرا از هر نوعی 

در کشور واکسن تولید می کنیم.
وی با تاکید بر کاهشی بودن روند بستری کرونایی ها 
در بیمارستانها، گفت: بیش از سه چهارم بستری ها از 

دوران پیک کاهش یافته است.
او تاکید کــرد: از مصــرف داروی کورتون در موارد 
سرپایی به شــدت باید پرهیز شود؛ چون دلیل اصلی 
عفونت قارچــی بعد از کرونا بویــژه در افراد دیابتی 
مصرف کورتون است؛ مصرف محدود آن در بستری 
برای بیماران در آغاز بیماری به تشــخیص پزشــک 

ممکن است.

معاون شهردار تهران با اشاره به لطمه ای که 
شیوع کرونا به کسب و کارهای خانگی وارد 
کرد، گفت: در تلاشیم با کمک دستگاههای 
مرتبط بازارچه های شهری برای عرضه این 

نوع محصولات در تهران مستقر کنیم.
به گزارش خبرگزاری مهر، بازارچه دســت 
آورده ای زنان کارآفرین و سرپرســت خانوار 
تهران، از 9 لغایت 17 آبان ماه، در بوســتان 
لاله منطقه ۶ تهران، برپا شده است؛ محمد 
امیــن توکلی زاده، معاون امــور اجتماعی و 
فرهنگی شهرداری تهران، ظهر امروز برای 
بازدید و پیگیری مســائل این کارآفرینان در 

محل برگزاری بازارچه حضور داشت.
ثریا فاروقی، مدیر روابط عمومی اداره کل امور 
زنان و خانواده در خصوص برگزاری این بازار 
چه گفت: هــدف از برگزاری بازارچه، برنامه 
ریزی و ایجاد هماهنگی با واحدهای مرتبط 
به منظور برپایی نمایشگاه ها و بازارچه های 
محصولات زنــان کارآفرین، در راســتای 

حمایت از آن ها است.
وی افزود: این بازارچه با همکاری شهرداری 
منطقه ۶ و ســازمان ســاماندهی صنایع و 
مشاغل شــهری از 9 لغایت 17 آبان ماه، از 
ســاعت 11 الی 20، در بوستان لاله در حال 

برگزاری است.
در این بازارچه، ۵0 غرفه کارآفرینی با حضور 
۸2 بانوی کارآفرین، مستقر هستند که از تمام 
مناطق بیســت و دوگانه شهر تهران، در این 

بازارچه نمایندگانی حضور دارد.
از اقدامــات جانبی در ایــن بازارچه، حضور 
اتوبوس ســیار زندگی، جهت واکسیناسیون 
عمومی شــهروندان است. غرفه ی کودک با 
محوریت آموزش مهارت های شــهروندی و 

غرفه نوشت افزار ایرانی، از دیگر غرفه های 
جانبی این بازارچه اســت که شــهروندان 
می توانند از امکانات ارائه شده بهره مند شوند.

توکلی زاده، معاون امور اجتماعی و فرهنگی 
شهرداری، در حاشیه این بازدید در خصوص 
وضعیت کارآفرینان و کسب و کارهای خانگی 
گفت: بیماری کرونا، در دو ســال گذشــته 
لطمه ی جدی به بدنه ی اشتغال های خانگی 
زده است. به خصوص اقشار سرپرست خانوار 
که محوریت منبع درآمد آن ها از طریق همین 

کسب و کارهای کوچک است.
وی افزود: کســب و کارهای کوچک در دو 
سال گذشته، عمده بازار عرضه و فروش خود 
را از دست داده اند. شهرداری وظیفه حمایت از 
این کسب و کارهای را بر خود ملزوم دانسته 
تــا از تعطیلی قطعی این کســب و کارهای 

جلوگیری کند.

توکلی زاده ادامه داد: برنامه ی ما این اســت 
در شــرایط فعلی که به دلیل واکسیناسیون 
عمومی، بســتر برای فعالیت این کســب و 
کارها فراهم تر است، با رعایت پروتکل های 
بهداشــتی، اشــتغال هایی که هنوز تعطیل 
نشده اند و فعالیت دارند را، با مدیریت نهادهای 
مرتبط، در بازارچه های شهری مستقر کنیم تا 

بتوانند محصولات خود را عرضه کنند.
وی در ادامه گفــت: البته برنامه ی دیگر ما، 
عرضه محصولات در بازارچه های مجازی به 
طور دائمی برای کارآفرینان است؛ که احیاناً 
اگر شرایط کرونایی ادامه دار بود و محدودیت 
در برگزاری بازارچه وجود داشت، این کسب و 
کارها، کمتر دغدغه فروش محصولات خود 

را داشته باشند.
معــاون امور اجتماعی و فرهنگی شــهردار 
تهــران افــزود: در حال حاضر نیــز امکان 

عرضه محصــولات در فضای مجازی برای 
کارآفرینان فراهم شــده است؛ اما نیاز به به 
تبلیغ دارد که جمعیت بیشــتری متوجه این 
محصولات شوند تا فروش کالاهای کسب 
و کارهای کوچک، رونق بیشــتری را داشته 

باشند.
وی گفت: در خلال بازدید، با مســئولین این 
بازارچــه هماهنگی هایی صــورت گرفت تا 
با همکاری نهادهای هــدف، برای رونق و 
کسب مجوزهای این مشاغل، شرایط برای 
کارآفرینان تســهیل شود تا بتوانیم وضعیت 
کارآفرینان و مشاغل خانگی را بیش از پیش، 

مساعد کنیم.
یکی از دغدغه های شهرداری تهران، تأمین 
معیشــت پایدار زنان سرپرست خانوار است. 
برای این مســئله چندین راهــکار مدنظر 
اســت که از این طریــق حمایت های مورد 

نیاز کارآفرینان، صورت گیرد. بخشی از این 
حمایت شامل آموزش مهارت است و بخش 
دیگر این بسته ی حمایتی، کمک به اشتغال 
آن ها است؛ که همه ی این ها در مرکز توانمند 

سازی کوثر صورت می گیرد.
بخش مهم این چرخه ی حمایتی، تأمین بازار 
فروش است که با برپایی بازارچه های دائمی 
و فصلی این مسئله را برای کارآفرینان، حل 

خواهد شد.
زهرا بهروز آذر، مدیر کل امور بانوان شهرداری 
تهران، درباره نحوه فعالیت های بازارچه های 
شــهری گفت: بازارچه بوستان لاله، یکی از 
بازارچه های فصلی ماست که بعد از دو سال، 
برای اولین بار، در حال برگزاری اســت و با 
هماهنگی های صورت گرفته با استانداری و 
ســازمان زیبا سازی شهر تهران، قصد داریم 
مــداوم در تمامی بوســتان های تهران این 

شرایط را فراهم کنیم.

وی اشــاره کرد: یکی از رویدادهای مهم در 
پیش روی ما، برگزاری نمایشگاه بزرگ زنان 
و تولید ملی است. با برنامه ریزی های صورت 
گرفته، اواخر آبان ماه، نمایشگاه زنان و تولید 
ملی، با حضور کارآفرینان و زنان سرپرســت 
خانــوار صاحب کســب و کارهای کوچک، 
همراه با شــرکت های تولیــدی که بدنه ی 
نیــروی کار خود را زنان سرپرســت خانوار 
تشــکیل می دهند، در بوستان گفتگو برگزار 

کنیم.
در این نمایشگاه شهروندان می توانند بخشی 
از نیازهای خــود را با قیمت مناســب تر از 
تولیدکنندگان بدون دخالت واســطه، تهیه 

کنند.

معاون شهردار تهران عنوان کرد:

برنامه شهرداری برای حمایت حداکثری از کسب و کارهای خانگی
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
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جامعه یادداشت

آیا تعارض منافع در ذات وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی نهفته است؟
غلامرضا فدایی

در دور دوم مجلس شــورای اسلامی جدا شدن دو 
وزارتخانــه آمــوزش، درمان و آموزش پزشــکی از 
وزارت علوم بررســی و تصویب شــد و من یکی از 
مدافعــان آن بودم که به همــراه مرحوم دکتر زرگر 

تلاش کردیم.
در آن زمان کمبود پزشــک به شدت محسوس بود 
و کشور از پزشــکان هندی، پاکستانی و بنگلادشی 
استفاده می کرد. توجه به بهداشت و افزایش نیروی 

متخصص هم یکی از دغدغه ها بود.
آنچه مقصود من اســت این است که آیا این عنوان 
که از سه بخش تشکیل شده به طور متوازن در این 
وزارتخانه به آن پرداخت شده یا تمرکز بر امر درمان 
قرار گرفته و از دو بخش دیگر تقریباً غفلت شــده یا 
منافــع بخش درمان آنقدر قوی بوده که آن دو را به 
نفع خود مصادره کرده اســت. در واقع، ســؤال این 
است که در ارتباط با وزارتخانه جدید کدام بخش از 

عنوان بیشتر مورد توجه قرار گرفته است؟
بخش اول نام وزارتخانه بهداشــت است. این قانون 
در زمــان وزارت دکتــر مرنــدی تصویب شــد که 
متخصص بهداشــت است و شاید تلاش وی بود که 
واژة بهداشت در عنوان وزارتخانه آمد. اما می بینیم 
که از بهداشت کمتر خبری به گوش می رسد. نه کار 
فرهنگی معتنابهی شده تا مردم به بهداشت خودشان 
توجه کنند، نه وضع اقتصادی خوب اســت تا مردم 
توان تغذیه مناســب داشته باشند و نه نظارتی کافی 
بر محصولات غذایی اســت تــا اطمینان از فراورده 
های غذایی باشــد. بنابراین عمــلًا همه این اوضاع 
به نفع درمان تمام می شــود. اصولًا عادت فرهنگی 
ما این اســت که تا وقتی مریض نشده ایم و علائم 
مشــخصی نداشته باشیم خود را ســالم می دانیم و 

نسبت به تغذیه خودبی تفاوتیم.
اگر وظایف وزارت جدید بر اســاس اهداف بهداشتی 
خوب اجرا می شــد، نتیجه آن تعــداد کم مریض، 
ســلامت غذا و مصــرف کم دارو بود ولــی آیا این 
چنین اســت؟ گویند در زمان پیامبر پزشکی به میان 
مســلمانان رفت و مدتی ماند و کسی به او مراجعه 
نکرد. علت را پرســیدند گفتند مسلمانان آنچنان به 

بهداشت توجه می کنند که مریض نمی-شوند.
تولید غذا دســت کیســت؟ در دســت وزارت جهاد 
کشاورزی است که بیشتر بر تولید و نه سلامت تولید 
تأکید دارد. لذا در این موارد باید به ســازمان غذا و 
دارو که زیر نظر وزارت بهداشــت درمان و آموزش 
پزشکی اســت توجه کرد. سازمان غذا و دارو هم به 
قول وزیر قبلی بهداشــت درمان در دست مافیاهای 
خطرناکی اســت که با آنکه امکانــات داخلی وجود 
داشته مجوز واردات را با چند برابر قیمت داده است.

جالب است که نام ســازمان غذا و دارو، که تقلیدی 
از سازمان غذاو داروی امریکا است که همانطور که 
ملاحظــه می کنید واژة غذا مقدم بر دارو اســت اما 
در شــرح وظایفش در اغلب قریب به اتفاق بندهای 
آن دارو مقدم بر غذا است و این یعنی تقدم درمان .

بخش ســوم عنوان وزارت، آموزش پزشــکی است. 
آموزش هم عمدتاً پزشــکی اســت و نــه آموزش 
بهداشــتی. پس عملًا درمان است که مهم است و 
پزشــکانند که هم می تازند و هــم با کارخانه های 
داروسازی یا بیمارســتان های خصوصی مرتبط اند، 
یا ســهامدارند و معلوم اســت که توجه به درمان و 
مصرف هر چه بیشــتر دارو و شیوع گسترده بیماری 
و طول مدت آن به نفع چه کســانی تمام می شود. 
شاهد بر آن قول وزیر جدید بهداشت )1400/۶/10( 
اســت که: »بودجه وزارت از 92 تــا کنون ۵ برابر 
شــده ولی رضایت مــردم حاصل نشــده،.... بودجه 
بیشتر صرف درمان شــده،... درمان چاه ویلی است 
که هر چه در آن بریزید می بلعد،... دو برابر دنیا دارو 
مصرف می کنیــم... باید کار فرهنگی کنیم، ...نظام 

ارجاع لازم است...«
مشکل دیگر اینکه پزشــکان و به ویژه متخصصان 
آنهــا یکدیگر را و بــه تبع آن، کارهــای کلینیکی 
ســفارش شــدة هم را قبول ندارند. وقتی به پزشک 
جدیدی مراجعه کنی باید از نو آزمایشــهای لازم را 
تکرار کنی. صرف وقت و بودجه و دلهره و اضطراب 
همه جــزو تحمیلی های جامعة پزشــکی بر مردم 

است.
شیوع ویروس کرونا دقیقاً اهمیت و توجه به این سه 
بخش را نشان داد. مردم به بهداشت کمترین توجه 
را دارند. کشــور دچار کمبود پزشک است، لذا درمان 

مهمترین و شلوغ ترین بخش می شود.
بیمارستان هراسی هم به آن ضمیمه شده است. زیرا 
به ویژه در مورد کرونا بعضی معتقدند اگر پایشان به 
بیمارســتان باز شود، باز گشتشان با خدا است و این 

خیلی احساس بدی است.
به نمونه ای که اخیراً خود شــاهد بودم اشــاره می 
کنم. فردی از بســتگان مبتلا به سرطان پانکراس 
شــد. او شــیمی درمانی می کرد. در ایــن بین به 
خاطر ازدحام و شلوغی بیمارســتانها به کرونا مبتلا 
شــد. پزشک شــیمی درمانی گفت تا از کرونا خوب 
نشــوی نمی توانم کاری بکنم و خودش نه پزشکی 
را معرفی کرد و نه وقتی پزشــکی عفونی پیدا شــد 
با او به مشــاوره یا همــکاری پرداخت. در این بین 
پزشــک عفونی کمیاب اســت و در ایــن باره هیچ 
پزشــکی در این باره نظر نمی دهد. تــا بالاخره با 
واسطه از بیمارســتانی خصوصی پذیرش گرفت. اما 
به بیمارستان خصوصی که رفت گفتند باید اول 40 
میلیــون تومان بدهی. تــا او را بپذیرند. پس از کلی 
تلاش بــرای فراهم کردن پول، می گویی شــماره 
حساب بدهید تا بپردازیم، می گویند نمی دهیم باید 
بیایید در بیمارســتان بپردازید.  کسی که نیمه شب 
گذارش  به بیمارستان می افتد چه باید بکند. تهدید 
هم می کنند که اگر نپردازی ممکن است فردا تخت 
خالی نباشــد. تازه این برای کســی است که به هر 
ترتیبی توانســته پول جور کند. و ســرانجام با کلی 

مصیبت این بیمار دارفانی را وداع کرد!

تردد موتورسیکلت ها و 
خودروهای دودزا در تهران 

ممنوع شد
جلوگیری از هر گونه پســماند سوزی و جلوگیری از تردد 
موتورســیکلت ها و خودروهای دودزا و فاقد معاینه فنی 
توســط پلیس راهور از جمله مصوبات نخستین نشست 

هماهنگی شرایط اضطرار تهران اعلام شد.
به گزارش خبرگــزاری مهر، زهره عبادتی معاون محیط 
زیســت انســانی اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
تهران گفــت: با توجه به گزارش اداره کل هواشناســی 
اســتان تهران مبنی بر اســتمرار پایداری هوا و انباشت 
آلاینده ها تا پایان روز چهارشنبه این هفته و همچنین بالا 
بودن شاخص کیفی هوا بر اساس داده های ایستگاه های 
سنجش آلودگی هوا، اولین جلســه کارگروه هماهنگی 
شــرایط اضطرار آلودگی هوا در ســال جاری صبح امروز 

سه شنبه در محل استانداری تهران برگزار شد.
عبادتی در این خصوص اظهار داشــت: در این نشســت 
مقرر شد کلیه دســتگاه های عضو کارگروه ضمن لحاظ 
وظایف مشخص شده در دستورالعمل اعمال ممنوعیت ها 
و محدودیت های موقت زمانی، مکانی و نوعی در شرایط 
اضطــرار آلودگی هوا مربوط به وضعیت نارنجی یا همان 
ناسالم برای گروه های حساس، نسبت به اجرای مصوبات 

و تصمیمات اتخاذ شده اقدام لازم را به انجام برسانند.
وی با اشاره به اینکه هماهنگی لازم برای جلوگیری از هر 
گونه پسماند سوزی با فرمانداری ها از جمله این مصوبات 
بود، افــزود: جلوگیری از تردد کلیه موتور ســیکلت ها و 
خودروهای دودزا و فاقد معاینه فنی توســط پلیس راهور 
و همچنین کاهش زمان درجا روشن بودن اتوبوس های 
درون شهری در پایانه های حمل و نقل از سوی شهرداری 

تهران از دیگر تصمیمات این نشست بود.
معاون محیط زیست استان تهران ادامه داد: در این جلسه 
همچنین مقرر شد نظارت بیشتری بر مراکز معاینه فنی 
خودروهای ســبک و سنگین توســط اداره کل حفاظت 

محیط زیست استان و شهرداری تهران صورت پذیرد.
وی کاهش یا جلوگیری از فعالیت های عمرانی تشدیدکننده 
آلودگی هوا توســط شهرداری تهران را از دیگر مصوبات 
این نشست برشــمرد و تصریح کرد: استقرار پایگاه های 
ســیار فوریت های پزشکی اعم از اورژانس و هلال احمر 
با جانمایی در مناطق پرتردد و نیز پایش ویژه و شناسایی 
منابع آلاینده هوا توسط اداره کل حفاظت محیط زیست 
اســتان تهران از جمله تصمیمات دیگر این نشست بود.

بر اســاس داده های ایستگاه های سنجش آلودگی هوای 
شهر تهران آلاینده شاخص هوای پایتخت طی 24 ساعت 
گذشته ذرات معلق کمتر از 2.۵ میکرون با میانگین عدد 
134 بود و کیفیت هوای پایتخت در وضعیت ناسالم برای 

گروه های حساس قرار دارد.

اهدای 2500 ویلچر ایرانی 
به معلولان سراسر کشور

معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام گفت: به همت 
بنیاد 1۵ خرداد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام ، 2۵00 
ویلچر میان معلولان سراســر کشــور توزیع می شــود.

به گزارش خبرگزاری مهر، صبح امروز در مراســمی در 
حرم مطهر عبدالعظیم حسنی و در سالگرد شهادت شهید 
طیب حاج رضایی از شهدای قیام 1۵ خرداد، آئین اهدای 
2۵00 ویلچر به معلولان سراســر کشور با حضور معاون 
اجتماعی ســتاد اجرایی فرمان امام و مدیرعامل بنیاد 1۵ 
خرداد برگزار شــد.علی عســگری معاون اجتماعی ستاد 
اجرایی فرمان امام در حاشیه این مراسم گفت: فاز نخست 
طرح »مثبت حرکت« بنیاد 1۵ خرداد برای تأمین ویلچر 
معلولان مناطق کم برخوردار کشــور از امروز آغاز شد که 
در این مرحله 2۵00 ویلچر با هزینه ۵ میلیارد تومان بین 
معلولان توزیع و اهدا خواهد شد.وی با اشاره به تفاهمنامه 
ستاد اجرایی فرمان امام و سازمان بهزیستی افزود: ستاد 
اجرایی نســبت به تأمین و اهدای 27 هزار ویلچر متعهد 
شــده که این ویلچرها به تدریج در اختیار معلولانی که 
توســط بهزیســتی و بنیاد 1۵ خرداد شناسایی می شوند، 
توزیع می گردد.عسگری افزود: اولویت توزیع در وهله ی 
اول با افرادی است که توانایی خرید ویلچر نداشته باشند، 
خدمات دیگری نیز برای معلولان طراحی شــده و ستاد 
اجرایی فرمان امام سالانه 3 تا 4 هزار مسکن را احداث و 

تقدیم خانواده های دارای دو معلول به بالا می کند.

کلیات سند سیاست های 
حاکم بر تدوین بودجه 1401 

تصویب شد
با وجــود انتقــادات وارده به نحوه تدوین ســند 
سیاست های حاکم بر تدوین برنامه و بودجه سال 
1401 از ســوی برخی از اعضای شــورای شهر 
تهران و برنامه محور ندانســتن آن، کلیات آن به 

تصویب رسید.
به گزارش خبرنگار مهر، سند سیاست های حاکم 
بر تدوین برنامه و بودجه ســال 1401 در جلســه 

امروز شورای شهر تهران بررسی شد.
پس از تشــریح ابعاد این سند، سوده نجفی عضو 
هیأت رئیســه شــورای شــهر تهران با تاکید بر 
اینکه در سند سیاســت های حاکم مقداری جای 
مساله ســلامت را کلی دیده شــده و چیزی در 
خصوص ارتقای ســطح سلامت شــهری نیامده 
است، پیشــنهاد داد در کنار ارتقای زیست پذیری 
ارتقای سلامت شهری در این سند گنجانده شود. 
و گفت: ارتقای ســلامت و کیفیت زندگی باید به 
عنوان یک بند یا در جایی از برنامه گنجانده شود.

وی افزود: برای مناســب سازی فضاهای شهری 
برای گروه های با شــرایط خــاص به صورت جز 
بــه جز برنامه ای ندیده ایم مثل اســتفاده از حمل 
 و نقــل عمومی و فضای ســبز و دیگر این افراد

 دیده نشده اند.

رئیس بنیاد شهید:

اشتغال پایدار برای خانواده  شهدا و ایثارگران باید ایجاد شود

معاون وزیر بهداشت اعلام کرد

اثربخشی سیر، عناب و زعفران در بیماران سرپایی کرونا
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

 وضع فروش نفت بهبود
 یافته است

وزیــر نفت از بهبود وضع فــروش نفت خبر داد و 
گفت: از یکی دو هفته آینده صادرات فرآورده های 
نفتی که در این مدت به دلیل تأمین ذخایر داخلی 

محدودیت هایی داشتیم نیز از سر گرفته می شود.
به گزارش خبرنگار شانا، جواد اوجی امروز )سه شنبه، 
یازدهم آبان ماه( در حاشــیه نشست با کمیسیون 
اقتصــادی مجلس شــورای اســلامی در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اینکه در این نشست گزارش 
عملکرد 70 روزه وزارت نفت در بخش های مختلف 
بالادست و پایین دست، برنامه های توسعه ای وزارت 
نفت و گزارش کاملی از فروش نفت، میعانات گازی 
و فرآورده های نفتی ارائه شد، اظهار کرد: الحمدالله 
به لطف پروردگار، همت همه همکاران و پشتیبانی 
و کمک دولت، وضع فروش نفت بسیار بهتر شده 
اســت و از توان و ظرفیت هــای مختلف داخلی و 

خارجی در این زمینه استفاده می کنیم.
وی در زمینه تهاتر نفت ادامه داد: دولت طرح های 
مطلوبــی در قالــب مشــارکت در پروژه هــای 
سرمایه گذاری به ویژه پروژه های سنواتی مشخص 

کرده است که اینها به زودی کلید می خورد.
وزیــر نفت دربــاره صــادرات فرآورده های نفتی 
کــه در این مــدت به دلیل تأمیــن ذخایر داخلی 
محدودیت هایی داشتیم نیز تأکید کرد: الحمدالله از 
یکی دو هفته آینده صادرات فرآورده های نفتی نیز 

از سر گرفته می شود.
اوجی با اشــاره به اینکه در این نشست برنامه های 
آتــی وزارت نفــت در حوزه های توســعه میادین 
مشترک گازی و نفتی و سرمایه گذاری های لازم، 
حفظ نگهداشت تولید، افزایش تولید، بهینه سازی 
مصرف انرژی، تولیــد گاز، نفت گاز و نفت کوره و 
بنزین مطرح شد، گفت: انشالله با کمک و یاری که 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در این 
امر خواهد داشت، همه این موراد قابل تحقق است.

وی تصریح کرد: قول می دهم که با برنامه هایی که 
وزارت نفت و دولت سیزدهم در خصوص افزایش 
ظرفیت پالایشگاهی مدنظر دارد انشالله طی 4 تا 
۵ ســال آینده ظرفیت پالایشی کشور 1.4 میلیون 

بشکه در روز افزایش خواهد یافت

سد دز فقط 70 میلیون 
مترمکعب آب قابل 

بهره برداری دارد
ایسنا/خوزســتان مدیرعامل ســد دز با اشــاره به 
آخرین وضعیت این ســد گفت: در شــرایط فعلی 
فقــط 70 میلیــون مترمکعــب از 700 میلیون 
مترمکعب آب پشت ســد قابل بهره برداری است 
و بــا این حجم، حداکثر تا یک  ماه آینده می توانیم 
 شــرایط را ادامه دهیــم و 70 میلیون مترمکعب 

را مصرف کنیم.
سعید رئوفی نســب در حاشیه بازدید خبرنگاران از 
ســد دز، اظهار کرد: اینکه سد دز در فصل پاییز در 
پایین ترین تراز خود باشــد طبیعی است اما امسال 
یک سال خاص و شرایط ویژه است و باید به این 

مساله توجه داشته باشیم.
به گزارش ایسنا، وی افزود: در حال حاضر ورودی 
ســد دز 30 مترمکعب بر ثانیه و خروجی ســد ۶0 
مترمکعب بر ثانیه اســت و به ایــن به معنای آن 
است که 30 مترمکعب بر ثانیه از ذخیره موجود سد 

استفاده می  شود.
مدیرعامل ســد دز گفت: در شرایط فعلی فقط 70 
میلیون مترمکعــب از 700 میلیون مترمکعب آب 
پشت ســد قابل بهره برداری است و با این حجم، 
حداکثر تا یک  ماه آینده می توانیم شــرایط را ادامه 

دهیم و 70 میلیون مترمکعب را مصرف کنیم.
رئوفی نسب عنوان کرد: با توجه به این که در حال 
حاضر خروجی سد دز ۶0 مترمکعب بر ثانیه است، 
این میزان رها ســازی فقط برای حق آبه رودخانه، 
درختان و آبزیان اســت و امکان استفاده از این آب 

برای کشاورزی وجود ندارد.
وی ادامه داد: در گذشته معمولا در آبان ماه حداقل 
یک یا 2 ســیلاب داشتیم که آب را پشت سد می 
 آورد اما متاســفانه تاکنون چنین اتفاقی رخ نداده 
اســت. امیدواریم در روزهای باقیمانده آبان  ماه و 
روزهای ابتدایی آذرماه بارندگی داشــته باشــیم و 
شرایط تغییر کند زیرا اگر چنین اتفاقی رخ ندهد، ۶0 

مترمکعب بر ثانیه خروجی سد نیز کاهش می یابد.
مدیرعامل سد دز تصریح کرد: در حال حاضر ارتفاع 
آب پشت سد 30۸ متر است که طبق قاعده نباید از 
310 متر پایین  تر بیاید اما به دلیل وضعیت خاص 
خوزستان و خشکسالی این ریسک را پذیرفتیم که 

از تراز 310 متر به تراز 30۵ متر نیز برویم.
رئوفی نسب ادامه داد: اگر تراز سد دز پایین  تر 30۵ 
متر برود، در صورت آمدن ســیلاب از بالا دست، 
ناگهان حجم قابل توجهی از آب به پشــت ســد 

می رسد و به بدنه سد آسیب وارد می شود.
وی با بیــان اینکه براســاس پیــش بینی ها، 
هواشناسی خبرهای خوبی ندارد، گفت: احتمالا 
آخــر هفته جــاری در لرســتان بارندگی خوبی 
خواهیم داشــت و اگر بارندگی خوب و سیلاب 
داشته باشیم و ارتفاع آب پشت سد به 310 متر 
به بالا برســد بهتر می  توانیم شرایط را مدیریت 

کنیم.
مدیرعامل ســد دز در خصوص نیروگاه برق این 
سد، گفت: نیروگاه سد در شبانه روز یک میلیون 
و 200 هــزار کیلو وات برق تولید می  کند و آب 
رها سازی شده از مجرای نیروگاه خارج و صرف 
تولید برق می  شود اما اگر حجم آب از 30۵ متر 
پایین تر بیاید باعث ایجاد گرداب خواهد شــد و 

نیروگاه قابل بهره برداری نخواهد بود.

کمیسیون انرژی با تشکیل 
کارگروهی علت گرانی قبوض 

برق را بررسی کند
نایب رئیس مجلس شورای اســلامی با اشاره به 
انتقاد نماینده صومعه ســرا از محاسبه قبوض برق 
مصرفی خانگی با نرخ تجدید پذیر خواســتار ورود 

کمیسیون انرژی مجلس به این موضوع شد.
به گزارش ایســنا ســید کاظم دلخوش اباتری در 
تذکری شفاهی پس از استماع گزارش کمیسیون 
اصل 90 درخصوص علت خاموشی های مکرر در 
تابستان بیان کرد: ما در قانون برنامه وزارت نیرو را 
مکلف کردیم تا در حوزه انرژی های پاک و تجدید 
پذیر سرمایه گذاری کرده و سهم این انرژی ها را 
در تامین برق کشور مشخص کردیم، اما متاسفانه 
امروز ســهم انرژی پاک و تجدید پذیر کمتر از 3 
درصد در تامین برق کشور می باشد و قانون برنامه 

به درستی اجرایی نشده است.
وی در ادامه اظهار کرد: در قانون هدفمندی یارانه 
هــا نیز مکلف کردیم تا تلفات بــرق از 24 درصد 
ظرف ۵ ســال به 10 درصد کاهش یابد، اما امروز 
نه تنها این تلفات کاهش نیافته است بلکه افزایش 
نیز داشته است، در بحث راندمان نیز تاکید داشتیم 
که از 3۸ درصد به 4۵ درصد باید برسد اما این امر 

نیز محقق نشد.
نماینــده مردم صومعه ســرا در مجلس شــورای 
اســلامی تصریح کرد: قرار بود بخش خصوصی 
نیز برای تامین برق به میان بیاید ولی این امر نیز 
محقق نشده است، با ادامه این روند بدهکاری های 
وزرات نیرو روزبروز افزایش می یابد، باید کارگروهی 

در این زمینه تشکیل شود.
وی در ادامه تاکید کرد: از سوی دیگر قبوض برق 
مصرفی مردم در چند ماه گذشته به جای این که با 
نرخ  برق حرارتی محاسبه شود با نرخ برق تجدید 
پذیر محاســبه شده است که در اصل نوعی دست 
کــردن در جیب مردم اســت. همچنین در تعیین 
مناطق گرمسیری نیز دقت کارشناسی نشده است، 
ما هم به کمیسیون اصل 90 و هم به هیات رئیسه 
مجلس شکایت کرده ایم، انتظار می رود کمیسیون 
انرژی ایــن موضوع را با جدیت دنبال کرده و جلو 

این اقدام را بگیرد.
عبدالرضا مصری که اداره جلســه علنی مجلس را 
برعهده داشــت در پاسخ به تذکر وی بیان کرد: از 
رئیس کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
انتظار داریم تا با تشکیل کارگروهی از وزارت نیرو 
و دیوان محاســبات و دســتگاه های نظارتی این 

موضوع را بررسی کرده و گزارشی ارائه کند.

ظرفیت تولید نیروگاه های 
مقیاس کوچک به بیش از 

هزار مگاوات رسید
 مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران اعلام 
کرد: میــزان ظرفیت تولیــد نیروگاه های مقیاس 
کوچک در اوج مصرف تابستان امسال با ثبت یک 

رکورد جدید به هزار و 100 مگاوات رسید.
به گزارش  روز سه شــنبه خبرنگار اقتصادی ایرنا، 
»مصطفی رجبی مشهدی« در صفحه اینستاگرام 
خود نوشت: سهم نیروگاه های مقیاس کوچک در 

تولید انرژی برق کشور 2 درصد است .
وی ادامه داد: ما در زمستان امسال و تابستان سال 
آینده به تولید این نیروگاه ها نیازمند هستیم بنابراین 
توصیه می شــود اگر این واحدها نیازمند تعمیرات 
هســتند از هم اکنون این کار آغاز شود تا در زمان 

اوج مصرف بتوان از همه توان آن ها استفاده کرد.
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران قیمت 
خرید تضمینی برق از این نیروگاه ها را ۶20 تومان 
اعلام کرد و خاطرنشان ساخت: این واحدهای تولید 
برق در اغلب نقاط کشور بخصوص در بخش هایی 
که دچار محدودیت هستند توجیه اقتصادی زیادی 
دارند، در حال حاضر تهــران، اصفهان و مازندران 
بیشترین واحدهای مقیاس کوچک را نصب کرده اند.

رجبی مشــهدی نوشــت: روند پرداخت مطالبات 
معوقه این بخش بهبود یافته و  از ابتدای امســال 
تلاش شده است بطور متوسط ماهانه 1۵0 میلیارد 
تومان از معوقات تسویه شود، فقط در روز گذشته 
3۵0 میلیارد تومان به این تولیدکنندگان پرداخت 

شده است.
وی ادامه داد: سعی می شود از طریق سایر روش ها 
از جمله اسناد خزانه بخشی از بدهی ها پرداخت شود.

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران افزود: 
عقد قــرارداد دو جانبه بیــن نیروگاه های مقیاس 
کوچــک با صنایعی که در شــهرک های صنعتی 
مستقر هســتند از جمله طرح های شرکت توانیر 
برای تســهیل شــرایط دریافت نقدینگی در این 
واحدها است.به گزارش ایرنا،  مولد مقیاس کوچک 
مجموعه ای از دســتگاه ها یا تأسیسات تولید برق 
اســت که اتصال آنها به شــبکه توزیع )کمتر از 7 
مگاوات( یا فیدر اختصاصی در پســت فوق توزیع 
)بــالای 7 مگاوات( از نظر فنی امکان پذیر بوده و 
ظرفیت عملی آن در محل اتصال به شبکه از 2۵ 

مگاوات بیشتر نباشد.
از جملــه کاربردهای مولدهــای مقیاس کوچک 
می توان به کاهش هزینه هــای انرژی و دیماند، 
افزایــش قابلیت اطمینان شــامل تأمیــن توان 
اضطراری و جانشین، کاهش تلفات شبکه انتقال 
و توزیع، کاهش رزرو گردان و غیر گردان مورد نیاز، 
افزایش پیک سایی و بارهای قابل قطع، کاهش یا 
حذف نیاز به توســعه شبکه انتقال و توزیع، تأمین 
تــوان راکتیو و بهبود کیفیت تــوان، قابلیت تولید 
همزمان برق و گرما، بهبود ضریب بار شرکت برق، 
پراکندگــی در منابع انرژی اولیه مورد نیاز، کاهش 
آلاینده ها، کاهش تراکم خطوط، قابلیت راه اندازی 
در شرایط اضطراری و نیز پاسخ زمانی سریع اشاره 

کرد.

به تازگی وزیر نفت نســبت عدم سرمایه 
گذاری در صنعت نفت و گاز در سال های 
گذشته هشدار داد و اعلام کرد اکنون برای 
پاسخ به نیاز کشــور به 1۶0 میلیارد دلار 
ســرمایه گذاری در این حوزه نیاز داریم و 
اگر برای توسعه هزینه نشود، در آینده به 
واردکننده این محصولات تبدیل می شویم، 
موضوعی که کارشناســان نیــز روی آن 
صحه می گذارند و این مهم را هشــداری 
جدی برای صنعت نفت و گاز کشور تلقی 

می کنند.
به گزارش ایســنا، ایران چهارمین کشور 
دارنده مخازن نفتی جهان و دومین کشور 
از نظــر دارایی مخــازن گازی دنیا بوده و 
همین موضوع اهمیــت توجه به صنعت 

نفت و گاز را در کشور نشان می دهد.
طی سال های گذشته حتی بخش بزرگی از 
بودجه کشور از محل صادرات نفت تامین 
می شــد و نوســانات نرخ آن در بازارهای 
جهانی به طور مستقیم بر اقتصاد موثر بود. 
اما با اعمال تحریم ها و سنگ اندازی آمریکا 
بر ســر صادرات نفت کشــور، وابستگی 
بــه درآمدهای نفتی نیز کم شــد، اما باز 
هم  صنعت نفت نقش کلیدی در اقتصاد 
کشور ایفا میکند، البته مدتی است که زنگ 
هشــدار در این صنعت به صدا درآمده و 
زمزمه هایی در مورد وجود خطراتی در این 

حوزه به گوش می رسد.
جواد اوجی - وزیر نفت روز گذشته صراحتا 
اعلام کــرد که در صورت نبود ســرمایه 
برای توســعه صنعت نفت و گاز، در آینده 
واردکننده خواهیم شد، همچنین محسن 
خجسته مهر -مدیرعامل شرکت ملی نفت 
ایران نیز به تازگی گفته است: سناریوهای 
جبرانی برای تولید گاز طراحی شده است 
که اگر اجرایی نشود، تا چند سال آینده به 

واردکننده گاز تبدیل خواهیم شد.
کارشناسان این حوزه نیز مدتهاست که این 
موضوع را مطرح می کنند و باور دارند که 
صنعت نفت و گاز در شرایط بحرانی قرار 
گرفته و نیازمند تدبیر و توجه بیشــتر و به 

ویژه جذب سرمایه گذار خارجی است.
حمید حسینی - کارشــناس ارشد حوزه 
انرژی در همین رابطه به ایسنا گفت: بیش 
از 20 سال است که لزوم سرمایه گذاری در 
صنعت نفت برای توسعه وجود دارد، طی 
این ســالها از تکنولوژی های جدید عقب 
افتادیم، همســایه های ما پیشرفت هایی 

داشتند که ما نتوانستیم به آن دست یابیم.
وی با بیان اینکه اگر اکنون نیز ســرمایه 
گذاری های هنگفت انجام نشود و ظرفیت 
ســازی صورت نگیرد، ضایعاتی که به آن 
خواهیم رسید، بسیار زیاد خواهد بود، اظهار 
کــرد: اینکه نفــت و گاز را زیر زمین نگه 
داریم تا قیمت آن 200 تا 300 دلار شــود 

تفکر غلطی است.

نفت زیرزمینی نمی تواند ثروتی 
برای نسل های آینده باشد

این کارشــناس ادامه داد: باید نفت و گاز 
را استخراج و پس از تامین نیاز داخلی، به 
فروش آن اقدام کنیم تا برای کشور درآمد 
ایجاد شــود و از این طریق موجب توسعه 
اقتصاد کشور شویم و اقتصاد را بین نسل 
ها منتقل کنیم؛ نفت زیر زمینی که آینده 
آن مشخص نیست، نمی تواند ثروتی بین 

نسلی تلقی شود.

برای افزایش تولید نفت و گاز چه 
میزان سرمایه لازم است؟

حسینی با تاکید بر اینکه برای نفت باتوجه 
بــه مخازن موجود در کشــور که معمولا 
هزینه های آن نســبت به سایر کشورها 
کمتر است، بین 20 تا 30 هزار دلار برای 
هر بشکه ظرفیت نیازمند سرمایه گذاری 
هســتیم، تصریح کرد: اگر قرار باشد یک 
میلیون بشــکه میزان ظرفیت را افزایش 
دهیم، بین 20 تا 30 میلیارد دلار سرمایه 

گذاری نیاز داریم.

وی با بیان اینکه برای میدان خوب پارس 
جنوبی نیــز در هر 30 میلیون متر مکعب 
نیازمنــد دو میلیارد دلار ســرمایه گذاری 
هستیم، گفت: ایران شانس بسیار بالایی 
برای توســعه صادرات گاز داشت تا جایی 
که می توانستیم چهره خود را در منطقه و 

دنیا به طور کامل تغییر دهیم.
این کارشــناس حوزه انــرژی با تاکید بر 
اینکه می توانســتیم میزان صادرات را به 
پاکستان، عراق، ترکیه و حتی اروپا توسعه 
دهیم، گفت: ایران می توانست تبدیل به 
هاب منطقه ای در دنیا شود که این مساله 
نیز حق ما بود چرا که دارنده دومین ذخایر 
گاز دنیا هستیم اما متاسفانه نتوانستیم به 
این جایگاه دست یابیم. در اوپک نیز باید 
رتبــه ایران مقام دوم بود اما در این بخش 
نیز اخیرا خبری منتشرشده که کویت مقام 

چهارم ما را نیز بدست آورد.

غفلت زیادی در سرمایه گذاری ها 
صورت گرفته است

حســینی با تاکید بر اینکه غفلت بســیار 
بالایی در حجم ســرمایه گذاریها صورت 
گرفته است، تصریح کرد: هرچند تحریم 
یکی از دلایل این مســاله اســت اما من 
معتقدم که ما با حربه نفت می توانســتیم 
هزینه های تحریم را برای آمریکا آنقدر بالا 

ببریم که این اتفاق نیفتد.
وی ادامــه داد: در دور قبل که آمریکا یک 
جانبه ایــران را تحریم کرد، ما تحریم ها 
را نادیده گرفتیم. کشورها نیز ریسک کرده 

و قراردادهای متعــددی را با ایران منعقد 
کردند. در آن زمان حتــی با ژاپن نیز که 
دنباله رو سیاســت ها آمریکا بود، قرارداد 
بستیم، مقامات نفتی آمریکایی در همان 
زمان اذعان داشــتند که کل 470 شرکت 
نفتی آمریکایی یک ائتلاف علیه تحریم 

ایجاد کردند.
این کارشناس ارشد حوزه انرژی اظهار کرد: 
علت ایجاد این ائتلاف این بود که کل دنیا 
در حال بیزینــس با ایران بود و آمریکایی 
ها تحریم شــده بودند، علت علاقه آن ها 
بــرای همکاری با ایران نیــز این بود که 
هزینه های نفت و گاز ایران بســیار کمتر 
از هزینه هــای آمریکایی و اروپایی برای 
استخراج اســت و ما در این بخش جاذبه 
هایی را داریم به همین دلیل شرکت های 
آمریکایی مشتاق ایجاد بیزینس با ما بودند.

 به گفته حسینی می توانستیم از این جاذبه 
ها علیه تحریم استفاده کنیم اما اقدامی که 
صورت گرفت این بود که مخالف سرمایه 
گذار خارجی شدیم و با این خود تحریمی 
که ایجاد کردیم، آمریکا احساس کرد که 
تحریم ایران هزینه ای برای او ندارد و این 

اتفاق افتاد.

ایــران به تنهایی بــه اندازه کل 
اتحادیه اروپا گاز مصرف می کند

وی با بیان اینکه اکنون ایران در شــرایط 
بحرانی قرار دارد و باید میزان مصرف  در 
بحث گاز را مــورد توجه قرار دهد، گفت: 
ایران به تنهایی به اندازه کل اتحادیه اروپا 

گاز مصرف می کند و این مصارف بی رویه 
باید اصلاح شود و مسوولان باید برای آن 

راهکارهایی را در نظر بگیرند.

 بایــد مانــع افــت فشــار در
 پارس جنوبی شویم

این کارشناس ارشد حوزه انرژی با تاکید بر 
لزوم سرمایه گذاری در صنعت نفت و گاز 
کشور، گفت: چندی پیش بحث افت فشار 
گاز در پارس جنوبی مطرح شد، نباید اجازه 
دهیم که این اتفاق بیفتد و لازم است فشار 
افزایی صورت بگیرد؛ اگر این اتفاق بیفتد نه 
تنها گاز تولید نمی شود، بلکه تولید میعانات 

نیز تحت تاثیر قرار می گیرد.
حسینی با بیان اینکه باید پروژه فشار افزایی 
اتفاق بیفتد، گفت: انجام چنین پروژه هایی 
نیازمند ســرمایه و تکنولوژی است، باید 
دست از غفلت برداریم و یک توافق ملی 
صورت بگیرد و انقدر گفته نشود که سرمایه 
گذار خارجی بد است، باور کنید که معامله و 
تعامل با شرکت ها و موسسات خارجی که 
هر کدام یک لابی بزرگ هســتند، به نفع 

ما خواهد بود.
به ،این کارشناس ارشــد حوزه انرژی بر 
اساســاس قراردادهایی که برای توســعه 
میادین نفتی  و گازی منعقد شد، درآمد آنها 
از میادین به طور متوسط تنها پنج درصد 
بود که این عدد پایین ترین رقمی است که 

در دنیا وجود دارد.
حســینی با بیان اینکه اگر مذاکره کننده 
آشنا به صنعت نفت وجود داشته باشد، به 
هیچ عنوان در قراردادها بازنده نخواهیم 
بود، گفت: ایران جاذبه های بسیار بالایی 
دارد که میتواند سرمایه ها را جذب کند؛ 
ترکیه بدون داشــتن نفت و گاز از طریق 
ترانزیت توانســته نقش اول را در منطقه 
ایفا کند.وی بــا بیان اینکه فرصت های 
ترانزیت و ســرمایه گذاری را از دســت 
داده ایم و این موضوعات دردآور اســت، 
گفت: برای رســیدن به خودکفایی ابتدا 
باید در یــک نقطه قوت قــرار بگیریم، 
باید ســرمایه گذاری انجام شود و باتوجه 
به اینکه ســرمایه های داخل کشور نمی 
تواند جوابگو باشد باید به سمت سرمایه 
گذار خارجی برویم، تئوری ما این بود که 
شرکت های داخلی در کنار شرکت های 
خارجی قرار بگیرند و بعد از گذشت زمانی 

خودشان حرف اول را بزنند.

 مدیرعامــل انجمن زنجیــره بلوک ایران 
میــزان اســتفاده صنعت مجاز اســتخراج 
رمزارز از بــرق را 300 مگاوات اعلام کرد 
و افــزود: در حال حاضــر دو برابر ظرفیت 
مجاز استخراج، فعالیت غیرمجاز وجود دارد 
و در صورتی که قوانین به درســتی اجرایی 
نشــوند، خطر زیرزمینی شــدن بیشتر آن 

وجود دارد.
به گــزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، عباس 
آشتیانی امروز )سه شنبه(  در نشست خبری 
افزود: صنعت اســتخراج رمزارز می تواند با 
ســرمایه گذاری در نیروگاه های کشور هم 
بــرق مورد نیاز خود را تامین کرده و هم به 
افزایش تولید برق مورد نیاز همه بخش ها 
کمک کند که این پیشنهاد فعالان صنعت 
اســتخراج رمزارز تاکنون مورد توجه قرار 

نگرفته است.
وی ادامه داد: صنعت استخراج از آن دست 
صنایعی اســت که ضمن ایجاد اشــتغال 
مســتقیم و غیر مستقیم، می تواند به کمک 
درآمد مناســبی که برای ســرمایه گذاران 
ایجاد می کند، موجب رونق نیروگاه ها و نیز 
کســب و کارهای مرتبط از صنایع کوچک 
بخش برق، تاسیسات و فناوری اطلاعات و 
ارتباطات گرفته تا صنایع کلان نیروگاهی 

شود.
این فعال صنعت اســتخراج رمز ارز گفت: 

این صنعت به فضای گسترده ای نسبت به 
حجم کاری نیاز ندارد و آلایندگی بســیار 
پایینی دارد؛ اصلی ترین نیاز آن انرژی برق 
است که توان مصرف دائمی و شبانه روزی 
ایــن صنعت، آن را به مشــتری ایده آل و 
آرمانی صنایــع نیروگاهی در جهان تبدیل 

کرده است.
آشــتیانی افزود: میزان تقاضای برق توسط 
این صنعــت با مدیریت صحیــح می تواند 
موجب جذب ســرمایه های جدید در صنایع 
نیروگاهی کشــور و به دنبال آن رونق همه 
مشــاغل و صنایع مرتبط بــا راه اندازی و 

نگهداری نیروگاه ها شود.
وی ظرفیت کل اســتخراج رمــزارز مجاز 
را 300 مگاوات اعلام کرد و خاطرنشــان 
ســاخت: اگر قوانین به درســتی برای این 
صنعت اجرایی نشود، خطر زیرزمینی شدن 

بیشتر این صنعت وجود خواهد داشت.
مدیرعامل انجمن زنجیره بلوک ایران ادامه 
داد: اکنون دو برابر ظرفیت مجاز استخراج 
رمــزارز، فعالیت غیرمجاز وجــود دارد که 
نشان از ناکارآمدی و ضعف قوانین و اجرای 

نادرست آنها است.
آشتیانی گفت: وزارت نیرو می تواند با هدف 
پیشــگیری از خروج ســرمایه فعالان این 
صنعت از کشــور و نیز زیرزمینی شدن آن، 
انرژی را با قیمت منطقی در اختیار صنعت 

اســتخراج رمزارز قرار دهد تا ضمن انتفاع 
مناسب ســرمایه گذاران، بستر درآمدزایی 
بســیار مناسبی نیز برای حاکمیت از طریق 

دریافت مالیات ایجاد شود.
وی ادامــه داد: مردم تمایــل دارند به طور 
قانونی در این صنعت فعالیت داشــته باشند 
بنابرایــن باید با فراهم کــردن زمینه و به 
خصوص تعیین تعرفه منطقی برق، مردم را 
تشویق به ورود بیشتر به این صنعت کرد تا 

منافع آن حاصل کشورمان شود.
مدیرعامــل انجمن زنجیره بلــوک ایران 
افزود: اکنــون آمریــکا بزرگ ترین حامی 
فعالان صنعت استخراج رمزارز جهان است 
کــه برق را با کمترین قیمت یعنی حدود 2 
سنت در اختیار این صنعت قرار می دهد اما 
این ظرفیت عظیم در کشــورمان به دلیل 
اعمال ســلایق گوناگون بلااستفاده مانده 

است.
آشــتیانی گفت:  در زمان فقــدان قانون در 
خصوص مشــروعیت یا ممنوعیت صنعت 
اســتخراج، وزارت نیرو در دولت گذشــته 
در بخشــنامه ای ورود تجهیزات استخراج 
رمــزارز را غیرمجاز اعلام و با تعیین صدور 

جریمه های سنگین آنها را نقره داغ کرد.
وی ادامــه داد: پس از این اتفاق و به دلیل 
برخورد ســلیقه ای در شهرها و استان های 
مختلف هنوز شــاهدیم کــه برخی از این 

افراد هنوز موفق به دریافت دســتگاه های 
خود پس از پرداخت حقوق قانونی نشده اند 
و بســیاری از آنهایی که دستگاه های خود 
را دریافــت کرده انــد هم به دلیل ســنگ 
اندازی هــای فراوان موفق بــه راه اندازی 
مــزارع مجاز نشــده انــد. به طــور قطع 
سرنوشت این قبیل دستگاه ها نیز بازارهای 
زیرزمینــی و بکارگیری در مزارع غیرمجاز 
خواهد بــود که یکی از مشــکلات اصلی 

وزارت نیرو در روزهای داغ تابستان بود.
مدیرعامــل انجمن زنجیره بلــوک ایران 
افــزود: ایــن صنعــت آمادگــی دارد کل 
مشــکلات صنعــت برق را برطــرف کند 
مشــروط بر اینکه حرف هــای فعالان این 

بخش شنیده شود.
وی در باره امکان اســتفاده از نیروگاه های 
تجدیدپذیر برای استخراج رمزارز هم گفت: 
انرژی های تجدیدپذیر بســیار عالی هستند 

اما باید توجیه اقتصادی آن دیده شود.
آشتیانی افزود: صنعت استخراج رمزارز هم 
برای مشکلات برق کشور و هم بخش گاز 
طرح دارد و لازم است به این طرح ها توجه 

شود.
این فعال صنعت اســتخراج رمز ارز سهم 
کل صنعت اســتخراج رمزارز جهان را 12 
هزار مگاوات اعلام کرد که ســهم ایران از 
این میزان به طــور قانونی و غیر قانونی ۵ 

درصد است.
»امیــد علوی« نایب رییس این انجمن نیز 
در این نشست گفت: بیشتر سرمایه گذاران 
در این حوزه حالا با وضع موجود پشــیمان 

هستند و بسیاری از آنها متضرر شده اند.
علــوی ادامه داد: به راحتــی می توان برق 
اختصــاص داده شــده به ایــن صنعت را 
مدیریت کرد اما مشخص نیست چه موانعی 
وجود دارد که دست همراهی با این صنعت 

نوپا از سوی دولت دراز نمی شود.
به گزارش ایرنا، در روزهای اخیر مدیرعامل 
شرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفت: 
تاکنون 220 هزار دســتگاه استخراج غیر 

مجاز رمزارز در کشور کشف شده است.

»مصطفی رجبی مشهدی« )شنبه- هشتم 
آبان ماه(  در نشســتی خبری که در حاشیه 
بیست و یکمین نمایشگاه بین المللی صنعت 
برق ایران برگزار شــد، افــزود: این میزان 
رمزارز کشف شده معادل یک نیروگاه یک 

هزار مگاواتی برق نیاز داشتند.
وی از تدویــن طرحــی برای ســاماندهی 
فعالیــت رمزارزها خبر داد و خاطرنشــان 
کرد: به دنبال آن هســتیم که مراکز مجاز 
اســتخراج رمزارزها بتوانند از نیروگاه های 
تجدیدپذیر استفاده کنند تا دچار محدودیت 

نشوند.

سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی کشور 
گفت: اکنون همه پمپ بنزین های کشــور به ســامانه 

هوشمند سوخت متصل شده  اند.
»فاطمه کاهــی« امــروز )سه شــنبه( در گفت وگوی 
اختصاصــی با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: فقط برخی 
جایگاه ها در نقاط دورافتاده باقی مانده که در تلاشیم تا 
سیستم ارتباطی آنها را تغییر دهیم و از همین رو اتصال 

آنها زمان بر شده است. 
کاهی ادامه داد: اکنون همه جایگاه های ســوخت کشور 
امــکان عرضه بنزین یارانه ای را دارند و مردم می توانند 

با کارت ســوخت خود بنزین یک هــزار و ۵00 تومانی 
دریافت کنند.»کرامت ویس کرمی« مدیرعامل شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایــران نیز ظهر امروز با 
اشــاره به اینکه پمپ بنزین های تهران به طور کامل به 
سامانه هوشمند سوخت متصل شــده اند، گفت: اکنون 
چهار هزار جایگاه در کشــور به سامانه هوشمند سوخت 
متصل شــده اند.وی درباره آخریــن وضعیت راه اندازی 
سامانه هوشــمند ســوخت درپمپ بنزین های کشور تا 
ظهر امروز)سه شــنبه، 11 آبان( افــزود: از چهار هزار و 
۶0 جایگاه سوخت که پیش از حمله سایبری روز چهارم 

آبان در کشــور فعال بود، اکنون چهــار هزار جایگاه به 
سامانه هوشــمند سوخت متصل شده اند.وی اضافه کرد: 
در 20 اســتان 100 درصد جایگاه ها به سامانه هوشمند 
متصل شده اند و در 11 اســتان به صورت موردی و در 
نقاط دوردســت و به دلیل سیســتم مخابراتی ضعیف، 
کار اتصــال ۶0 جایگاه هنوز به اتمام نرســیده اســت.

ویس کرمــی با تاکید بــر اینکه ایــن جایگاه ها چندان 
پُرترافیک نیســتند، افزود: می خواهیم سیستم ارتباطی 
اینهــا را تغییــر دهیم و به همین دلیــل اتصال آنها به 

سیستم هوشمند سوخت زمان بیشتری برده است.  

به گفته مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران، در تهران همه 330 جایگاه به ســامانه هوشمند 
سوخت متصل هستند.به گزارش ایرنا، سامانه هوشمند 
سوخت روز سه شنبه هفته گذشته )چهارم آبان( به دلیل 
حمله سایبری از دســترس خارج شد. با این حال عصر 
همان روز، پمپ بنزین ها توزیع بنزین با نرخ آزاد را از سر 
گرفتند و کار برای اتصال ســامانه هوشمند سوخت نیز 
آغاز شد. تصال جایگاه های سوخت به سامانه هوشمند 
با سرعت انجام شد تا امکان دریافت بنزین یارانه ای نیز 

در کشور فراهم شود. 

کارشناس حوزه انرژی:

نفت زیرزمینی نمی تواند ثروتی برای نسل های آینده باشد

مدیرعامل انجمن زنجیره بلوک ایران:

فعالیت غیرمجاز استخراج رمزارزها ۲ برابر شرایط مجاز است

سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران:

اتصال همه پمپ بنزین های کشور به سامانه هوشمند سوخت
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

افزایش حقوق تورم را بیشتر 
می کند

ارزش پول ملی موقعی اضافه می شــود که ارز مورد 
نیاز برای واردات به جای درآمد ناشــی از فروش نفت 
و فراورده های آن، از بخش تولیدات داخلی و ســایر 

بخش های غیر نفتی تأمین شود.
بر اســاس گزارش مرکز آمار ایران، نرخ تورم دوازده 
ماهه منتهی به مهرماه 1400 برای خانوار های کشور 
برابــر با 4۵.4 درصد بود، این رونــد صعودی تورم از 
سال های گذشــته وجود داشته است و با بررسی نرخ 
تورم در دو ســال اخیر می تــوان به راحتی به کاهش 
قدرت خرید مردم پی بــرد. اما اثرات منفی این روند 
تورمی به همین جا ختم نمی شــود و پیش بینی های 
فراوانــی در خصوص تورم های ســنگین در ماه های 

پیش رو مطرح شده است.
در صورتی که پرداخت ها بر دریافت های ارزی برتری 
پیدا کنند، یا به عبارتی خرج بیشتر از دخل باشد، در آن 
صورت نرخ ارز در برابر پول ملی افزایش خواهد یافت.

افزایش نرخ تورم داخلی به هر دلیل که باشد - از چاپ 
پول بی پشــتوانه و افزایش اعتبارات بانکی گرفته تا 
کاهش رشد اقتصادی - در نهایت سبب کاهش ارزش 
پول ملی خواهد شد. اقتصاد دولتی و درآمد عمده ارزی 
توسط دولت که از فروش نفت و فراورده های آن تأمین 
می شود، علت دیگر کاهش ارزش پول ملی، نگاه دولت 

به نرخ ارز خارجی است.
کســری در بودجه عمومی کشــور و محقق نشدن 
درآمد هــای پیش بینی شــده در بودجــه و افزایش 

هزینه های مقرر شده در آن است.
وضعیت و دورنمای سیاسی و اقتصادی دولت ثبل بر 

ارزش پول ملی تأثیر مستقیم گذاشته است.
کاهش تولید ملی و افزایــش واردات از دیگر دلایل 
کاهش ارزش پول ملی بوده و علت اصلی آن دخالت 
زیادتــر از حد دولت در کلیــه ارکان اقتصادی بوده و 
عملًا بخش خصوصی را در سرمایه گذاری در تولید و 
تجارت به حاشیه رانده و به عنوان راه حل سریع برای 
مرحم گذاشتن بر مشکلات به واردات بی رویه اقلام 

مصرفی روی آورده است.
مجید شــاکری کارشــناس اقتصادی معتقد است؛ 
تنش هــای اقتصادی و تورمی در کشــور تحت تأثیر 
تبدیل شدن شــبه پول به پول در کشــور است، این 
شــوک ها معمولًا پس از جهش در نرخ ارز به وجود 
خواهد آمد و هرگونه صحبت در خصوص کنترل تورم 
فعلی نیازمند ثبات بخشــیدن به نرخ ارز در یک دور 
زمانی حداقل دو ســال است. ثبات بخشی به نرخ ارز 
از دو جهت اهمیت دارد؛ نخست در شرایط فعلی، ارز 
ابزار اصلی خلق پایه پولی توسط بانک مرکزی است 
و با رشــد نرخ ارز اندازه های اسمی در اقتصاد رشد و 
انتظــارات نیز تغییر خواهد کــرد و در ادامه به صورت 
درون زا معــادل ارز نقدینگی ایجــاد خواهد کرد و به 
عبارتی سیســتم بانکی را مجبور به خلق پول خواهد 

کرد.
وی در ادامه گفت: تغییر روش نگهداشت دارایی های 
بانک مرکزی متناسب با شرایط فعلی و احیایی شبکه 
رسمی ارزی بانک مرکزی دو راهکار برای کنترل نرخ 
ارز اســت که هر دو این روش با علم به تحریم های 
کشــور و بد بودن وضعیت روابــط خارجی نه فقط با 
کشور های غربی بلکه با کشور های چین و روسیه در 

نظر گرفته شده است.
هر اقدامی بدون در نظــر گرفتن ثبات ارزی به دلیل 
اینکه ارز ذخیره به شدت محدود است، اثرگذاری ندارد. 
از ســوی دیگر در شــرایطی که ما دچار کسر بودجه 
سنگینی هستیم و با افزایش قابل توجه نسبت کسری 
بودجه به تولید ناخالص داخلــی نیز مواجهیم، تصور 
اینکه حل مشکلات اقتصادی کشور در لایه پایه پولی 
باشد، اشتباه محاسباتی اســت و این لایه عامل تورم 
در اقتصاد کشــور نیست بلکه نقدینگی عامل افزایش 
تورم است و در شرایطی که مابین نرخ بازار بین بانکی، 
نرخ تورم، نرخ بین بانکی و بهره آزاد فاصله زیاد اســت 
تنظیم کردن پیشــینی نرخ بازار بین بانکی و رشد پایه 
پولی نمی تواند منجر به کنترل تورم شود، مستقیماً باید 
لایه کنترل نقدینگی استفاده کرد. اگر نگران کسری 
بودجه هســتیم به خاطر اثر آن بر پایه پولی نیست و 
به خاطر بزرگ بودن کسری، بخش مهمی از اعتبارات 
امسال را خواهد بلعید. با توجه به این موضوع نگرانی 
باید در خصوص لایه نقدینگی باشــد، کشوری که با 
کسری بودجه سنگین مواجه شــده و این کسری در 
ابتدای سال پولی ایجاد شده، راه حل آن کنترل عددی 
ترازنامه سیستم بانکی است به این معنی که حد عددی 
برای رشــد ماهانه ترازنامه هر بانک مشخص شود و 
مجموع این ارقام مســتقیماً عدد اعتبار ایجادشــده را 
کنترل می کند.افزایش حقوق در شرایط جاری درنهایت 
وارد ســمت راست ترازنامه مالی بانک ها و در آینده ای 
نزدیک باعث افزایش تورم خواهد شــد. برای افزایش 
سطح رفاه مردم در بخش مسکن، خوراک و خدمات، 
بالا بردن حقوق راهکار مناسبی نیست، راهکار ایجاد 
نظام رفاهی است.ارزش پول ملی موقعی اضافه می شود 
که ارز مورد نیاز برای واردات به جای درآمد ناشــی از 
فروش نفت و فراورده های آن، از بخش تولیدات داخلی 
و سایر بخش های غیر نفتی تأمین شود. ایجاد و افزایش 
هر ساله نهاد ها و بخش های غیر مفید و ناکارآمد که از 
بودجه عمومی کشور ارتزاق می کنند، نتیجه درآمد های 
دلار های نفتی است. بدیهی است که زدن این شاخ و 
برگ های زائد در بودجه عمومی کشور حجم بودجه را 
تا یک سوم کاهش داده و نیاز دولت برای تأمین بودجه، 
و ورود دلار های نفتی به بازار از طرفی و استقراض از 
بانک مرکزی از ســوی دیگر، کاهش ارزش پول ملی 
را به حد زیادی تقلیل خواهــد داد.برای ارتقای ارزش 
پول ملــی دو راهکار مختلف دارد؛ اول: تزریق و ادامه 
روند معیــوب دلار های نفتی به اقتصــاد. دوم: قطع 
وابستگی به درآمد های نفتی و تلاش برای تداوم تولید 
و تسلط بر بازار داخل و خارجی بوسیله کالا و خدمات 
ملی با هدف حذف تمرکز ویران کننده ای که در حال 
 حاضر در ســبد بخش صادراتی تجارت خارجی کشور 

وجود دارد.

ارز سهمیه ای، اهرمی برای 
مدیریت نوسان بازار

 

ارز ســهمیه ای )اختصاص 2 هزار یورو برای هر 
کد ملی( که با هدف تامیــن نیازهای خرد بازار 
ارز مانند ســفرهای خارجی، درمانی و تحصیلی 
اختصاص می یابــد در روزهای پرتلاطم بازار ارز 
به ابزاری برای سوءاســتفاده و تخلف سوداگران 

و دلالان تبدیل شده است.
به گزارش روز سه شــنبه ایرنا، بازار ارز به دلیل 
وجود قیمت های چند گانــه )دلار آزاد، نیمایی، 
ترجیحــی( همواره بســتری برای وقــوع انواع 

تخلفات و سوءاستفاده ها بوده است.
از جمله سوءاستفاده هایی که در این بازار رخ می 
دهد می توان به اخذ ارز سهمیه ای و فروش آن 

به نرخ آزاد اشاره کرد.
در این راســتا، دادســتان تهران دیروز به خرید 
و فروش ارز سهیمه ای اشــخاص اشاره کرد و 
گفت: بانک مرکزی بابت هر کارت ملی حدود 2 
هــزار دلار ارز واگذار می کند که این اقدام باعث 
ایجاد بازار سیاه شده است به نحوی که عده ای 
از طریــق اجاره کارت ملــی، ارز تعلق گرفته به 
آن ها را دریافت کرده و در قبال آن، رقم ناچیزی 
بابت اجاره کارت ملی به آن ها پرداخت می کنند.

علی القاصی مهر افزود: در این پرونده پنج متهم 
که از طریق کارت ملی حدود سه هزار نفر، چند 
میلیون دلار ارز از بانک مرکزی دریافت کرده اند 

دستگیر شده اند.
در روزهای متلاطم بازار ارز که قیمت ها نوسان 
شدیدی داشت، اگر از جلوی صرافی ها عبور می 
کردید، احتمالا شــاهد حضور پرتعداد خریدارانی 
در مقابل برخی صرافی ها می شدید که با هدف 
خرید ســهمیه دو هزار یورویی بــه صرافی ها 

مراجعه کرده اند.
این افراد با هدف خرید ارز به نرخ صرافی بانکی 
و فروش آن به نــرخ آزاد که تا چند هزار تومان 

تفاوت دارد، اقدام به خرید این ارزها می کنند.
بر اســاس تصمیم بانک مرکزی، ســالانه برای 
هــر نفر معادل دو هزار یورو تعلق می گیرد. افراد 
متقاضی می توانند با ارایــه کارت ملی، ارزهای 
مورد نظر خود را به نرخ صرافی بانکی ارز تحویل 

داده می گیرند.
برخی برای مصرف شخصی مانند سفر خارجی، 
تحصیل و درمان در خارج از کشــور اقدام به اخذ 

ارز سهمیه ای می کنند.
از سوی دیگر، افرادی هستند که پول لازم برای 
خرید دو هزار یورو )حــدود ۶0 میلون تومان( را 
ندارند، اما توسط دلالان اجیر شده اند تا اقدام به 

خرید کرده و در مقابل، دستمزد دریافت کنند.
این افــراد در مقابل2۵0 تا 300 هــزار تومان، 
کارت ملــی خود را به دلالان اجــاره داده و ارز 

را خریداری کرده و به دلالان تحویل می دهند.
پیگیری های ایرنا نشان می دهد که علت اصلی 
تداوم عرصه ارز سهمیه ای، نگرانی از تلاطم بازار 
ســیاه و انتقال تقاضا به ســوی بازار غیر رسمی 

ارز است.
برخی افراد به دلایلی مانند مســافرت، درمان و 
تحصیل در خارج از کشور نیاز به ارز دارند که باید 
مجرای قانونی برای تامین آن وجود داشته باشد.

اگر به هر دلیل به نیاز افراد برای ارز پاســخ داده 
نشود، آنها به ســوی بازار سیاه گرایش پیدا می 
کنند که این موضوع، باعث ایجاد فشــار به بازار 

ارز و بالا رفتن قیمت ها خواهد شد.
سیاســت بانک مرکزی به اعطای سالانه 2 هزار 
یورو برای هر کد ملی باعث می شود که از فشار 
روی بازار ارز کاســته شــده و قیمت ها متعادل 

شود.
برخی از افرادی که ارز سهمیه ای را دریافت می 
کنند آن را به طور واقعی برای مسافرت خارجی، 
هزینه می کنند، اما برخی دیگر، دلارهای سهمیه 
ای را به بازار ارز تزریق می کنند که این موضوع 
نیز باعث افزایش عرضه و کاهش و متعادل شدن 

قیمت ها می شود.
در صورت عدم تخصیص سهمیه 2 هزار یورویی، 
تقاضاها به ســوی بازار سیاه و غیررسمی خواهد 
رفت که ایــن بازارها غیر قابــل رصد و کنترل 

هستند.
یک مقام بانک مرکزی در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصــادی ایرنا درباره علت عــدم برخورد بانک 
مرکزی با افرادی که اقدام به سوءاســتفاده از ارز 
ســهمیه ای می کنند، گفت: نهادهای امنیتی باید 

آنها را شناسایی کرده و با آنها برخورد کنند.
وی تصریح کرد: نظارت بر اجاره کارت های ملی 

بر عهده بانک مرکزی نیست.
موضوع اعطای 2 هزار یورو سهمیه برای هر کد 
ملی، دارای معایب و مزایایی است که باید مورد 

ارزیابی قرار گیرند.
بررســی ها حاکی از این است که عدم اختصاص 
سهمیه 2 هزار یورو باعث افزایش تقاضا در بازار 

سیاه و رشد قیمت ها می شود.
 تجربه سال های گذشته نشان می دهد افرادی 
کــه به دنبال ارز هســتند در صورت عدم تامین 
از محل رسمی به ســراغ روش های غیر رسمی 
خواهند رفت که مشکلات زیادی را ایجاد خواهد 
کرد و امکان نظارت بر بازار ارز را از بین می برد.

بنابراین طرح اعطای 2هزار یورو ســهمیه برای 
کد ملی همچنان ادامه خواهد داشت.

رئیس انجمن بلاک چین ایران گفت: بانک 
مرکزی در جایگاهی نیست که آئین نامه 
بهره بــرداری از رمــزارز را تدوین کند و 
مسئولیت تهیه این دستورالعمل را باید یک 

شورای فرابخشی بر عهده بگیرد.
به گزارش خبرنگار مهر، عباس آشــتیانی 
امروز در نشستی خبری اظهار کرد: اقتصاد 
دیجیتال در کشورهای همسایه ما در حال 
رشد اســت و ما تا سال 9۸ جایگاه خوبی 
در این حوزه در منطقه داشتیم اما به دلیل 
برخی اهمال کاری ها، مشکلاتی در حوزه 
اقتصاد دیجیتــال از جمله رمزارزها اعم از 
تبادل آنها، صدور مجوزها و تعرفه های آن 

وجود دارد.
وی بــا بیان اینکــه وزارت صمت پنجره 
اعطــای مجوز بهره بــرداری از ماینرها و 
استخراج رمزارز را بسته است، گفت: این 
اتفاق سبب شده تا کســانی که مایل به 
سرمایه گذاری در این حوزه هستند، نتوانند 

فعالیتی داشته باشند.
مدیرعامل انجمن بلاک چین درباره تهیه 
باید  رمزارز گفت:  استخراج  آئین نامه های 
شــورایی متشــکل از نمایندگان بخش 
خصوصی و حاکمیتی تشــکیل شــده و 
ماهیــت رمزنــگاری شــده را تائید و به 
بخش های رگولاتوری جهت اجرا و صدور 

مجوزها ابلاغ کنند.
این فعال صنفــی صنعت دیجیتال یادآور 
شــد: بانک مرکزی در جایگاهی نیست 
که آئین نامه های ماینینگ را تنظیم کند و 
صلاحیت این کار را ندارد. دارایی دیجیتال 
یک بازار هم ارز با ســایر دارایی ها است و 
محدود به یک دســتگاه یــا نهاد خاص 
نمی شــود که ســازمان بــورس یا بانک 

مرکزی متولی آن باشند.
آشتیانی ادامه داد: چیزی به اسم »صرافی 
رمزارز« نداریم بلکه واسطه ها و سکوهای 

تبدیل ارز دیجیتال به ریال هستند که البته 
کمک کرده اند تا دارایی های دیجیتال مردم 
کــه رمزارز خریداری کرده اند، به ســمت 

صرافی های خارجی منتقل نشود.
وی افزود: مــا معتقدیم الزامــات را باید 
نهادهای فرابخشــی و رگولاتورها تعیین 
کنند و اجازه دهند کسب وکارها خودشان 
بازار را بیابند. ما با مجوزمحور بودن کسب 
و کار تبدیل رمزارز دیجیتال مشکلی نداریم 
اما کسانی که معتقد به مجوزمحور بودن 
هستند، باید ریســک تحریم شدن آن را 
هم بپذیرند. هرگونه صدور مجوز به معنی 
برجسته ســازی کسب و کار است که این 
برجسته سازی با خود، تحریم دارایی های 
دیجیتال را در پی خواهد داشــت. اگر به 
صرافی ها مجوز تبدیل رمزارز داده شــود، 
ممکن اســت دارایی های مردم مشمول 

تحریم شوند.

مدیرعامل انجمن بلاک چین در پاســخ 
به سوال خبرنگار مهر مبنی بر اظهارنظر 
رئیس اسبق بانک مرکزی مبنی بر صدور 
رمز ارز ملی خاطرنشــان کرد: وقتی بانک 
مرکزی اعلام می کند قرار اســت رمزارز 
داخلی تولید شــود به این معنی است که 
شکل جدیدی از ریال تولید خواهد شد که 
شــکل جدیدی از دارایی های مردم است 
و »رمــز ریال« می تواند شــفافیت مالی 
را تســهیل کند اما رمزارز ملی نمی تواند 
مشــکل نقل و انتقال فعلی ریال بانکی را 
حل کند و ممکن است تابع تحریم ها شود.

آشتیانی در خصوص بالا بودن مصرف برق 
رمزارزهــا اظهار کرد: تعرفه فعلی هر وات 
ماینینگ 170 تومان است و این گونه که 
گفته می شود رمزارزها برق زیادی مصرف 
می کنند، مورد قبول ما نیست. ما معتقدیم 
برآورد برق مصرفی ماینینگ اعم از مجاز و 

غیرمجاز ۶۵0 تا 700 مگاوات است و رقم 
2000 مگاوات را قبول نداریم.

علوی: تنها 10 نفر پروانه استخراج 
رمزارز دارند

در ادامه این نشســت امید علوی رئیس 
هیئــت مدیره انجمــن بلاک چین ایران 
با اشــاره به بالا بودن تعرفــه برق رمزارز 
گفــت: کمبود برق در کشــور ارتباطی با 
صنعت ماینینگ ندارد. تراز برق ما در حال 
حاضر منفی 14 هزار مگاوات است. ضعف 
عملکرد وزارت نیرو در دولت گذشته سبب 
شد تا با کاهش تولید برق مواجه شویم به 
گونه ای که هیچ گاه سابقه کمبود برق در 
زمستان را نداشــته ایم ولی ممکن است 
زمستان امسال 3000 مگاوات کمبود برق 

داشته باشیم.
وی ادامه داد: نرخ های تعرفه رمزارز سبب 

شده تا ۸0 درصد اســتخراج ها زیرزمینی 
باشــد. ما از ســال 97 به وزیر سابق نیرو 
نامه نگاری هایی  برق  در خصوص کمبود 
کردیم ولی توجهی نشد و نهایتاً در تابستان 
با خاموشی های گســترده مواجه  امسال 

شدیم.
علوی با هشــدار نســبت بــه اینکه اگر 
ارزش رمزارزهــا از جمله بیت کوین که در 
حال حاضر بیش از ۶1 هزار دلار اســت، 
افزایش یابد ممکن است حجم بیشتری از 
ماینینگ ها به سمت زیرزمینی شدن کوچ 
کنند، گفت: تنها دستگاهی که تاکنون در 
حوزه رمزارزهــا موفق عمل کرده، وزارت 
صمت بود که تا خرداد امســال ســامانه 
»بهین یاب« را برای اخذ مجوز استخراج 
رمزارز باز گذاشته بود ولی با فشارهایی که 
به این وزارتخانه وارد شد، بخش دریافت 

مجوز ماینینگ بسته شده است.
رئیس هیئت مدیــره انجمن بلاک چین 
افزود: در مدت زمانی که سامانه بهین یاب 
باز بــود، 3000 نفر بــرای دریافت مجوز 
استخراج رمزارز ثبت نام کردند ولی وزارت 
نیرو اجازه فعالیت به آنها نداد و تنها 30 تا 
40 نفر از متقاضیان مجوز راه اندازی مزرعه 
رمزارز دریافت کردنــد و کمتر از 10 نفر 

توانستند این مزرعه را راه اندازی کنند.
به گفته علوی، دادستانی رسماً نامه داده که 
بدون پروانه بهره برداری، کسی نمی تواند 

مزرعه ماینینگ راه اندازی کند.
وی افزود: رئیس کل اسبق بانک مرکزی 
اردیبهشــت ماه اعلام کرد دستورالعمل 
نحــوه بهره بــرداری از رمزارزها، تهیه و 
شنیده شــده که این آئین نامه نهایی شده 
و فقط معطل امضای یک نفر اســت که 
هنــوز آن را امضا نکرده اســت؛ به نظر 
 ما، بانکــم مرکزی از صنعــت ماینینگ

 جا مانده است.

رئیس انجمن بلاکچین:

بانک مرکزی صلاحیت تهیه آئین نامه استخراج رمزارز را ندارد

عضو هیات مدیره شرکت بورس مطرح کرد

چند راهکار اساسی برای احیای بورس

اعطای »نشان عالی مسئولیت اجتماعی« به بانک صادرات ایران

عضو هیات مدیره شــرکت بورس با تاکید 
بر اینکه بازار سرمایه دلایل بنیادی خوبی 
برای صعود دارد، به تشــریح چند راهکار 
برای احیای بازار ســرمایه اشــاره کرد و 
گفت: قیمت گذاری دستوری سمی مهلک 
برای اقتصاد کشــور محسوب می شود که 
حذف آن علاوه بر کوتاه شــدن دســت 
دلالان و رانت جویان برای سرمایه گذاران 
امــکان پیش بینــی درســت از وضعیت 
شرکت ها را فراهم می کند. با حذف قیمت 
گذاری دســتوری شرکت ها نیز بر اساس 
مکانیزم عرضه و تقاضا وارد فرآیند رقابت 
شــده و درآمدها و هزینه های مترتب بر 
آنها به نحوی ارائه می شوند که در صورت 
های مالی، عملکرد واقعی خود را نشــان 

دهند.
امیر تقی خان تجریشــی در گفت و گو با 
ایسنا، با اشاره  به جلسه روز گذشته  وزیر 
امور اقتصادی و دارایی، رییس ســازمان 
بــورس و اوراق بهادار، مدیران بورســی 
و مدیــران حــدود 30 هلدینگ و حقوقی 
بزرگ بازار ســرمایه در خصوص بررسی 
وضعیت بــورس و راهکارهای حمایت از 
بازار سرمایه اظهار کرد: نشست  وزیر امور 
اقتصاد و دارایی بــا حقوقی ها و صندوق 
های بازار سرمایه جلسه ای از جنس تعقل 

و واقع بینی بود که در آن برخی مطالب و 
واقعیت ها توسط وزیر اقتصاد و نیز رئیس 
سازمان بورس به صورت شفاف با فعالان 
بازار مکالمه و نکاتی مطرح شــد. در این 
جلسه دغدغه های بسیاری از فعالان بازار 
مطرح شد که به نظر می رسد مورد توجه 

مسئولان نیز قرار گرفته است.
وی موضــوع »پیش بینی پذیری اقتصاد« 
را یکی از محورهای مــورد بحث در این 
نشســت عنوان کرد و افــزود: پیش بینی 
پذیری اقتصاد یا تحلیل پذیری آن، بدین 
معنی است که پارامترهای اقتصادی، آمار 
و ارقــام و همچنین رویــه های آن چنان 
در اقتصاد کشــور باز تعریف و تبیین شوند 
که نتیجــه آن منجر به پیش بینی پذیری 
رویدادهــا در تمــام بخش هــای اقتصاد 
و مخصوصا بازار ســرمایه شــود. در این 
شــرایط، علاوه بر ایجــاد کارایی در بازار 
سرمایه فضای شــفافی نیز برای سرمایه 

گذاران ایجاد می شود.
عضو هیات مدیره شــرکت بورس افزود: 
عــلاوه بر ایــن ازیک ســو برنامه ریزی 
برای نرخ نهاده هــا، حامل های انرژی و 
خوراک پتروشیمی ها نیز در تعامل با سایر 
وزارتخانه ها باید به طور بلند مد نظر قرار 
گیرد؛ از ســوی دیگر به طــور مثال برای 

ســیمان نیز که به تازگــی در بورس کالا 
عرضه شده باید به نحوی اطمینان بخشی 
بــه بازار صــورت پذیرد. در این شــرایط 
ممکن نیســت که قیمت گذاری دستوری 

به این صنعت و یا صنایع دیگر برگردد.
ین کارشناس ارشد بازارسرمایه با تاکید بر 
اینکه تحقق  موضوع مذکور به پیش بینی 
پذیر بــودن بازار کمک خواهد کرد، اظهار 
کرد: عامل دیگری نیز که باید به آن توجه 
کرد تغییــرات و یا فرمول بلند مدت برای 
پارامترهایی چون حقوق مالکانه، مالیات ها 
و یا عوارض است که تعیین آن در افزایش 
شــفافیت و پیش بینی پذیــری عملکرد 
شرکت ها و شــیوه سرمایه گذاری فعالان 

بازار موثر خواهد بود.

بازگشــت اعتماد مردم به بازار در 
گرو حذف قیمت گذاری دستوری

تجریشــی در ادامه با تاکید بر اینکه اکثر 
تحلیل گــران در حال حاضر بــازار را در 
موقعیتی ارزنده ارزیابی می کنند که دلایل 
بنیــادی خوبی برای صعــود دارد، عنوان 
کــرد: کاهش فاصله نــرخ نیمایی با بازار 
آزاد و افزایش آن، احتمال حذف ارز 4200 
تومانی و حذف قیمت گذاری دستوری در 
کنار گشایش های احتمالی در روابط بین 
المللی و نیز گــزارش های ۶ ماهه خوب 
بسیاری از شــرکت ها بازار را در شرایطی 

قــرار می دهد که بایــک جرقه می تواند 
مسیر صعودی را در پیش بگیرد.

وی ادامــه داد: این جرقه قطعا بازگشــت 
اعتماد آحاد مردم به بازارســرمایه  اســت 
و مــی تواند بــا مطرح کردن مســایل و 
دغدغه هــای اقتصاد کشــور در فضایی 
شــفاف با مردم آغاز و با تصمیم گیری در 
خصوص مباحثی چون حذف قیمت گذاری 
دستوری ادامه پیدا کند.عضو هیات مدیره 
شــرکت بورس بــا بیان اینکــه موضوع 
قیمت گذاری یکــی از مولفه های موثر در 
پیش بینــی پذیری اقتصاد بــوده که بارها 
از ســوی کارشناســان و سیاســتگذاران 
مطرح شــده اســت، گفت:  قیمت گذاری 
دستوری سمی مهلک برای اقتصاد کشور 
محسوب می شــود که حذف آن علاوه بر 
کوتاه شــدن دست دلالان و رانت جویان 
برای تحلیلگران و ســرمایه گذاران امکان 
پیش بینی درســت از وضعیت شرکت ها را 
فراهم می کنــد. از طرفی دیگر  با حذف 
قیمت گذاری دســتوری شرکت ها نیز  بر 
اساس مکانیزم عرضه و تقاضا وارد فرآیند 
رقابت شده و درآمدها و هزینه های مترتب 
بر آنهــا به نحوی ارائه می شــوند که در 
صورت های مالی، عملکرد واقعی خود را 

نشان دهند.

 »نشان عالی مسئولیت اجتماعی« نخستین 
دوره جشنواره مسئولیت اجتماعی به پاس 
حمایت ها و خدمات در نقاط محروم کشور 

به بانک صادرات ایران اهدا شد.
به گزارش روابط عمومــی بانک صادرات 
جشــنواره  دوره  نخســتین  در  یــران،  ا
مســئولیت اجتماعی که بــا حضور برخی 
و  مدیران شرکت ها  مسئولان کشــوری، 
سازمان ها و دبیر جشنواره و فعالان عرصه 
روابط عمومی در محل مرکز همایش های 
صدا و ســیما برگزار شــد، »نشان عالی 
مســئولیت اجتماعی« به پاس حمایت ها، 

بانــک در حوزه  خدمــات و فعالیت های 
مسئولیت های اجتماعی به بانک صادرات 

ایران اهدا شد.
در این جشــنواره که با سخنرانی ویدئویی 
رئیــس انجمن بین المللــی روابط عمومی 
و رئیس ســازمان بین المللی مســئولیت 
اجتماعــی  همراه بود، ضــرورت حمایت 
روابط عمومی برای انجــام بهتر و موثر تر 
مسئولیت  اجتماعی سازمان ها و شرکت ها 

مورد تاکید قرار گرفت.
بانک صادرات ایران با پرداخت سالانه ده ها 
وام های قرض الحسنه  تومان  میلیارد  هزار 

ازدواج و تهیه جهیزیه، کمک به مشــاغل 
خانگی کمیته امداد و ســازمان بهزیستی، 
حــوادث غیر مترقبه، آزادســازی زندانیان 
جرایم غیر عمد، اقشار آسیب دیده از کرونا، 
وام ودیعه مسکن مستاجران، قرض الحسنه 
ضروری، بهســازی و نوســازی مسکن و 
اماکن روستایی را به طور پیوسته در دستور 
کار دارد و علاوه بر آن طی سال های اخیر 
با مشــارکت در بازسازی مناطق زلزله زده 
و سیل زده استان های کرمانشاه، لرستان، 
و  آذربایجان شرقی  گلستان، خوزســتان، 
سایر نقاط حادثه خیز کشور، نقش مهمی 

در حمایت از مناطق محروم کشور داشته 
است.

همچنین احداث و بازســازی بیش از 200 
واحد مسکونی، ساخت، بازسازی و تجهیز 
مدارس و مراکز فرهنگی آســیب دیده از 
حوادث مذکــور، از دیگــر خدمات بانک 
صــادرات ایــران در زمینــه مســئولیت 
اجتماعی بوده است. تجهیز کتابخانه های 
مناطــق محروم از جمله در شــهر نیمروز 
استان سیستان و بلوچستان و اهدای لوازم 
التحریر به دانش آمــوزان مناطق محروم 
در حالی همه ســاله از سوی خیرین بانک 

صادرات ایران انجام می شــود که ســتاد 
خیرین مدرسه ساز این بانک تاکنون بیش 
از ۶۵ مدرسه در نقاط مختلف استان های 

محروم کرده است.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

پرداخت وام نهضت ملی مسکن 
از یکی دو هفته دیگر آغاز 

می شود
در حالی که قرار بود پرداخت تسهیلات 3۶0 هزار میلیارد 
تومانی نهضت ملی مسکن از امروز آغاز شود، وزیر راه و 
شهرسازی از تعویق یکی دو هفته ای آن خبر داده است.

به گزارش خبرنگار مهر، رســتم قاســمی وزیــر راه و 
شهرســازی صبح دوشنبه 10 آبان در چهارمین همایش 
ملی پدافند شــهری اظهار کرد: در آخرین جلسه ای که 
دیروز با رئیس بانک مرکزی داشــتیم قرار شــد امروز 
)دوشــنبه 10 آبان( به همه بانک های کشور تسهیلات 

نهضت ملی مسکن ابلاغ شود.
وی افــزود: همه بانک ها مکلف به تخصیص 20 درصد 
سهم تسهیلات کشور معادل 3۶0 هزار میلیارد تومان در 

سال به بخش مسکن شده اند.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: این موضوع قانون است و 
چنانچه بانکی این تکلیف را اجرا نکرد، 20 درصد جریمه 
مالیاتی می شود؛ بانک ها موظفند این تخصیص سهم را 

اجرا کنند.
وی یادآور شــد: سهم هر استان و همچنین سقف تعداد 
واحدها در هر شهرســتان مشــخص شــده است؛ این 
تسهیلات ابلاغ شــده و دوســتان ما می توانند از فردا 
صبح )سه شنبه 11 آبان( که کار عملیاتی-اجرایی را آغاز 
می کنند، اولین بخش این تسهیلات را درخواست کنند. 

این تسهیلات در چند مرحله پرداخت می شود.
البتــه با توجه به فرایند ابلاغ به بانک ها، به طور طبیعی 
شروع پرداخت اندکی زمان می برد و پرداخت وام از یک 
روز پس از ابلاغ، عملًا امکانپذیر نیســت؛ موضوعی که 
رستم قاسمی ساعاتی بعد در یک گفتگوی رادیویی مورد 
توجــه قرار داد و گفت: دوشــنبه 10 آبان این مصوبه به 
بانک ها ابلاغ شــده بود اما پرداخت آن از چند روز آینده 
آغاز می شود.وی افزود: مسئولان این وزارتخانه یکشنبه 
9 آبان با بانک ها جلســه داشته اند ولی قرار شد پرداخت 
تسهیلات با چند روز تأخیر و حداکثر یکی دو هفته آینده 

عملیاتی شود.

چرا صادرات با وجود افزایش 
نرخ ارز منفی شد؟

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران معتقد است نگاه اشتباه 
به تجارت و تصمیمات غلطی که بارها تکرار شده باعث 
شده ایران حتی از اندک فرصت های به وجود آمده در این 

عرصه نیز استفاده نکند.
به گزارش ایســنا، محمد لاهوتی در نشست کمیسیون 
تســهیل تجارت و توســعه صادرات اتاق تهران اظهار 
کــرد: ما معتقدیم که در تجارت نمی توان میان صادرات 
و واردات تفکیک قائل شــد بلکه تصمیم گیران باید این 
دو موضوع را در کنار یکدیگر مدیریت کنند.به گفته وی 
دولت در ابتدای کار خود صحبت های زیادی از تســهیل 
فرآیندهای تجاری انجام داده و تصمیماتی را نیز نهایی 
کرده اســت از این رو بخش خصوصی امیدوار است که 
با نهایی شــدن این تصمیمات راه برای توسعه تجارت 
باز شــود.رئیس کنفدراســیون صادرات ایران با اشاره به 
مشــکلاتی که تجارت ایران در سال های گذشته با آن 
مواجه بوده بیان کرد: یکی از اصلی ترین پیش نیازها برای 
توسعه صادرات ایجاد یک وحدت رویه میان دستگاه های 
تصمیم گیر اســت، موضوعی که ما در سال های گذشته 
نداشته ایم و همین مساله باعث شد حتی با وجود افزایش 
نرخ ارز میزان صادرات کشــور منفی شود و رشد جدی 
تجربه نکند.لاهوتی با اشــاره به پیگیری ها در زمینه ی 
واردات در مقابل صــادرات توضیح داد: با وجود آنکه در 
ابلاغیه های قبلی مجوز این کار صادر شده بود اما آنقدر 
پیچیدگی ها بالا می رفت که بسیاری از فعالان اقتصادی 
توان اســتفاده از این فضا را نداشــتند. ما همچنان این 
درخواســت را پیگیری می کنیــم و امیدواریم با دریافت 
موافقت هــای لازم از اجحاف در حــق صادرکنندگان 
جلوگیری شــود.وی ادامه داد: یکی دیگر از شیوه هایی 
که می تواند به توسعه صادرات کمک کند تسهیل ورود 
موقت است ما از سال 1397 دیگر مجوزی در این زمینه 
دریافت نکرده ایم و با وجود برگزاری جلسات مختلف هنوز 
در این حوزه تصمیم گیری نشده است که امیدواریم نگاه 

تصمیم گیران در این زمینه نیز تغییر کند.

اشتغال 6000 اردبیلی در بخش 
صنعت تا پایان سال

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان اردبیل 
گفت: تا پایان امســال با ایجاد ظرفیت در بخش صنایع 
فرصت اشتغال ۶ هزار نفر از جمعیت بیکار استان اردبیل 

فراهم می آید.
رامین صادقــی در گفت وگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: 
با بهره برداری از 1۶ واحد صنعتی تا پایان ســال، اشتغال 
۶ هــزار نفر در بخش صنعت فراهم شــده تا تعدادی از 
فارغ التحصیلان دانشــگاهی و بیکاران استان به چرخه 
اشتغال وارد شــوند.وی با بیان اینکه 300 واحد تولیدی 
در استان شرایط مناسب برای دریافت تسهیلات را دارند، 
تصریح کرد: پرداخت تســهیلات بــرای این واحدها به 
عنوان تسهیلات سرمایه در گردش و ایجادی زمینه رونق 
و پشتیبانی تولید و اشــتغالزایی را مهیا کرده و به نوعی 
بیش از هر زمان دیگر می توانیم به تقویت تولید با کیفیت 
و اشتغال با ثبات دست بزنند.رئیس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان اردبیل گفت: در نیمه اول امسال نیز زمینه 
اشتغال سه هزار و ۵00 نفر در بخش صنعتی فراهم آمده 
که با در نظر گرفتن پوشش بیمه ای این افراد اشتغال آنها 
در سامانه به ثبت رسیده است.صادقی ظرفیت اشتغالزایی 
در بخش صنعت را چندین برابر حوزه کشاورزی و حتی 
خدمات توصیف کرد و افــزود: عمده واحدهای تولیدی 
استان حتی با افزایش ظرفیت تولید سعی کردند تا زمینه 
تحول اقتصادی را در استان و تحقق شعار سال را فراهم 
کنند که به نظر می رســد این ظرفیــت عظیم در حال 

گسترش است.

از سرگیری سفرهای دریایی 
داخلی و خارجی

مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی 
اعلام کرد: با توجه به گســترش واکسیناسیون 
و اســتقبال بیشتر مردم، ســفرهای دریایی از 
ســرگرفته شده و برای تعطیلات پیش رو و ایام 
عید نوروز ســفرهای دریایــی داخلی و خارجی 

رونق بیشتری خواهد گرفت.
حســین عباس نژاد در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: با توجه به اینکه واکسیناســیون کرونا در 
کشور گسترش یافته و سرعت قابل قبولی دارد 
و با توجه به اســتقبال مردم و مسافران از این 
نوع ســفرها و پروتکل های جدید ابلاغ شــده، 
ســفرهای دریایی از سر گرفته شده است و در 

آینده نزدیک توسعه پیدا خواهد کرد.
وی با اشــاره به اینکــه متقاضی در حوزه های 
مختلف برای رونق ســفرهای دریایی بیشتر از 
گذشته شــده است، افزود: طی روزهای تعطیل 
گذشته سفرهای دریایی رونق بیشتری داشت و 
مردم هم استقبال بهتری از آن کردند از سوی 
دیگر با توجه به پروتکل های بهداشــتی ابلاغ 
شده اگر وضعیت کشــور از نظر شیوع ویروس 
کرونا به همین شــکل پیش برود و مشکلی در 
ایــن زمینه در هفته ها و ماه های آتی نداشــته 
باشیم، شــاهد رونق ســفرهای دریایی داخلی 
و خارجی در تعطیلات آینــده و حتی ایام عید 

نوروز خواهیم بود.
مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی 
ادامه داد: امسال پیش بینی های لازم را در این 
زمینــه کرده ایم و شــناورهایی کــه به دلیل 
خارج شدن از سیســتم و چرخه سفر یا دلایل 
دیگر نیــاز به تعمیرات دارنــد را به چرخه کار 
بــر می گردانیم، بــه این صورت کــه آمادگی 
خــود را برای ارائه تســهیلات اعلام کردیم تا 
صاحبان شــناورها بتوانند نسبت به بازسازی و 
نوسازی شناور خود اقدام کنند و از سوی دیگر 
هموطنانی که در این مشــاغل فعال هســتند 

بتوانند شغل شان را احیاء کنند.
عباس نــژاد با بیــان اینکه برای از ســرگیری 
ســفرهای دریایی تابع مقررات و پروتکل های 
ابلاغی ستاد ملی مقابله با کرونا هستیم، گفت: 
مســلما در ســفرهای دریایی داخلی و خارجی 
همه پروتکل های بهداشــتی جدید ابلاغ شده 
را از جمله شرط داشــتن تست PCR منفی، 
کارت واکسن و غیره را به دقت رعایت خواهیم 
کرد. چرا که بر اســاس طرح کنترل و مدیریت 
هوشمند کرونا باید با بخش هایی که ستاد ملی 
مقابلــه با کرونا در این زمینه مشــخص کرده، 
همکاری لازم را انجام دهیم تا شرایطی فراهم 
شود که نهایتا بتوانیم رونق خوبی در سفرهای 

دریایی ایجاد کنیم.
وی همچنین درباره ســفرهای دریایی خارجی 
گفت: برای از ســرگیری و توســعه سفرهای 
دریایــی خارجــی همه بســترهای لازم ایجاد 
شــده یا در حال تکمیل است. شناوری که این 
امکان را داشته باشــد و متقاضی هم برای آن 
سفر باد بر اساس هماهنگی ها و همکاری های 
بین المللی با کشــورهای مختلف عمل خواهیم 
کرد. البته در این میان باید ببینیم کشــورهای 
منطقه به چه صورت عمل می کنند و سفرهای 
دریایی را به چه شــکلی ادامه خواهند داد و در 
این میــان نقش وزارت امور خارجه و تعاملاتی 
که خواهد داشــت، غیر قابل انکار بوده و بسیار 

مهم است.

وضعیت اعطای تسهیلات به 
تولیدکنندگان

بر اساس جدیدترین آمار منتشر شده از سوی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت )صمت( در ۶ ماهه نخست 
امســال حدود 21 درصد از کل ثبت نام کنندگان 
دریافت تسهیلات رونق تولید و حدود ۵3 درصد از 
ثبت نام کنندگان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال 

)تبصره 1۸( موفق به دریافت آن  شده اند.
به گزارش ایسنا، بر اســاس این آمار در  ۶  ماهه 
امسال بیش از ۶311 میلیارد تومان در قالب 1794 
فقره تسهیلات برای تامین مالی بنگاه های تولیدی 
کوچک، متوسط و طرح های نیمه تمام با پیشرفت 
بــالای ۶0 درصد، در راســتای اقتصاد مقاومتی و 
بیــش از 19۶7 میلیارد تومان تســهیلات برنامه 
تولید و اشــتغال )تبصره 1۸( در قالب 21۵ فقره به 

استان های مختلف پرداخت شده است.
 در این مدت ۸4۶9 مورد ثبت نام برای اســتفاده 
از تســهیلات رونق تولید انجام شــده که 400۶ 
مورد برای دریافت بیش از 23 هزار میلیارد تومان 
تســهیلات به بانک ها معرفی شــدند و در نهایت 
1794 فقره تســهیلات بــه ارزش بیش از ۶311 
میلیارد تومان پرداخت شده است.  یعنی حدود 21 
درصد از کل ثبت نام کنندگان در فروردین امسال 

موفق به دریافت این تسهیلات شدند.
همچنین در ۶ ماهه اول امســال 404 مورد ثبت 
نام برای استفاده از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال 
انجام شــده که 2۵ مورد برای دریافت تسهیلات 
3۸9 میلیارد تومانی به بانک معرفی شــده اند. در 
نهایــت 21۵ مورد پرداخت تســهیلات به ارزش 
19۶7 میلیارد تومان صورت گرفته اســت. یعنی 
حدود ۵3 درصد از کل ثبت نام کنندگان موفق به 

دریافت این تسهیلات شدند.
لازم به یادآوری اســت که تسهیلات تبصره 1۸ 
قانون بودجه با بهره 14 درصد پرداخت می شود که 
متقاضیان می توانند با ثبت نام در سامانه بهین یاب 
از این ظرفیت در راستای تامین سرمایه در گردش، 
نوسازی و بازسازی و یا تکمیل واحدهای تولیدی 

بالای ۶0 درصد پیشرفت فیزیکی استفاده کنند.

وزیر صنعــت، معدن و تجــارت با بیان 
اینکــه ارتبــاط دلار بــا کالای داخلی را 
قطع می کنیم، اظهار کرد: ساز و کارهای 
جدیدی به عنوان الگــوی مدیریت بازار 
طراحــی کردیم و از تصمیمــات روزمره، 
مقطعی و مــوردی به حالت سیســتمی 
می رســیم که این الگو تا آخر امسال اکثر 

محصولات را در بر خواهد گرفت.
به گزارش ایســنا، به نقل از شبکه اطلاع 
رسانی تولید و تجارت ایران )شاتا(، سیدرضا 
فاطمی امین در نشســت هم اندیشی با 
اعضای کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
و معاونان وزارت صمت، با بیان این مطلب 
افزود: ساختار بازار از عوامل مرتبط با بروز و 
تشدید تورم است، برنامه ای برای مدیریت 
بازار داریم که اثرات تورمی مرتبط با ساختار 

بازار را کاهش خواهد داد.
تعریف 1۵0 پروژه با ۵ هزار میلیارد تومان 

سرمایه برای هدایت نقدینگی مردمی
وی با بیان اینکه بانک ها با اضافه برداشت 
و تســهیلات به رشــد نقدینگــی دامن 
می زنند، گفت: ما می توانیم نقدینگی مازاد 
و سرگردان را جمع کنیم که در این راستا 
1۵0 پروژه با ۵ هزار میلیارد تومان سرمایه 
تعریــف کرده ایم تا با هدایت نقدینگی به 

کاهش تورم کمک کنیم.

ارتباط دلار با کالای داخلی را قطع 
می کنیم

فاطمی امیــن همچنین در خصوص بازار 
ارز و تأثیر قیمت های خارجی بر کالاهای 
داخل، تصریح کرد: باید تلاش کنیم ارتباط 

دلار با قیمتهــای بازارهای داخلی را قطع 
 کنیم و با عوارض پلکانــی این ارتباط را 
اصلاح کنیم و اجازه ندهیم رانت های ارزی 
به داخل منتقل شود. روی صادرات تمرکز 
جدی داریم و می خواهیم در شــش ماهه 
دوم سال حدود ۵ میلیارد دلار بیش از مدت 

مشابه سال قبل صادرات انجام شود.

اجرای طرح صندوق های ارزی در 
دستور کار است

وزیر صمــت در ادامه با بیان اینکه اجرای 
طرح صندوق هــای ارزی جزو پروژه های 
آینــده ما خواهــد بود، بیان کــرد: مردم 
دلارهــای خــود را در ایــن صندوق ها 

ســرمایه گذاری خواهند کرد و ما نیز این 
منابع را در توسعه تجارت خارجی کشورمان 

مصرف می کنیم.

الگوی جدید مدیریت بازار اجرا می 
شود

فاطمی امین همچنین در خصوص اصلاح 
ساختار تنظیم بازار، گفت: روش های قبلی 
از قبیل بازرسی و نظارت تاثیرهای مقطعی 
دارند، ما می خواهیم همزمان با این روال 
و تفویض اختیــار تنظیم بازار محصولات 
کشاورزی دامی و باغی به جهاد کشاورزی، 
اصلاح ساختارهای جدی در حوزه مدیریت 
بازار را دنبال کنیم و الگوی جدید مدیریت 

بازار را اجرا کنیــم.وی این مدیریت را در 
دو حوزه کالاهای پایه و مصرفی دانست 
و افزود: ســاز و کارهای جدیدی طراحی 
کردیــم و از تصمیمات روزمره، مقطعی و 
موردی به حالت سیستمی می رسیم و این 
الگو تا آخر امسال اکثر محصولات را در بر 

خواهد گرفت.
وزیر صمت در خصوص تنظیم بازار بخش 
خدمــات نیز اضافه کرد: حــوزه خدمات، 
پیچیدگی های خاص خود را دارد و همواره 
۵0 درصد تورم در این حوزه اتفاق می افتد؛ 
بــرای تنظیم بازار خدمــات نیز برنامه ای 
یکساله داریم که تا شهریور ماه سال آینده 

نهایی و اجرا خواهد شد.

احداث 11هــزار مگاوات ظرفیت 
نیروگاهی تولید برق

فاطمی امین در بخش دیگری از سخنان 
خود، با بیان اینکه بیش از 40 درصد برق 
کشــور در بخش صمت مصرف می شود، 
تصریح کرد: برق در واقع بخش بالادستی 
فولاد و پتروشــیمی اســت، در راستای 
افزایش و مدیریت تولید برق تعامل خوبی 
با ســتاد اقتصادی دولت و وزارتخانه های 
نفــت و نیرو داریــم و احــداث 11 هزار 
مگاوات ظرفیت نیروگاهی برای تولید برق 

را در توافق با وزارت نیرو شروع کرده ایم.
وی در خصوص تأمین سرمایه در گردش 
واحدهای تولیدی نیــز اظهار کرد: تامین 
مالی زنجیره های تولیدی را تا دو ماه آینده 

عملیاتی خواهیم کرد.
فاطمــی امیــن در خصوص بــورس و 
راهکارهای موفقیت در بورس کالا گفت: 
واحده های بورســی را بایــد به صورت 
صحیح در بورس کالا قرار دهیم و امکان 
اجرای قاعده های بورسی را داشته باشیم 
تا قاعده ها یکپارچه شود و زیرساخت لازم 

برای اجرای قواعد نیز فراهم آید.
وزیــر صنعت، معدن و تجــارت در پایان 
گفت: در الگوی جدیــد مدیریت بازار 2۵ 
قاعــده وجود دارد که از زیرســاخت های 

بورس کالا استفاده می کنند.
گفتنــی اســت در این نشســت اعضای 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اســلامی به بیان مهمترین نقطه نظرات 
خود در خصوص ارائه ساز و کارهای جدید 

تنظیم بازار وزارت صمت پرداختند.

وزیر صمت وعده داد:

ارتباط دلار با کالای داخلی را قطع می کنیم

مدیرکل صنایع حمل و نقل:

خودروسازان به دلیل زیان، تولید را افزایش نمی دهند

رئیس اتاق مشترک ایران و افغانستان:

۳۰ درصد صادرات ایران به افغانستان توسط مهاجران انجام  می شود

ورود به اصلاح قانون کار با حضور نمایندگان کارگری و کارفرمایی

جزئیات ایجاد یک میلیون و ۸۵۰ هزار شغل از زبان وزیر کار

مدیرکل صنایع حمل و نقل وزارت صمت 
گفــت: در حال حاضر امکان افزایش تولید 
خودرو وجــود دارد اما به دلیل اینکه برخی 
از محصولات زیان ده هستند، خودروسازان 

تمایلی به افزایش تولید ندارند.
سهیل معمارباشی در گفت وگو با خبرنگار 
مهــر در مــورد وضعیت تولیــد صنعت 
خودروسازی کشور، اظهار کرد: تولید خودرو 
امســال به حدود یک میلیون و 100 هزار 
دســتگاه می رســد و هدفی که برای سال 

آینده برای خودروسازان در نظر گرفته شده 
است تولید یک میلیون و ۶00 هزار دستگاه 

است.
مدیــرکل صنایع حمــل و نقــل وزارت 
صمت در مورد نقش خودروســازان بخش 
خصوصــی در تولید خودرو، افزود: چشــم 
انداز تولید 1.۶ میلیون دستگاه خودرو، هم 
برای دو خودروســاز بزرگ کشــور و هم 
برای خودروسازان بخش خصوصی است؛ 
بخش خصوصی حتماً باید به میدان بیاید 

و در این زمینه حرکت جدی داشــته باشد 
زیرا وزیر صمت حساب ویژه ای روی بخش 

خصوصی باز کرده است.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا امکان 
افزایش ۵00 هزار دســتگاهی تیراژ تولید 
برای ســال آینده وجود دارد، تصریح کرد: 
در حــال حاضر نیز امــکان افزایش تولید 
وجــود دارد امــا به دلیل اینکــه برخی از 
محصولات زیان ده هســتند، خودروســاز 
تمایلــی به افزایش تولید نــدارد. وقتی در 

تولید یک محصول ۵0 میلیون تومان زیان 
وجود داشته باشد انگیزه برای تلاش جهت 

افزایش تولید از بین می رود.
معمارباشــی گفــت: درخواســت وزیر از 
خودروســازان، افزایش تولید است اما این 
موضوع الزاماتی دارد. اگر این الزامات محقق 
شود خودروساز و قطعه ساز پای کار هستند 
و با توجه به اینکه زیرساخت ها تا این سطح 
وجود دارد و نیاز به سرمایه گذاری زیادی در 
حوزه زیرساخت نداریم، تولید یک میلیون و 

۶00 هزار دستگاه قابل تحقق است.
مدیرکل صنایع حمل و نقل وزارت صمت 
در مورد اینکه در ســاخت هــر خودرو چه 
میزان ارزبری داریم، گفت: داخلی ســازی 
در صنعت خودرو به صورت ویژه در دستور 
کار است؛ سال گذشته ارزبری هر دستگاه 
خودرو 2 هزار و 200 دلار بود که امســال 
با کاهــش 400 دلاری، ارزبری هر خودرو 
به صورت میانگین به یک هزار و ۸00 دلار 

رسیده است.

رئیس اتاق مشــترک ایران و افغانستان 
گفت: حدود 30 الی 40 درصد صادرات 
ایران به افغانســتان توســط مهاجرانی 
که زمانی در ایران ســاکن بودند، انجام 

می شود.
به گــزارش از اتاق بازرگانــی تهران، 
محمدرضــا نجفی منش در ششــمین 
جلسه کمیســیون بهبود محیط کسب 
وکار و رفع موانع تولیــد اتاق تهران با 
اشــاره به تحولات سیاســی افغانستان 
طــی ماه هــای اخیر به اهمیــت تغییر 
رفتار ایرانیــان در قبال تجار و کارگران 
مهاجر افغانســتانی تاکید کرد و گفت: 
ایران حدود 44 درصد از بازار افغانستان 
را در دســت دارد و با افزایش مروادات 

تجاری با این کشور علاوه بر حفظ این 
ســهم ، می توان نســبت به توسعه بازار 
کالاهای ایرانی در این کشور اقدام کرد. 
در عین حــال، می توان با بهره گیری از 
نیروی کار افغانســتانی، معضل کمبود 
نیروی کار ســاده در واحدهای تولیدی 

را برطرف کرد.
رئیس کمیســیون بهبود محیط کسب 
و کار و رفع موانــع تولید اتاق تهران با 
بیــان اینکه معضل کمبــود نیروی کار 
در اســتان های مختلف، پدیدار شــده 
اســت، ادامه داد: شایسته نیست که در 
سال پشــتیبانی و مانع زدایی از تولید، 
بنگاه هــای تولیدی با کمبود نیروی کار 

مواجه باشند.

در ادامه این جلسه، سید حسین سلیمی 
رئیس اتاق مشــترک ایران وافغانستان، 
به علاقمندی دولــت ایران به برقراری 
ارتباط تجاری با همسایگان اشاره کرد و 
گفت: یکی از مزایای حضور نیروی کار 
افغانســتانی در ایران، کاهش هزینه ها 
در بخش ســاخت و ســاز بود و چنانکه 
برادران افغان در ایــران نبودند، احداث 
ســاختمان ها با چند برابــر قیمت تمام 
می شــد.وی به سهم 44 درصدی ایران 
در واردات افغانستان اشاره کرد و گفت: 
حدود 30 الی 40 درصد صادرات ایران 
به افغانستان توسط مهاجرانی که زمانی 
در ایران ساکن بودند، انجام می شود. از 
این رو برای حفظ ســهم بازار و توسعه 

ایــن ظرفیت باید به برقــراری راه ها و 
ارتباطات جدید بیندیشیم.

سلیمی در ادامه به سهم سرمایه گذاران 
افغانستانی در پروژه های سرمایه گذاری 
در ایران پرداخــت و گفت: از میان 40 
طرح ســرمایه گذاری کــه در ماه های 
گذشته تعریف شده، 12 طرح در اختیار 
ســرمایه گذاران افغانستانی قرار گرفته 
است. در واقع سرمایه گذاری در 30 الی 
40 درصد پروژه هــا در حوزه هایی نظیر 
حمل و نقل، زیــورآلات و تولید کفش 

توسط افاغنه انجام گرفته است.
ســلیمی مشــکلات مهاجــران افغان 
بــرای اقامت، دریافت شناســنامه و نیز 
حق تحصیــل فرزندان آنهــا در ایران 

را مورد اشــاره قــرار داد و گفت: برای 
توسعه مراودات با این کشور می توان از 
الگوهای مختلفی بهره گرفت؛ از جمله 
ایجاد واحد صنعتی مشــترک در خاک 
افغانســتان به ویژه در صنعت خودرو یا 
حــوزه معــدن کاری. همچنین با توجه 
به برخورداری افغانســتان از آب کافی، 
می توان نســبت به کشت فراسرزمینی، 
فراوری محصولات در ایران و صادرات 

به این کشور اقدام کرد.
رئیس اتاق مشــترک ایران و افغانستان 
همچنین گفت: الگوی پذیرش مهاجران 
مکزیکی در آمریکا به صورت فصلی در 
مورد مهاجران افغانســتانی در ایران نیز 

قابل انجام است.

وزیــر کار از ورود به موضوع اصــلاح قانون کار با حضور 
نمایندگان تشــکل های کارگری و کارفرمایی خبر داد و با 
اشــاره به برنامه ریزی وزارت کار برای افرادی که اشتغال 
فاقد بیمه دارند، دربــاره هدف گذاری ایجاد یک میلیون و 
۸۵0 هزار شغل تا پایان 1401 گفت: بخش قابل توجهی از 
این میزان شغل در قالب خوداشتغالی خواهد بود و بخشی 
دیگر بیمه خواهد داشــت و در ایجاد این میزان شغل  روی 
بحش مشاغل خانگی و اشتغال روستایی متمرکز خواهیم 

شد.
به گزارش ایسنا، حجت عبدالملکی گفت: در دوران کرونا 
بیش از یک میلیون نفر شــغل خود را از دســت دادند که 
امیدواریم با بهبود فضای کسب و کار و عبور از پیک های 
کرونایی، خالص اشــتغال در کشور افزایش یابد.وی درباره 
هدفگذاری ایجاد یک میلیون و ۸۵0 هزار شــغل تا پایان 
1401 اظهار کرد: در این جریان، بخشی از اشتغال ایجادی 
مثلا برای افراد ناامید از کار به شــکل اشتغال رسمی بیمه 
دار خواهد بود و ما به این ســمت حرکت خواهیم کرد که 
فرار بیمه ای کارفرمایان را کاهش داده و بخشی از مشاغل 
غیر رسمی را رسمی کنیم ولی بخش قابل توجهی از این 
میزان شغل بیمه خواهد داشت و بخشی دیگر در قالب خود 
اشتغالی ایجاد خواهد شد و ما نمی توانیم افراد را ملزم کنیم 
که خود را بیمه کنند.عبدالملکی در پاسخ به این پرسش که 

اگر تا انتهای ســال 1401 این میزان شغل محقق نشد آیا 
مسایلی مثل تحریم و نفروختن نفت و نبود درآمد را دلیل 
عدم تحقق اعلام خواهید کرد؟ گفت:شخصا از خودم این 
توجیه را نمی پذیم که در آخر ســال 1401 بگوییم برنامه 
ما به خاطر تحریم ها محقق نشد مگر اینکه تحریم های 
داخلی باشد و این مساله برای ما که در دولت نشستیم یعنی 
نخواستن. تحریم ها در زمینه اشتغال می تواند نقش موثر 
و مثبت داشته باشــد.اگر درباره بودجه دولت بگوییم نفت 
نفروختیم و یا کســری بودجه داشتیم کفش این است که 
در شرایط تحریم چون منابع ارزی محدود و واردات کمتر 
می شــود تمایل به سمت بازار داخل خواهد بود و تولیدات 
داخل باید تقویت شود و امکان جایگزینی تولیدات داخل با 
کالاهایی که قبلا وراد می شدند بهتر فراهم است؛ لذا انتظار 

داریم که اشتغال افزایش یابد.
به گفته وی، در بخش مشاغل خانگی و روستایی ظرفیتی 
داریم که در طرح اشتغال میلیونی دولت، روی این بخشها 
متمرکز خواهیم شــد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که 
در یک برنامه تلویزیونی سخن می گفت، ضمن اشاره به 
برخی مصوبات شورای عالی اشتغال درباره رفع موانع ایجاد 
شغل از قبیل نظام اداری ناکارآمد و بروکراسی های دست 
و پاگیر گفت: این مساله جزو مواردی بود که رئیس جمهور 
به عنوان رئیس شورای عالی اشتغال مطرح کردند که اگر 

دست بخش خصوصی را نمی گیریم پایش را هم نگیریم تا 
بتواند فعالیتش را توسعه بدهد و ایجاد اشتغال کند.بخشی از 
بروکراسی در همین حوزه مجوزها است و مصوبه اصلی که 
در شورا گذراندیم این بود که غیر از این که وزارت اقتصاد 
مساله بهبود فضای کسب و کار و کاهش ضوابط را دنبال 
می کند در خصوص 22 رسته اصلی پر اشتغال کار خاص و 

ویژه انجام شود که بروکراسی ها حذف شود.
به گفته وی در حال حاضر 40 تا ۵0 درصد ظرفیت بخش 
صنعت خالی است و یکی از علل عمده این اتفاق بروکراسی 
های اداری اســت که درصدد تسهیل این مساله در حوزه 
تامین اجتماعی و صنایع پایین دســتی بخش کشاورزی 
هســتیم.وزیر کار تاکید کرد: اگر ایــن محور را به صورت 
جدی پیگیری کنیم غیر از اینکــه این واحدها راه اندازی 
می شــوند و تولید می کنند سرمایه گذاری های جدید هم 
اتفــاق می افتد و به یکی از موتورهای ایجاد اشــتغال در 
کشور تبدیل می شــود.عبدالملکی در ادامه با بیان اینکه 
در روســتاها ظرفیتهای خوبی برای تولیــد داریم، گفت: 
صندوق بیمه اجتماعی کشــاروزان، روستایان و عشایر که 
جزو زیرمجموعه وزارتخانه اســت در حال تقویت است تا 
بتواند اشتغالهای روستایی را بیمه و رسمی کند و آتیه خوبی 
برایشان داشته باشــد.وی افزود: فرصتهای ایجاد شغل در 
روستاها زیاد است و با یک آموزش فنی و حرفه ای کوچک 

و سرمایه کم می توان در مناطق محروم، اشتغال روستایی 
را راه اندازی کرد به شرطی که زنجیره تکمیل شود و بستر 
حضور راهبران شغلی و تسهیل گرانی که بتوانند تولیدات 
روستایی را به بازار متصل کنند فراهم شود.وزیر تعاون،کار و 
رفاه اجتماعی در بخش دیگری از سخنان خود به قانون کار 
اشاره کرد و گفت: قانون کار جزو موضوعات بسیار پیچیده 
اســت و در مجلس هم مطرح کردیم که به این موضوع 
خواهیم پرداخت اما با حضور همه ذینفعان؛  چندین بار طی 
12 سال گذشــته به قانون کار ورود شده ولی چون همه 
ذینفعان حضور کامل و موثر نداشتند یک چالش اتفاق افتاده 
و به تصویب نرســیده و در نهایت اصلاح مورد نیاز اعمال 
نشده است لذا در گام دوم برای بهبود فضای کسب و کار 
به این مساله ورود می کنیم ولی نکته اساسی این است که 
هر گونه تغییری در قانون کار نباید به نحوی باشد که مساله 
رفاه و امنیت شغلی حدود 24 میلیون نفر کسانی که الان 
مشغول به کار هستند به خطر بیفتد.ما نمی خواهیم برخی 
شرکتها که سود بالایی دارند و مترصد شرایطی هستند که 
به نیروی کار خود ســتم کنند به این بهانه که قانون اجازه 
داده بخشی از حقوق نیروی کار را پرداخت نکنند بنابر این 
قانون کار یک مساله اجتماعی و اقتصادی حساس است که 
در هفته آینده با حضور همه نمایندگان جریان های کارگری 

و کارفرمایی به آن ورود می کنیم.



 البرز  - تهمینه  حیدری  - خبرنگارمملکت -شمیرانی، 
نماینــده عالی دولت در شهرســتان، در ادامه سلســله 
بازدیدهای مردمی خود از روستاهای چهارباغ ضمن بازدید 
میدانی از شهرک ابریشم که با حضور نماینده مجلس و 
سایر مدیران شهرستانی همراه بود با مردم دیدار چهره به 
چهره داشتند و به مطالبات و دغدغه های اهالی شهرک 
ابریشم پرداختند.بهبود وضعیت سه راهی شهرک ابریشم، 
دوشنبه بازار و ساماندهی اوضاع خیابان های اصلی منطقه 
از جمله مطالبات مردمی بود که طی این نشست مطرح 
شــد.نماینده عالی دولت در ادامه این بازدید با اشــاره به 
اینکه سه راه ابریشم محل تردد شهروندان وتلاقی جاده 
حلقه دره است و باید به سرعت مشکل موجود این منطقه 
برطرف شود، یادآور شد: جلسه فوق العاده شورای ترافیک 
با هدف ساماندهی موقت سه راهی ابریشم برگزار شود.
وی ضمن انتقاد از شیوه واگذاری شهرک ابریشم، افزود: 
اداره کل راه و شهرســازی در ایــن خصوص به تعهدات 
خود عمل نکرده اســت؛ انتظار می رود تعامل و همکاری 
بیشــتری از ســوی این اداره کل وجود داشته باشد.این 
مقام مســئول اضافه کرد: در همین راستا توصیه داریم 

شــهرداری چهارباغ با هدف جلوگیری از تضییع حقوق 
عامه وارد عمل شود؛ شهرداری ابتدا درخواست برگزاری 
جلســه حل اختلاف بین دستگاهی کند و در صورتی که 
نتیجه مقبول اتفاق نیفتادفورا از طریق حقوقی اقدام کند.

در ادامه این بازدید خیری، رییس شــورا نیز به دوشــنبه 
بازار اشــاره کرد و افزود: با حمایت های فرماندار چهارباغ 
در راســتای جابه جایی این روز بازار اقدام خواهیم کرد و 
دوشنبه بازار ظرف یک ماه آتی ساماندهی خواهد شد.وی 
ضمن تشــکر از حمایت و دغدغه فرمانــدار چهارباغ در 
راستای رفع مشکلات مردمی توسط ادارات ذیربط، یادآور 
شد: همچنین برنامه ریزی اصولی به منظور تعریض جاده 
ابریشم با همکاری شهرداری کرج صورت خواهد گرفت. 
بیات عضو شورای اسلامی چهارباغ نیز در ادامه از انعقاد 
قرارداد یک طرفه اداره کل راه و شهرسازی برای واگذاری 
زمین شهرک ابریشم به شــهرداری انتقاد کرد و افزود: 
امروز چهارباغ با مشــکل مواجه است و راه و شهرسازی 
همکاری نمی کند.قربانی، شهردار چهارباغ نیز در این دیدار 
تاکید کرد: مدیریت شهری مصمم است در این رابطه با 
اقدامی جهادی در حد توان برای رفع مشکلات اقدام کند.

 البــرز  - تهمینه  حیــدری  - خبرنگارمملکت -مدیر 
کل دفتر بازرسی ، مدیریت عملکرد و حقوق شهروندان 
وزارت راه و شهرســازی به اتفاق هیئت همراه از پروژه 

های مسکن مهر استان البرز بازدید به عمل آوردند .
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رســانی اداره کل راه 
و شهرسازی استان البرز با عنایت به مراجعات برخی از 
متقاضیان مسکن مهر استان به دفتر بازرسی ، مدیریت 
عملکرد و حقوق شــهروندان وزارت راه و شهرسازی و 
تاکید مقام عالی وزارت راه و شهرسازی مبنی بر تسریع بر 
روند رسیدگی و ارائه راهکار قانونی حل و فصل مشکلات 
اینگونه متقاضیان در استان ، مدیر کل ، روسای ادارات و 
کارشناسان دفتر بازرسی وزارت متبوع به استان عزیمت 
نمودند .مذنب مدیر کل بازرســی وزارت متبوع و هیات 
همراه به اتفاق خالقی مدیر کل راه و شهرسازی استان 
البرز ، صفائی فر معاون مســکن و ساختمان ، روسای 
ادارات اجرائی مســکن مهر ، مهندسین مشاور پروژه و 
کارشناســان ذیربط ضمن حضور در پروژه های مسکن 
مهر شهرک پیام ماهدشت و شهرک ابریشم از نزدیک در 
جریان کلیه امور پروژه ها قرار گرفتند و در محل هر پروژه 
متقاضیان ساکن در هر پروژه و آن دسته از متقاضیان که 
به هر نحو با مشکل ثبت نام ، جانمائی ، اختصاص واحد 
و یا حذف واحد مواجه شده بودند مشکلات خود را مطرح 
و مورد مشــکلات و مسائل مطرح شده در همان محل 
راهکارهای قانونی  ارائه و دســتورات لازم جهت برون 

رفت از مشکلات توسط ایشان و مدیر کل صادر گردید 
.مدیر کل بازرســی وزارت راه و شهرسازی از آن دسته 
متقاضیان که نیاز به تحقیق و بررسی بیشتر در خصوص 
موضوعات مطرح شده داشتند درخواست کرد که ظرف 
همین روز جاری به اداره کل راه و شهرســازی مراجعه 
کنند تا سریعا موضوعات مورد رسیدگی دقیق قرار گرفته 
و راهکارقانونی ارائه شود .پروژه هائی که مورد بازدید و 
بررسی هیات نظارت قرار گرفت شامل پروژه های سه 
تیز ، بتن دانش ، پارینا پی سازه در شهرک پیام ماهدشت 
و پروژه های نیارش دژ 2 ، پارس ســرزمین ماهان یک 
، آلانه گســتر و نیما سازه گستر در شهرک ابریشم بوده 
که در محل هر پروژه نمایندگان ســاکنین و متقاضیان 
دارای مشکل جانمائی و اختصاص واحد با مطرح نمودن 
مسائل و مشکلات خود خواستار برطرف نمودن نواقص 
پروژه ها و مشــکلات اجرائی و سایر موضوعات شده و 
مذنب و هیات همراه و مســئولین ذیربط پس از استماع 
نظر متقاضیان به ارائه راهکارها و توضیحات مرتبط با هر 
مشکل پرداختند و توضیحات بیشتر و تکمیلی موکول به 
جلسه همان روز در محل اداره کل و با حضور نمایندگان 
پروژه ها شــد .پس از بررسی کلی پروژه های مسکن 
مهر و جزئیات مطرح شده در طی این بازدید جلسه ای 
در محل اداره کل راه و شهرسازی استان البرز با حضور 
مذنب و هیات همراه ، شاکری عضو هیات مدیره سازمان 
ملی زمین و مسکن ، خالقی مدیر کل ، صفائی فر معاون 
مسکن و ســاختمان ، صفری معاون توسعه مدیریت و 
منابع ، موســوی رئیس اداره بازرسی ، مدیریت عملکرد 
و حقوق شــهروندان ، رحمت پور رئیس اداره ارتباطات 
و اطلاع رسانی ، محمدیاری رئیس اداره حقوقی و کلیه 
روســای ادارات ذیربط و کارشناسان و مهندسین مشاور 
پروژه تشکیل و در خصوص مسائل و مشکلات مطرح 
شده توسط متقاضیان مسکن مهر بحث و تبادل نظر به 

عمل آمد .

ســاری-امیری فر-خبرنگارمملکت-مدیرکل آموزش 
و پرورش مازندران در جلســه آموزشی توجیهی پدافند 
سایبری اســتان اظهار کرد: وظیفه داریم در طول سال 
تحصیلــی فرهنگ مقابله با تهدیدات مجازی را در بین 

دانش  آموزان نهادینه کنیم.
 »علیرضا سعدی پور« در جلسه آموزشی توجیهی پدافند 
ســایبری که در اردوگاه کوثر شهرستان بابلسر برگزار 
شد گفت: در هفته گرامی داشت پدافند غیرعامل که در 
واقع دفاع غیر مسلحانه در مقابل تهدیدات برنامه ریزی 
شده دشمن اســت، فرصت را غنیمت می شماریم تا با 
برنامه ریزی درست همه توانمان را جهت توانمندسازی 

نیروهای انسانی در این حوزه به کار بگیریم .
مدیر کل آموزش و پرورش اســتان با بیان اینکه امروزه 
تهدیدات دشمن در زمینه سایبری بسیار جدی و برنامه 
ریزی شده است تصریح کرد: در دستگاه تعلیم و تربیت ما 
قریب به ۵20 هزار دانش آموز در حال تحصیل و بالغ بر 
40 هزار فرهنگی مشغول به کار داریم که در زمینه تعلیم 
و تربیت زحمت می کشند و وظیفه ما، حفاظت و صیانت 

از این سرمایه های عظیم انسانی است.
وی در ادامه افزود: تنها راه مقابله و خنثی کردن تهدیدات 
دشــمن در فضای ســایبری انجام برنامه ریزی دقیق و 

هدف گذاری درست است و این امر میسر نمی شود مگر 
اینکه در طول سال تحصیلی فرهنگ مقابله با تهدیدات 
را در بین دانش آمــوزان و فرهنگیان ترویج دهیم تا به 
مهمترین هدفمان که حفاظت از این عزیزان آینده ساز و 

اثر گذار کشور در حوزه سایبری است برسیم.

سعدی پور با اشــاره به اینکه در عصر کرونا استفاده از 
ابزار و تجهیزات آموزشــی مانند موبایل و تبلت در بین 
دانش آموزان عزیز که جامعه بزرگی را تشکیل می دهند 
مرسوم است گفت: با توجه به آسیب  ها و چالش هایی که 
با مجازی شدن کلاس های درس با آن مواجه شدیم به 

نظر میرسد اولین استراتژی ما در این حوزه برای برطرف 
کردن مشکلات، برگزاری کلاس های آموزشی در حوزه 
سایبری برای دانش  آموزان، مدیران و همه همکاران در 

وزارت آموزش و پرورش است.
این مقام مسئول با تاکید بر لزوم توانمندسازی مدیران، 
دانش آمــوزان و معلمان در حوزه ســایبری بیان کرد: 
پیگیــری برگــزاری جلســات آموزشــی در خصوص 
توانمندسازی مدیران، دانش آموزان و معلمان در فضای 
مجازی با روســا و مدیران آموزش و پرورش در سطح 
شهرستان و اســتان خواهد بود. از آنجا که بدون برنامه 
ریزی رسیدن به ســرمنزل مقصود امکان پذیر نیست، 
لازم اســت با توجه به مشــکلات پیش رو در فضای 
مجازی برنامه بلندمدت، میان مدت و کوتاه مدت طراحی 

کنیم.
مدیر دستگاه تعلیم و تربیت استان در بخش دیگری از 
سخنان خود گفت: به نظر می رسد در شبکه شاد که یک 
شبکه آموزشی برای دانش آموزان است قابلیت های خوبی 
وجود دارد از جمله اینکه می توانیم کلاس های آموزشی 
در خصوص مباحث حفظ امنیت و مقابله با تهدیدات در 
فضای مجازی را به صورت زنده برای مدیران عزیز در 

این بستر فراهم کنیم.

پانزدهمین نشست مجازی انجمن داستان دهلران برگزار شد
اخبار
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

استان اخبار

برگزاری دوره آموزشی قانون 
رسیدگی به تخلفات اداری در آب 

منطقه ای ایلام 

ایلام-مســعود هواســی - خبرنگار مملکت-دوره 
آموزشی آشــنایی با وظایف و اختیارات دستگاه های 
نظارتی و قانونی رسیدگی به تخلفات اداری در شرکت 

آب منطقه ای ایلام برگزار شد.
این دوره بصورت ویدئوکنفرانس درســطح سازمانی 
مدیــر عامل، معاونین، مدیران ارشــد، میانی، پایه و 
کارشناسان با پست های حساس به تعداد ۵0 نفر در 
مرحله اول و با رعایت کامل و دقیق دستورالعمل های 
بهداشــتی و سایر ضوابط و مقررات مربوطه آموزشی 

برگزار شد.
رییــس اداره هماهنگی رســیدگی و تخلفات اداری 
شــرکت مادرتخصصی مدیریت منابع آب ایران به 
عنوان مدرس دوره گفت : ناامن نمودن محیط برای 
متخلفین، برجسته نمودن قبح تخلف اداری، افزایش 
هزینه ارتکاب تخلف اداری و جلوگیری از اســتفاده 
ابزاری از هیئت از دســتاوردهای این دوره آموزشی 

است.
مهندس محمدرضا علیمــرادی افزود : تخلف اداری 
طبق تعریف قانونی عبارت اســت از ارتکاب اعمال و 
رفتار نادرست توسط مقام مستخدم و عدم رعایت نظم 
و انضباط اداری که منحصر به موارد مذکور در قانون 
رســیدگی به تخلفات اداری می باشد و به دو دسته 

قصور و تقصیر تقسیم می شود

 حسابرسی داخلی
 یاری رسان سازمان ها در 

دستیابی به اهداف است

ســاری-امیری فر-خبرنگارمملکت-رییــس امور 
حسابرسی داخلی شرکت ملی گاز ایران عنوان کرد: 
ارزیابی و بهبود اثربخشی فرآیندها و در نهایت، یاری 
رســاندن به سازمان در دستیابی به اهداف، به ویژه در 
شرایط کنونی حاکم بر کشــور، از وظایف کلیدی و 
بسیار مهم حسابرسی اســت که باید به نحو احسن 

انجام شود.
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان مازندران، 
» محمدرضا هــادی » در آیین معارفه رئیس جدید 
حسابرسی داخلی شرکت گاز استان اظهار داشت: گاز 
استان مازندران جزء شرکت های مهم و حیاتی کشور 

است و برای ما در جایگاه ویژه ای قرار دارد.
وی با بیان این که به رغم شرایط سخت همه گیری 
کرونا و محدودیت های سفر به شرکت های مختلف در 
اســتان ها به  منظور ارزیابی و بررسی موارد، این مهم 
طی سال گذشته و امسال، با استفاده از نرم افزارهای 
مالی، نیروی انسانی و یا سیستم جامع نفت، انجام شده 
و می شود، ادامه داد: بررسی آماری در این زمینه نشان 
می دهد که عملکرد شرکت طی سال گذشته، هم به 
لحاظ کمیت و هم به لحاظ کیفیت، بسیار خوب و قابل 

توجه بوده است.
رییس امور حسابرســی داخلی شرکت ملی گاز ایران 
بر حصول اطمینان از حسن اجرای قوانین و مقررات 
جاری و پایش مستمر سازمان جهت بهبود فرآیندها، از 

سوی حسابرسی داخلی شرکت تاکید کرد.
هادی، همکاری و هماهنگی با بازرسان قانونی شرکت 
و کارشناسان حسابرسی شرکت ملی گاز ایران را یادآور 
شد و افزود: برنامه ریزی و نظارت بر چگونگی اجرای 
پروژه های مختلف حسابرســی در چارچوب اصول و 
استانداردها و کسب اطمینان از اثر بخشی نتایج حاصله 
در بهبود فرآیندهای جاری بخشی از وظایف این اداره 

می باشد.
در خاتمه سرپرست شرکت گاز مازندران، ضمن آرزوی 
موفقیــت برای علی اکبر دماوندی، از خدمات فاطمه 
جعفری در مدت تصدی این مســئولیت قدردانی به 

عمل آورد.

مشکلی برای تامین سوخت 
زمستانی نیروگاه های برق  

وجود ندارد
کرمانشاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکت-به گفته 
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای غرب، مشــکلی 
برای تامین ســوخت زمستانی نیروگاه های برق واقع 

در منطقه غرب وجود ندارد.
علی اســدی در جلسه شورای پدافندغیرعامل استان 
کرمانشــاه که امــروز )یازدهم آبان( برگزار شــد، از 
آمادگی زمســتانی نیروگاه های برق خبر داد و عنوان 
کرد: سوخت کافی برای نیروگاه ها از جمله بیستون، 

زاگرس، دالاهو و ... تامین شده است.
وی با بیان اینکه سوخت اولیه نیروگاه ها گاز است و در 
نبود گاز از سوخت جایگزین مازوت استفاده می شود، 
افزود: برای ایام اضطراری مازوت کافی هم وجود دارد.

مدیرعامل شــرکت بــرق منطقه ای غــرب با بیان 
اینکه هم اکنون ۶0 درصد مخازن ذخیره ســوخت 
نیروگاه های برق در کشور پُر است، خاطرنشان کرد: 
این میزان ذخیره در نیروگاه های غرب و کرمانشــاه 

حدود 90 درصد است.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان :

تامین پایدار مواد اولیه 
فولادی ها،صنعت ساختمان 

را رونق می دهد

اصفهان-احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت- هشتمین 
کنفرانــس بیــن المللی اســتیل پرایس بــا عنوان 
)فولاد،مواد اولیه و چالش های پیش رو با نگاهی ویژه 
به داینامیک صــادرات و بازارهای جدید(، امروز نهُم 
آبان ماه با حضور وجیه اله جعفری معاون وزیر و رییس 
هیات عامل ایمیدرو،منصور یــزدی زاده مدیرعامل 
ذوب آهن اصفهان و جمعی از مدیران عامل شرکت 
های فولادی، معدنی و صاحب نظران این دو بخش 

در هتل المپیک تهران برگزار شد. 
منصور یزدی زاده گفت: در بحث تامین مواد اولیه با 
چالش همراه هســتیم و این موضوع می تواند نیاز به 

واردات را پر رنگ کند.
وی با اشــاره به قیمت حامل های انرژی افزود: ذوب 
آهن اصفهان و شــرکت میدکو تنها تولیدکنندگان 
کوره بلندی فولاد در کشور هستند که به دلیل خروج 
معدنی ها از تخصص خودشــان با مشکلات فراوانی 
برای تامین ســنگ آهن مواجه هستند لذا با توجه به 

شرایط موجود باید به سمت واردات مواد اولیه رفت.
این مقام مسئول گفت: روند توسعه در مجموعه های 
مختلف با توجه به بحران آب و مواد اولیه نگرانی هایی 

را به همراه داشته است که باید برطرف شود.
یزدی زاده بیان کرد: ما در داخل نیازمند همبســتگی 
در سیاست گذاری ها هستیم تا چالش ها را پشت سر 
بگذاریم. وی اضافه کرد: ســرمایه گذاری کشورهای 
حوزه خلیج فارس هم یک تهدید اســت و هم یک 
فرصت، باید تکنولوژی را ارتقاء داده و افق خود را بر 

روی تولید فولادهای خاص متمرکز کنیم.
یزدی زاده اظهــار کرد: ادغام یکــی از راهکارهای 
مناســب برای توسعه اســت و باید به دور از تعصب 

انجام شود.
وی تاکید کرد: طرح احداث یک میلیون واحد مسکونی 
که از سوی دولت مطرح شد قابل تحقق است و ذوب 
آهــن اصفهان آمادگی خود را در این خصوص اعلام 

کرده است.
در این زمینه با تشکیل اتاق فکر و به دور از بوروکراسی 

ها می توان این رسالت مهم را به سرانجام رساند.
وی ادامه داد: ذوب آهن اصفهان تولید کننده مقاطع 
ساختمانی استاندارد در کشور است اما متاسفانه هنوز 
هم محصولات ساختمانی غیر استاندارد در کشور تولید 
می شود و لذا نیاز است مسئولین برای این مشکل که 
با سلامت مردم ارتباط مستقیم دارد برنامه ریزی کنند.

روزانه 700 تن زباله در 
کرمانشاه جمع آوری می کنیم

کرمانشــاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکت-معاون 
خدمات شهری شهرداری کرمانشــاه از جمع آوری 

روزانه 700 تن زباله در شهر کرمانشاه خبر داد.
خسرو عیســاییان  با اشــاره به فعال شدن گسترده 
خدمات شــهری در هفته هــای اخیر گفت: پیش از 
این در مدت سه تا چهار ماهی که شهر فاقد شهردار 
بود نمی توانستیم قراردادهای لازم در حوزه خدمات 
شــهری ببندیم، اما خوشبختانه با انتخاب سرپرست 
شــهرداری هم اکنون کارها به ســرعت روی روال 
برگشــته و خدمات شهری در تمام شهر به خوبی در 
حال انجام است.عیساییان از جمع آوری روزانه ۶۵0 تا 
700 تن زباله در سطح شهر کرمانشاه خبر داد و افزود: 
در حال حاضر جمع آوری این حجم زباله در دو تا سه 

شیفت کاری در حال انجام است.
معاون خدمات شهری شهرداری کرمانشاه با تاکید بر 
لزوم جمع آوری زباله از درب منازل گفت: اگر این امر 
محقق شود و مردم راس یک ساعت مشخص زباله ها 
را درب منازل بگذارند، تنها در یک شیفت کاری، کار 

جمع آوری زباله های شهر انجام می شود.
وی افزود: همچنین با انجــام این کار مخازن جمع 
آوری زباله برچیده شــده و دیگر شاهد پدیده »زباله 
گردها« نخواهیم بود.عیســاییان با بیان اینکه طرح 
جمع آوری زباله از درب منازل در دستور کار شهرداری 
کرمانشــاه قرار دارد، گفت: مطالعات این طرح انجام 
شده و قرار است در هر منطقه این طرح در دو تا سه 

بلوک اجرایی شود.
وی افزود: به نظر می رســد که اجرای پایلوت طرح 
تاپایان ســال کلید بخورد، البته در این زمینه نیازمند 
فرهنگسازی هستیم که مردم زباله های خود را راس 
ســاعت مشــخص درب منازل بگذارند.این مسئول 
گفت: در حال حاضر حدود 3400 مخزن در ســطح 
شهر کرمانشــاه مستقر هستند که بسیاری از آنها به 
مرور دچار آســیب و فرسودگی شده اند و هزینه های 
جایگزینی آنها بالاست.عیساییان افزود: از طرفی تمیز 
کردن مداوم این مخزن ها مشــکلات خاص خود را 
دارد و در بسیاری مناطق زباله گردها، زباله های آنها را 
بیرون می ریزند که منظره ناخوشایندی ایجاد می کند 
و نیاز اســت هرچه ســریعتر این مخازن جمع آوری 
شده و زباله ها از درب منازل جمع آوری شوند.معاون 
خدمات شهری شهرداری کرمانشاه همچنین با اشاره 
به فعالیت 42 دســتگاه خودروی جمع آوری زباله در 
سطح شهر کرمانشاه، گفت: این خودروها بیش از 20 
سال عمر دارند و فرسوده شده اند و در حال حاضر کار 

نوسازی آنها در دستور کار قرار گرفته است.

بازدید میدانی فرماندار چهارباغ از 
شهرک ابریشم

سفر مدیر کل بازرسی ، مدیریت 
عملکرد و حقوق شهروندان وزارت 

راه و شهرسازی  به استان البرز

مدیرکل آموزش و پرورش مازندران:

فرهنگ مقابله با تهدیدات مجازی نهادینه شود

توزیع ۱۲ هزار تن کود یارانه ای بین باغداران استان مرکزی
اراک-یاحقی،خبرنگارمملکت-مدیر باغبانی سازمان جهاد 
کشاورزی استان مرکزی : 12 هزار تن کود یارانه ای امسال 
بر اساس نیاز عرصه زیر کشت بین باغداران این استان توزیع 
شد. مدیر باغبانی ســازمان جهاد کشاورزی استان مرکزی 
گفت: 12 هزار تن کود یارانه ای امسال بر اساس نیاز عرصه 
زیر کشــت بین باغداران این استان توزیع شد. علی اصغر 
زارعی افزود: 73 هزار هکتار باغ در استان مرکزی وجود دارد 
که مقادیر مورد نیاز کود ازته با قیمت یارانه ای بین باغداران 
توزیع شــده  اســت. وی ادامه داد: کود مورد نیاز باغداران 
با ثبت نام در ســامانه سازمان جهاد کشــاورزی و بررسی 
کارشناسان مرکز خدمات سازمان جهاد کشاورزی در اختیار 
آنان قرار می گیرد. مدیر باغبانی ســازمان جهاد کشاورزی 

اســتان مرکزی یادآور شد: ۸۵ درصد محصولات باغی این 
استان تاکنون برداشت شده و پیش بینی می شود بقیه آن ها 
نیز تاپایان آبان ماه برداشت شود. زارعی گفت: ۵40 هزار تن 
انواع محصولات باغی در ســال زراعی قبل از سطح باغات 
اســتان مرکزی برداشت شد. وی، ایجاد سایه بان در اراضی 
باغی را از جمله برنامه های سازمان جهاد کشاورزی استان 
مرکزی برای مقابله با ســرمازدگی و کاهش مصرف آب در 
این اراضی عنوان کرد و گفت: ۸0 هکتار از باغات اســتان 
برای دریافت تســهیلات و اجرای این طرح به بانک های 
عامل استان معرفی شده  است. مدیر باغبانی سازمان جهاد 
کشاورزی استان مرکزی افزود: متقاضیان جدید اجرای طرح 
ســایه بان باغی در اســتان نیز با ابلاغ اعتبار به بانک های 

عامل معرفی می شــوند. زارعی خاطرنشان کرد: با توجه به 
افزایش گرما و تغییر اقلیم در کشــور و استان مرکزی طرح 
ســایبان باغ ها با هدف تنظیم میزان حرارت و کنترل تاثیر 
منفی گرمای شدید بر رشد گیاه، افزایش بهره وری و کاهش 
هدررفت آب کشــاورزی و کند کــردن روند تبخیر در این 
اراضی اجرایی می شــود. وی ابا اشاره به برنامه تبدیل 3۵0 
هکتار از اراضی شیب دار به اراضی باغی در شهرستان های 
استان مرکزی، افزود: تســهیلات مورد نیاز کشت گیاهان 
دارویــی در این اراضی با ســود چهار درصد و ســهمی از 
تســهیلات مورد نیاز خرید نهال به منظور استقرار باغات در 
اراضی شــیب دار به صورت بلاعوض به متقاضیان پرداخت 
می شود. استان مرکزی به عنوان دومین قطب صنایع مادر 

تخصصی، چهارمین قطب صنعت کشور محسوب می شود 
و در زمینه تنوع تولیدات صنعتی رتبه نخست کشور را به خود 
اختصاص داده اســت. این استان با وجود صنعتی بودن در 
زمره 10 استان نخست کشور در بخش کشاورزی است که 
90 هزار بهره بردار شامل 20 درصد شاغلان استان در این 
حوزه فعال هستند. ۶70 هزار هکتار اراضی باغی و کشاورزی 
در استان مرکزی وجود دارد که یک و 2 دهم درصد تولیدات 
کشاورزی مازاد بر نیاز استان به سایر مناطق ارسال می شود. 
اســتان مرکزی با تولید حدود ۵4 هزار تن گوشــت سفید، 
۵3 هزار تن تولید گوشــت قرمز، 320 هزار تن شیر، حدود 
41 هــزار تن تولید تخم مرغ از جایــگاه ویژه ای در بخش 

کشاورزی و دامداری کشور برخوردار است.

ایلام-مســعود هواسی - خبرنگار مملکت- 
پانزدهمین نشســت مجازی انجمن داستان 
مرکز دهلران کانون ایلام با حضور مرتضی 
حاتمــی نویســنده و کارشــناس آموزش و 

پژوهش کانون ایلام برگزار شد 
بــه گزارش روابط عمومــی اداره کل کانون 
پــرورش فکری کودکان ونوجوانان اســتان 
ایلام،پانزدهمین نشســت مجــازی انجمن 
نویسندگان نوجوان مرکز دهلران استان ایلام 
با حضور مرتضی حاتمی نویســنده و اعضا و 
مربیان و همچنین مســئولین کانون استان 
ایلام در فضای گروه این انجمن برگزار شد. 
جلسه با صحبت های ابتدایی نماینده انجمن 
و عرض خیرمقدم و خوش آمد گویی آغاز شد 
و در ادامه ســه داســتان از سه عضو توانمند 

انجمن معصومه پوراسماعیل،  طهورا قنبری 
و دلنیا بشار مورد نقد و بررسی اعضا و مربیان 
قرار گرفت و سپس میهمان برنامه مرتضی 
حاتمی در رابطه با داستان ها به نقد و بررسی 

آثار پرداخت. 
مرتضی حاتمی به داســتان هــای آیینی و 
مذهبی اشاره داشت و نگارش چنین داستان 
هایی را توفیق و فضیلتی ارزشمند دانست که 
نویســندگان نوجوان و حتی بزرگسالان می 
توانند به آن دســت یابند. مولفه ها و ویژگی 
های آثار مذهبی و آیینی توسط این نویسنده 
و منتقد برشــمرده شد و ایشان در بخشی از 
سخنان خود درباره اســتان ایلام و ظرفیتی 
که در مورد مناســبت گرامی »اربعین« دارد 
و پتانســیل موجود در برگزاری این مراسم و 

پیاده روی ویژه ی مناســبت اربعین سرور و 
سالار شهیدان امام حسین)ع( در شهرهای 
مختلف استان، پیشنهاد داد اعضا و مربیان 
این نوع آثار را با عنوان »آثار اربعین« جدی 
تر پیگیــری کرده و با ارائــه بیش از پیش 
چنین آثاری، این نوع داســتان ها را به نام 
اســتان ایلام ثبت و ضبط کنند تا در سطح 
کشور ادبیات اربعین با نام استان استان ایلام 

شناخته شود.
 در ادامه با به اشتراک گذاشتن تصویر صفحه 
جلد برخی کتــاب های آموزش داســتان 
نویســی به معرفی آثار برجســته در زمینه 
مباحث تئوری و آموزش داســتان نویسی 
پرداخــت که مورد توجه اعضــای نوجوان 

انجمن قرار گرفت.
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بالاخره بازیگری شغل شد!
هرچند در بــاور عموم مــردم بازیگران افرادی 
متمول هســتند ولی واقعیت این است که جمع 
کوچکــی از بازیگــران درآمدهــای آنچنانی و 
خانه و زندگی افســانه ای دارند اما بســیاری از 
کسانی که شغل شان بازیگری است، درآمدهایی 

معمولی و گاه حتی پایین دارند.
به گزارش ایســنا، پیــش از این، کار هنری و از 
جمله بازیگری به عنوان شــغل شناخته نمی شد. 
به این معنا که از امتیازات یک شــغل رسمی که 
در وزارت کار به ثبت رســیده باشد، مانند حقوق 

ایام بیکاری و ... برخوردار نبود. 
به همین دلیل سال هاســت فعــالان هنری در 
حوزه هــای مختلفی مانند ســینما و تئاتر تلاش 
و پیگیــری کرده اند کار هنــری هم در وزارت 
کار به عنوان شــغل به رســمیت شناخته شود تا 
از این راه، امنیت شــغلی فعالان این رشــته که 
تامین  تا حدودی  عموما کارشان فصلی اســت، 
شــود. دوران کرونا هم بیــش از هر زمان دیگر 
لزوم این موضوع را ثابت کرد. بیکاری بســیاری 
از فعالان تئاتر و ســینما سبب شــد اغلب آنان 
برای تامیــن هزینه های کمرشــکن زندگی، به 
مشــاغلی دیگر روی آورند تا اینکه چندی پیش 
پیگیری های ســالانه هنرمندان به نتیجه رسید 
و کم کــم انجمن های هنری کــه زیر مجموعه 
تشــکل هایی مانند خانه ســینما و خانــه تئاتر 
بودنــد، در وزارت کار به ثبت رســیدند و از این 
پــس فعالیت آنان در قالــب انجمن صنفی و به 

عنوان شغل قلمداد خواهد شد.
انجمــن بازیگــران تئاتــر هم یکــی از همین 
انجمن های صنفی اســت که اخیرا هم انتخابات 
درونی اش انجام شــده و اعضــای هیات مدیره 
آن به طور رســمی کار خود را ادامه خواهند داد.

ایرج راد که از دیرباز در فعالیت های تشــکیلاتی 
حضــوری پررنگ داشــته و هم اکنــون هم به 
عنوان رییس هیات مدیره خانه تئاتر فعال است، 
ریاســت هیات مدیره انجمن صنفی بازیگران را 

هم بر عهده گرفته است. 
او در گفتگو با ایســنا توضیحاتی درباره ســاز و 
کار این انجمــن تازه تاســیس ارایه می دهد و 
تاکید می کند که این انجمن تنها ویژه کســانی 
است که کار تئاتر،  منبع اصلی درآمدشان است. 
به این معنا که اگر کســی در استخدام کشوری 
باشــد به عنوان نمونه کارمند جایی باشد و منبع 
درآمد اصلی اش، از جای دیگری به جز کار تئاتر 
تامین شود و در کنار آن کار اصلی،گاهی هم در 
تئاتر فعالیت کند، حضور در این انجمن، منفعتی 

برایش ندارد.
راد در آغــاز اهمیــت شــکل گیری انجمن های 
صنفی را این چنین توضیح می دهد: پیش از این 
خانه تئاتر به عنوان موسســه فرهنگی و هنری 
فعالیــت داشــت و از نظر صنفی نمی توانســت 
فعالیتی داشــته باشــد. البته فعالیت های صنفی 

هم داشــتیم که محدود و حتی فراقانونی بود. 
ایــن بازیگر با ســابقه ادامه می دهــد: انجمن 
صنفی بر چند موضوع مهم تمرکز دارد که یکی 
امنیت شــغلی اعضای آن است در تمام زمینه ها 
از تعییــن حقوق تا اشــتغال زایی، ســاعات کار، 
امکانــات مورد نیاز برای انجــام کار مانند تولید 
تئاتــر و ...  و بخش دیگری از آن بر مســایل 
حقوقی تمرکز دارد همچون به رسمیت شناختن 
کار هنری به عنوان شــغل، حقوق ایام بیکاری 
که بســیار مهم اســت و قبــلا در فعالیت های 
تشــکیلاتی، تعریف نشــده بود و اموری از این 

دست. 
او بــا بیان اینکه هر ۵ انجمــن صنفی می توانند 
در کنــار یکدیگر یک کانون را تشــکیل بدهند، 
می افزاید: بــا شــکل گیری انجمن های صنفی، 
فعالیــت تئاتری به عنوان یک شــغل رســمیت 
پیدا کرده اســت و اعضای این انجمن ها جایگاه 

شغلی دارند.
راد در پاســخ به این پرســش که چه کســانی 
می توانند اعضــای این انجمن باشــند، توضیح 
می دهد: کسانی می توانند عضو این انجمن های 
صنفی شــوند که فعالیت هنــری به عنوان منبع 
درآمدشــان شــناخته شــود. یعنی محل درآمد 
دیگری نداشــته باشند. اگر کسی در جایی دیگر 
استخدام شده باشــد، عضویت در این انجمن ها 
منفعتی برایش ندارد چون به واســطه آن شغل، 
از مزایایــی ماننــد بیمه، بازنشســتگی و دیگر 

حقوق برخوردار است. 
رییس هیات مدیره انجمن صنفی بازیگران تئاتر 
همچنین تاکید می کند کــه در این صنف، امور 
کیفی مانند درجه بندی بازیگران اهمیت ندارد و 
ملاک ها عموما کمیت محور است و کیفیت کار، 
ملاک نیســت. هرچند این کیفیت در کار هنری 
آن بازیگر خاص حتما اثرگذار خواهد بود ولی در 

حقوق صنفی او تاثیری نخواهد داشت. 
ایــرج راد در عین حال اضافه می کند که انجمن 
صنفــی بازیگران تئاتر تلاش دارد تا برنامه هایی 
برای بالا بردن ســطح توانمنــدی اعضای خود 

طراحی و اجرا کند.
گفتنی اســت در انتخابات داخلی این انجمن که 
هفته گذشــته برگزار شده اســت، شرح وظایف 
هر یک از اعضای هیات مدیره معین شــده و بر 
اساس آن ایرج راد به عنوان رییس هیات مدیره، 
اصغر همت به عنوان نایــب رییس و خزانه دار، 
فرزانه نشــاط  خواه به عنوان دبیر اجرایی، مریم 
رحیمی بــه عنوان مســئول کمیته اشــتغال و 
مســئول موقت روابط عمومی، رویا بختیاری به 
عنوان مســئول امور اداری، شــهره سلطانی به 
عنوان مســئول جشــن بازیگر، مریم کاظمی به 
عنوان مســئول تدوین آیین نامه شورای داوری 
و هوشــمند هنرکار به عنوان سخنگو و مسئول 

کمیته رفاه انتخاب شدند.

 در ایــن روزهای کرونایی که هنوز به ایمنی 
جمعی نرســیده ایم، بازگشــت به مدرســه، 
والدین و مراقبان دیگر کودکان مدرســه رو را 
بســیار نگران کرده است. مدارس اکنون باید 
بین نیازهای آموزشــی، اجتماعی و احساسی 
دانش آموزان خود و ســلامت و ایمنی آنها و 
همینطور کارکنان مدارس در میان عالم گیری 

کرونا تعادل برقرار کنند.
در ایــن دوره عالم گیری ویروس جدید کرونا 
مــدارس با ســه روش آمــوزش از راه دور، 
حضوری و ترکیبی از ایــن دو دانش آموزان 
را آموزش دادند. اکنون بیشــتر کشــورهای 
دنیا بــه دنبال واکسیناســیون مــردم خود 
تصمیم به بازگشایی مدارس و موسسه های 
آموزشی شــان گرفته اند و البتــه قصد دارند 
همچنان برای کاهش اضطــراب و نگرانی 
خانواده هــا از روش هــای مختلف تحصیلی 
استفاده کنند تا وضعیت ایمنی جمعی کاملا 
روشن و مشخص شــود. در کشورمان ایران 
هم قرار اســت مدارس با توجه به پوشــش 
جمعیتــی و اجرای واکسیناســیون و رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی بازگشایی شود.
در هر حال، چه دانش آموزان در مدرسه حاضر 
شــوند، چه از راه دور درس بخوانند، اقداماتی 
وجود دارد کــه می توان با توجــه به آنها از 
اضطــراب و نگرانی ابتلا به کوید19 در امان 
ماند و احساس امنیت کرد. البته براساس اخبار 
اعلام شده، تصمیم وزارت آموزش و پرورش 

به بازگشایی مدارس از ابتدای آذر ماه است.

*واکسیناسیون دانش آموزان
پیش از اینکه دانش آموزان بتوانند به صورت 
حضوری در مدرســه به تحصیل خود ادامه 
دهند، باید دو دوز واکســن خــود را دریافت 
کرده باشــند تا به ایمنی لازم برسند. اما اگر 
دانش آمــوزی یا والدین او هنوز دو دوز کامل 
واکسن را دریافت نکرده اند، باید موارد زیر را 

رعایت کنند:

*فاصله گذاری ایمن
فاصله گذاری اجتماعی یــا فیزیکی، بهترین 
روشی است که از گســترش ویروس کرونا 
کم می کند. هنگام شروع عالم گیری کوید19، 
ســازمان جهانی بهداشت و سازمان کنترل و 
پیشگیری از بیماری ها فاصله حداقل 2متری 
بین افراد را مناسب دانستند و از مردم خواستند 
که برای پیشــگیری از ادامــه روند ابتلا به 
کروناویروس این مقدار فاصله را رعایت کنند.

اما این نوع فاصله گــذاری در برخی مدارس 
و میان دانش آموزان کم ســن و سال، شدنی 
نخواهد بود. بنابه گفته مســئولان آموزش و 
پرورش، فاصله گذاری بین تحصیل مطلوب و 
استانداردهای یادگیری اجتماعی و احساسی 
خللی ایجاد می کند. همچنین معلوم نیســت 
اهمیت ندادن به این فاصله گذاری اجتماعی 
تا چــه مقدار احتمال دارد کویــد19 را میان 
دانش آموزان گســترش دهد. به همین دلیل 
مدارس در صورت حضــور دانش آموزان در 

مدارس باید اقدامات زیر را انجام دهند:
 -حذف گروه بندی دانش آموزان برای انجام 

دادن کارها و وظایف مدرسه
- رفت وآمد کم در راهروهای مدرسه )در واقع 
راهروها باید یکطرفه شوند و دانش آموزان به 

نوبت و در تعداد کم وارد یا خارج شوند.(
- کاهش تعــداد دانش آمــوزان هر کلاس 

درسی و همچنین سرویس مدارس
 -اختصاص هر نیمکت به یک دانش آموز و 
صورت دانش آموزان نباید روبه روی یکدیگر 
قرار گیــرد. )آنها نباید به صورت گروهی دور 

یک میز بنشینند.(
- اســتفاده از موانع فیزیکی مانند پارتیشن 

برای جداسازی دانش آموزان از یکدیگر
-در صورت نیــاز، تقســیم دانش آموزان به 
گروه های مشــخص که فقــط آنها در یک 
کلاس باشند و تعامل شــان با دانش آموزان 

کلاس های دیگر به حداقل برسد.

*استفاده از ماسک
سازمان جهانی بهداشت استفاده از ماسک در 
فضاهــای عمومی داخلی و همچنین بیرونی 
را ضروری می داند. ماسک می تواند از انتقال 

ویروس کرونا تا حد زیادی بکاهد.
دانش آموزان وقتی در مدرسه هستند باید حتما 
ماسک بزنند که البته برخی از افراد معتقدند، 
ماسک پارچه ای برای آنها مناسب تر است. در 
صورت استفاده از ماسک  موارد زیر را رعایت 
کنید: اســتفاده از ماسک پارچه ای صورت در 
مکان هایی که فاصله گذاری اجتماعی سخت 
می شــود، مانند اتوبوس و مدرسه، ضروری 

است.
 دانش آموز باید چند ماســک پارچه ای همراه 
خود داشته باشــد تا در صورت کثیف شدن 
ماســک خود امکان تعویض آن را داشــته 
باشد. همچنین باید کیفی کوچک مخصوص 
ماسک داشته باشد تا مواقعی که ماسک را از 
روی صورت برمی دارد، مثلا موقع ناهار، بتواند 

آن را درون کیف خود بگذارد.
حتما ماسک کودک تان را علامت گذاری کنید 
تا با ماسک کودکان دیگر اشتباه گرفته نشود.

 پیش از فرستادن کودکان به مدرسه، به آنها 
روش استفاده از ماسک را یاد بدهید و به اندازه 
کافی تمریــن کنید تا در این کار مشــکلی 

نداشته باشد.
 بــه کودک تان یــادآوری کنید کــه قبل از 
اســتفاده از ماسک باید دست هایش را کاملا 

بشوید.
 به کودک بیاموزید که هرگز نباید ماســک 
خود را به کــودکان دیگر بدهند و از دیگران 

هم ماسک نگیرد.

 با کودک تان صحبت کنید و به او بگویید که 
برخی از افراد به دلایل بیماری هایی که دارند 
ممکن است نتوانند ماسک به صورت بزنند.  

*تمیز نگهداشتن دست ها
به کودک تان روش های درســت شســتن 
دســت هایش را بیاموزیــد و بــه او اهمیت 
اســتفاده از آب و صابون بــه مدت 20 ثانیه 
را هم توضیح دهیــد و از او بخواهید مرتب، 
به ویــژه پیش و بعد از غذا، پس از ســرفه یا 
عطســه کردن یا قبل از تنظیم ماسک روی 
صورتش، دست هایش را بشوید. برای اینکه 
مطمئن شــوید او دســت هایش را با عجله 
نمی شــوید، به او بگویید به آرامی از 1 تا 20 
بشمارد یا دو بار بگوید، »تولدت مبارک«. اگر 
شیر آب در دسترس کودک نیست، او باید از 
مواد ضدعفونی کننده حاوی حداقل ۶0درصد 
الکل استفاده کند. در اینصورت به او بگویید 
مراقب باشد، الکل به چشم ها، بینی و دهانش 

تماس نداشته باشد.
مسئولان مدرسه هم باید تمام نکات بهداشتی 
را به دانش آموزان تذکر دهند و مراقب باشند 

که تمام دستورالعمل ها رعایت شود.

*توجه به علایم کوید19
والدین و مســئولان مدرســه بایــد مرتب 
دانش آمــوزان را از نظر علایم کوید19 تحت 

نظر داشته باشند. این علایم عبارت انداز:
تب، احتقان بینی یا آبریزش بینی، ســرفه، 
گلودرد، تنگی نفس، خســتگی، ســردرد، 
دردهــای عضلانی، تهــوع یا اســتفراغ، 
اسهال، کم اشــتهایی، از دست دادن حس 
بویایی یا چشــایی، شــکم درد، قرمز شدن 

چشم ها
حتی بهتر است که در مدارس هر روز دمای 
بدن دانش آموزان کنترل شــود. البته برخی 
از این علایــم در بیماری هــای دیگر مانند 
سرماخوردگی، حساسیت و آنفلوآنزا هم دیده 
می شود. در هر حال برای محدود کردن شیوع 
ویروس کوید19 باید دانش آموزی که به این 
بیماری مبتلا شــده را از بقیــه جدا کرد و تا 

گذراندن مراحل درمان در خانه نگهداشت.

*اقدامات پس از قرار گرفتن کودک 
در معرض کوید19

وقتی کودک قرار اســت در مدرســه حضور 
داشته باشــد باید آمادگی لازم برای مواجهه 
احتمالی با کوید19 را داشته باشید. اگر کودک 
در مدرسه در معرض کوید19 قرار گرفت، باید 
بتوانید شرایط را کنترل کنید. زیرا ممکن است 

کودک تان ناقل ویروس شود. بنابراین:
 بــا برنامه ای صحیح از افــراد خانواده تان و 
اعضایی کــه گرفتار بیماری هــای زمینه ای 
هستند یا سیستم ایمنی ضعیفی دارند، مراقبت 
کنید. می توانید در این باره از افراد متخصص 

راهنمایی بخواهید.
 به کودک تان شــماره تماس اضطراری هم 
بدهید تا در مواقع نیاز اگر شــما در دسترس 
نبودید، مسئولان مدرسه بتوانند با آن شماره 

تماس بگیرند.
 از مسئولان مدرسه بپرسید که آنها در صورت 
مشاهده بیمار مبتلا به کوید19 چه اقداماتی 
را انجام خواهند داد و چگونه از دانش آموزان 

مراقبت می کنند.
 برای دوره های قرنطینه یا تعطیلی احتمالی 
مــدارس از قبــل برنامه ریزی کنیــد تا در 
صورت وقــوع این موارد غافلگیر نشــوید.
با اقدامات لازم فــوق می توانید تا جایی که 
می توانید از ســلامت کودک تان در مدرسه 

مطمئن شوید.

کاریکاتور

یک کارشناس اقتصادی گفت: دولت برای 
جلوگیری از کسری بودجه، باید هزینه های 
دولت را کم کند یا مشکل تحریم ها را حل 
کند، اما چه کرده است؛ نه سیستم مالیاتی 
بهبود پیدا کرده و نه درآمدها تقویت شده یا 

هزینه ها کاهش یافته است.
با وجود گذشت حدود 3 ماه از فعالیت دولت 
سیزدهم، دولتی ها همچنان بر این موضوع 
اصــرار دارند که مخــارج دولت در مهرماه 
بدون هیچ انتشار اوراق بدهی جدید تامین 
شــد. این در شرایطی است که کارشناسان 
ایــن ســوال را مطرح می کننــد وقتی نه 
هزینه های دولت کمتر شــده و نه مشکل 
تحریم حل شده و نه سیستم مالیاتی بهبود 
پیدا کرده و به عبارتی، کاری برای تقویت 
بخش درآمدی نشده، چطور مخارج دولت 

تامین شده است؟
در همین خصوص، میثم رادپور، کارشناس 
اقتصــادی در گفت وگــو بــا خبرگزاری 
خبرآنلاین در خصــوص اظهارات متفاوت 
دولتی ها و رییس کل اسبق بانک مرکزی در 
خصوص استقراض از بانک مرکزی و تامین 
مخارج دولت بدون هیچ انتشار اوراق بدهی 
جدیــد، می گوید: با وقوع کســری بودجه، 
دولت سه راه بیشتر ندارد؛ یا به طور مستقیم 
از بانک مرکزی استقراض کند، یا از بانک ها 
تامین کند یا اوراق بدهی را در بازار بفروشد 
و فعالان بازار کــه بانک ها، صندوق های 
سرمایه یا بیمه هســتند، خریدار بخشی از 
بدهی های دولت باشد و این اوراق در بازار 

ثانویه معامله شود.
وی می افزاید: به طور منطقی حالت دیگری 
نداریم. یا دولت باید دســت در جیب بانک 

مرکزی کند که ته نــدارد، یا باید از جیب 
بانک ها اســتقراض کند یا متوسل به بازار 
شــود و اوراق بفروشــد و امیدوار به تامین 

مالی بازار باشد.
این کارشــناس اقتصادی تصریح می کند: 
در بــازار، بانک ها و ســایر نهادهای مالی 
می توانند باشند. وقتی اوراق در بازار عرضه 
می شود، ترجیح این اســت بانک ها کمتر 
نقش داشته باشند. اوراق خزانه آمریکا 22 
تریلون دلار اســت که ۵ درصــد از آنها را 
بانک ها دارند. بقیه در دســت صندوق های 
مالــی مشــترک، شــرکت های بیمــه، 
شرکت های سرمایه گذاری و بقیه بانک ها 

و سرمایه گذاران خارجی هستند.
رادپور عنــوان می کند: بــه لحاظ نظری 
می فهمیــم دولت اگر کســری بودجه اش 
را از طریــق اوراق بدهی تامین کند، بهتر 
از اســتقراض مســتقیم از بانک مرکزی 
یا بانک ها اســت.وی متذکر می شود: اگر 
به طور مســتقیم دولــت از بانک مرکزی 
اســتقراض یا به صورت غیرمســتقیم از 
بانک ها تامین مالی کند، پایه پولی افزایش 
پیدا خواهد کرد. اگر از طریق فروش اوراق 
باشد، ممکن است موجب افزایش پایه پولی 
نشــود. پایه پولی اگر بــا ضریب تکاثری 
افزایــش یابد، ممکن اســت باز هم منجر 
به افزایش شــود.این کارشناس اقتصادی 
می گوید: آقای خاندوزی می گوید ما تلاش 
کردیم پایه پولــی را افزایش ندهیم که به 
دنبالش رشــد تورم ایجاد نشود. بله، از بین 
ســه  جنس تامین مالی، تامیــن مالی از 
بازار موجه تر اســت. کارکردهای بازار خود 
را نشــان می دهد. علاوه بــر اینکه دولت 

با فروش اوراق به بــازار تامین مالی بدون 
افزایش پایــه پولی و اثر جدی بر نقدینگی 
می کند، این بدهی ها در بازار فروش می رود 
و کشف قیمت صورت می گیرد. بدهی هایی 
که غیرنقد بودند و این نقدناشوندگی مساله 
بود و بانک ها قادر به نقد کردن اصل و فرع 
بدهی نبودند و می توانند الان این اوراق را 

در بازار ثانویه، نقد کند و بیرون بیاید.

*سوال از وزیر اقتصاد
رادپــور می افزاید: از این نظر صحبت آقای 
خاندوزی قدم به جلو است، ولی کل داستان 
این است؛ استقراض نکردید، ولی این پول 
باید تامین شــود. دولــت هزینه اش را کم 
نکرده وکسری بودجه سر جایش است که 
شفاف نیست. این عدد مشخص باید تامین 
مالی شود. اگر از بازار تامین شود که صورت 
خوشتری دارد و اوضاع دولت را بهتر و اداره 
امور را بدون افزایش نقدینگی بهتر می کند.

وی تصریح می کند: سوال اصلی این جاست 
که تامین مالی از بازار چه ویژگی هایی دارد. 
اگر جواب بدهیم بــازاری که تامین مالی 
از آن شــده، چه ویژگی هایی دارد، مساله 
حل می شــود. بازار، انبوهی از خریداران در 
قشرهای مختلف هســتند یا بازاری است 
که دســتوری تشکیل شــده و قرار نیست 
تمایلات ســرمایه گذاران در خریدن اوراق 

نقشی داشته باشد؟
این کارشناس اقتصادی عنوان می کند: این 
آخرین مرحله کســری بودجه است. مساله 
اصلی ما شــفافیت است. شــما تصمیم به 
عدم اســتقراض گرفتید، باید پیش از این، 
زمینه اش را آماده کنید؛ وگرنه با گفتن که 

نمی شــود کار کرد. مثلا بایــد هزینه های 
دولت را کم کنید یا مشکل تحریم ها را حل 
کنید. شما چه کار کردید؟ سیستم مالیاتی را 
بهبود دادید؟ چه کردید؟ درآمدها را تقویت 

کردید یا هزینه ها را کاهش دادید؟
رادپــور تاکید می کند: این کــه بگویند من 
نمی خواهم از بانک مرکزی استقراض کنم، 
مرحله آخر اســت. قبلش باید زمینه سازی 
کنید. اگر آقای خاندوزی یک شــبه به این 
نتیجه رســیده نمی خواهم از بانک مرکزی 
استقراض کنم، پس باید سراغ بازار بروید. 

پس این بازار چه ویژگی ای دارد؟

*شفافیت موجود نیست!
وی در ادامه می گوید: ما برای بهبود شرایط 
ابزاری نداریــم. این که تصمیم گیری برای 
عدم اســتقراض از بانک مرکزی اســت، 
ابزاری بــرای این مســاله نداریم. به نظر 
می رسد سوال شــما با سطح شفافیتی که 
موجود نیســت، قابل پرسش نیست. اصلا 
امکان طرح موضوع نداریم. سر اطلاعاتی 
که نداریم، چرا بحث کنیم همتی درســت 

می گوید یا خاندوزی؟
این کارشناس اقتصادی می افزاید: هر روشی 
برای تامین کســری بودجه دولت استفاده 
شــده، مثلا از بازار تامین مالی شده باشد، 
باید بگویم اساسا چنین امکانی نداریم، چون 
بازاری نداریم و تدارکی ندیده ایم. بازاری که 
به عنوان بازار بین بانکی در ایالات متحده 
مطرح است، نهادهای بازار پول و بازیگران 
متعدد می بینیم در کشور خودمان نداریم تا 
ادعا کنیم کســری بودجه را از بازار تامین 

کردیم.

 ســفیر ایــران در قزاقســتان، در وبینــار 
»گفت وگوی ادیان در مسیر صلح و تفاهم«، 
گفت: جهان امروز، نیازمند گفت وگو، وحدت 

و مدارا است.
مجید صمــدزاده در این وبینــار که امروز 
سه شــنبه 11 آبان ماه برگزار شــد با تاکید 
بر اینکه جمهوری اســلامی ایران یکی از 
نقش آفرینــان عرصه گفت وگو و مدارا بوده 
است، یادآور شد که پیروان اقوام و مذاهب 
در ایــران با صلح و آرامــش کنار یکدیگر 
زندگی می کننــد و اقلیت های دینی نیز در 
مجلس شورای اسلامی، نمایندگان خود را 

دارند.
وی سیاست ایران در جهان اسلام را مبتنی 
بر وحــدت میان پیروان مذاهب اســلامی 
دانســت و نام گذاری هفته وحدت، تشکیل  
همایش ها و سمینارهای بین المللی، تاسیس 

مجمع جهانی تقریب مذاهب و توصیه های 
رهبری در این باره را به عنوان نشانه هایی از 

این سیاست برشمرد.  
سفیر ایران با اشــاره به جریان انحرافی و 
تفرقه افکــن در جهان اســلام، گفت: باید 
نهضتی فرهنگی و فکری در جهان اسلام 
علیه تحجر و جریان تکفیر به راه افتد؛ زیرا 
تصویری که این جریان هــا به جهان ارائه 
می کنند به هیچ وجه با واقعیت های اسلام 

سازگار نیست.
صمــدزاده بــا اشــاره به وضعیت کشــور 
افغانستان اظهار داشت: وضعیت امروز کشور 
ســتمدیده و مردم مظلوم افغانستان، افزون 
بر نقش مخرب قدرت هــای مداخله گر که 
در پی رسیدن به منافع سیاسی و اقتصادی 
خود هستند، آینه ای تمام نما از عدم تحمل 
و بردباری است که ظلم و ستم واردشده بر 

مردم را دوچندان کرده است.
 A s k h a t ( ی  ا ـ ـ ب ز ا ر و ا ت  خ ـ ـ س ا
Orazbay( سفیر قزاقســتان در ایران 
نیــز در افتتاحیه این همایش، خاطرنشــان 
کرد که نورســلطان نظربایف، نخســتین 
رئیس جمهوری قزاقســتان، الگویی برای 
گفت وگوی مذاهب و اقوام را در آن کشور بنا 
نهاد و قاسم توکایف، رئیس جمهوری کنونی 
هم برای حفظ این الگوی تفاهم و نیز ادامه 
کار کنگره ادیان، اهمیت زیادی قائل است.

یربول بایبــول )Yerbol Baibol( از 
مرکز توسعه گفت وگوی ادیان و تمدن ها در 
قزاقستان هم در این وبینار، با اشاره به اینکه 
کشورش از پیشــگامان کمک به گفت وگو 
میان ادیان بوده اســت، گفت: قزاقستان از 
ماه اکتبر تا دســامبر امسال )مرداد تا دیماه 
1400( مجموعا 13 میزگرد با این موضوع 

و با حضور چهره های برجسته، کارشناسان، 
پژوهشگران دانشــگاه و رسانه های جهان 

برگزار خواهد کرد.  
به گفته بایبول، قرار اســت هفتمین کنگره 
رهبران ادیان جهان نیز در روزهای 14 و 1۵ 
سپتامبر آینده )23 و 24 شهریور 1401( در 

نورسلطان، پایتخت قزاقستان، برگزار شود.
وبینار گفت وگوی ادیان در مســیر صلح و 
تفاهم، روز سه شــنبه به میزبانی ســفارت 
قزاقســتان در ایران و با حمایت ســازمان 
فرهنگ و ارتباطات اسلامی و مرکز توسعه 
گفت وگوی ادیــان و تمدن های نظربایف 

قزاقستان برگزار شد.
در این همایش مجازی، پژوهشــگرانی از 
دو کشــور، به تشــریح دیدگاه های خود و 
تبادل نظر درباره موضوعات مرتبط با وبینار 

پرداختند.  

چگونگی آماده سازی دانش آموزان برای بازگشت به کلاس های درس
دانش آموزان وقتی در مدرسه هستند باید حتما ماسک بزنند

واکنش مردم به هدیه مضحک کره جنوبی!
درحالی که کشور کُره جنوبی با عدم پرداخت بدهی 9 میلیارد دلاری خود به ایران و همراهی 
بــا تحریم های آمریکا نقش موثری در رنج های مردم ایران در دوران کرونا داشــته، هدیه 
توهین آمیز سفیر این کشور به مردم ایران)2000 عدد ماسک!( سوژه انتشار کارتونی از مهدی 

عزیزی در خبرآنلاین شد.

تامین کسری بدون تورم؛ افسانه یا واقعیت؟

دولت کسری بودجه را دقیقا از کجا تامین کرده است

سفیر ایران: 

جهان نیازمند مدارا و گفت وگو است

دیوارهای موزه هنرهای معاصر با آثار سحابی پُر 
شد

نمایشگاه »مروری بر آثار مهدی سحابی« که با پایان یافتن پرسونای اندی وارهول قرار 
بود در موزه هنرهای معاصر تهران برپا شود، سه شنبه )11 آبان ماه( افتتاح شد.

به گزارش خبرنگار بخش تجســمی ایســنا، مراســم افتتاحیه این نمایشگاه با حضور 
هنرمندانی چون مهدی حســینی )نقاش معاصر(، هادی مظفری )مدیرکل اداره هنرهای 

تجسمی( و شماری از نگارخانه داران همراه بود.
آثار مرتبط با بخش ادبی این نمایشگاه که به دلیل محدودیت فضا مقدم بر بخش هنری 
به نمایش گذاشته شــده، حاوی شماری از کتبی است که توسط مهدی سحابی ترجمه 

شده اند.
در توضیح این بخش از نمایشگاه چنین نوشته شده است: »ترجمه اگر بازآفرینی در زبانی 
دیگر باشد، ما با پرسشی هستی شناسانه پیرامون زبان دیگر و دیگری زبان مواجه هستیم. 

پرسش آن است که این بازآفرینی در زبان دیگر چگونه است؟
مهدی ســحابی برای این بازآفرینی و مواجهه با هستی به سرزمین زبان های دیگر گام 
می گذارد، می کاودشــان و آرام آرام ایماها و نشــانه ها را تشخیص می دهد. این نشانه ها  

ادراک آن ها چون سیر و سلوکی است برای ادراک دنیای زبان و نویسنده.«
در این بخش که به کیوریتوری سهراب احمدی است، همچنین بخشی از دست نویس های 
مهدی ســحابی از ترجمه کتاب »مرگ قســطی« اثر لویی فردینان ســلین نیز بر روی 

دیوارهای موزه به نمایش گذاشته شده اند.
مراسم افتتاحیه این نمایشگاه با سخنرانی احسان آقایی، رییس کل موز هنرهای معاصر 
تهران آغاز شــد. او ضمن بزرگداشــت یاد ایران درودی، گفت: »مهدی سحابی از زمره 
هنرمندانی است که اگر بگوییم مترجم، از ارزش او کاسته ایم. اگر بگوییم نقاش، باز هم 
از ارزش او کاســته ایم. در واقع مجموعه ای از ویژگی ها مهدی سحابی را ساخته است. او 
یکی از انسان های فرهیخته ای است که من در زندگی ام افتخار آشنایی و گفت وگو با او را 
داشته ام.«او ادامه داد: »این اولین نمایشگاهی است که موزه با همکاری بخش خصوصی 
برگزار می کند. بخش اجرایی کار کاملا توســط تیم گالری انجام شــده که فکر می کنم 
همکاری خوبی برای موزه خواهد بود. این اولین موردی اســت که یک گالری روی یک 

پروژه فرهنگی هنری ورود و سرمایه گذاری کرده است.«


